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CONSELL MUNICIPAL

Acta de la sessió celebrada el dia 29 d’octubre de
2001 i aprovada el dia 23 de novembre de 2001

Al saló de la Reina Regent de la Casa de la Ciutat
de Barcelona, el dia vint-i-nou d’octubre de dos mil u,
s’hi reuneix el Plenari del Consell Municipal, en ses-
sió ordinària, sota la presidència de l’Excm. Sr. Alcal-
de Joan Clos i Matheu. Hi concorren els Ims. Srs. i
les Imes. Sres. Tinents d’Alcalde, Francesc Xavier
Casas i Masjoan, José Ignacio Cuervo i Argudín,
Jordi Portabella i Calvete, Imma Mayol i Beltran i
Núria Carrera i Comes, i les Imes. Sres. i els Ims. Srs.
Regidors, Marina Subirats i Martori, Maravillas Rojo i
Torrecilla, Ernest Maragall i Mira, Ferran Mascarell i
Canalda, Francisco Narváez i Pazos, Pere Alcober i
Solanas, M. Carmen San Miguel i Ruibal, Catalina
Carreras-Moysi i Carles-Tolrà, M. Inmaculada Mora-
leda i Pérez, Carles Martí i Jufresa, Francisco Antonio
de Semir i Zivojnovic, Manuel Pérez i Benzal, Albert
Batlle i Bastardas, Jordi Hereu i Boher, Ferran Julián i
González, Lourdes Muñoz i Santamaria, Magdalena
Oranich i Solagran, Josep Miró i Ardèvol, Joana M.
Ortega i Alemany, Joan Puigdollers i Fargas, Joaquim
Forn i Chiariello, Teresa M. Fandos i Payà, Sònia
Recasens i Alsina, Jaume Ciurana i Llevadot, Carme
Servitje i Mauri, Josep GASCON i Castillo, Santiago
Fisas i Ayxelà, Antonio Ainoza i Cirera, M. Ángeles
Treserra i Soler, Emilio Álvarez i Pérez-Bedia, Jordi
Cornet i Serra, Jesús Maestro i García, Roser Ve-
ciana i Olivé i Eugeni Forradellas i Bombardó, assis-
tits pel secretari general, Sr. Francesc Lliset i Borrell,
que certifica.

Excusa la seva assistència la Ima. Sra. Emma Bal-
seiro i Carreiras.

Hi és present l’interventor municipal, Sr. Lluís Mata
i Remolins.

Constatada l’existència de quòrum legal, la Presi-
dència obre la sessió a les deu hores i deu minuts.

Es dóna per llegida l’acta de la sessió anterior, ce-
lebrada el 28 de setembre de 2001, l’esborrany de la
qual ha estat tramès a tots els membres del Consisto-
ri; i s’aprova.

Abans d’encetar el debat dels assumptes inclosos
a l’ordre del dia, la Presidència comunica la instal·la-
ció d’un sistema de control de temps que advertirà als
regidors intervinents, amb l’encesa d’un llum groc,
que els resten només trenta segons dels dos minuts i
mig de què disposen per a la presentació o contesta-
ció dels precs i preguntes i, amb l’encesa d’un llum
vermell, que han consumit totalment el seu temps.

PART INFORMATIVA

a) Despatx d’ofici:

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Decret de l’Alcaldia, de 28 de setembre de 2001
(S1/D/2001 3734), que crea una comissió per tractar
d’assumptes relacionats amb la immigració formada
per l’Excm. Sr. Joan Clos i Matheu, els Ims. Srs. Joan
Puigdollers i Fargas, Santiago Fisas i Ayxelà i Jordi
Portabella i Calvete i la Ima. Sra. Imma Mayol i
Beltrán, i en designa ponent la Ima. Sra. Núria Carre-
ra i Comas.

2. Decret de l’Alcaldia, de 28 de setembre de 2001
(S1/D/2001 3735), que designa la Sra. Blanca Bar-
bero i del Pozo membre, en representació dels treba-
lladors, de la Junta de Govern de l’Institut de Cultura
de Barcelona, en substitució del Sr. Josep Sánchez i
Baró.

3. Decret de l’Alcaldia, de 26 de setembre de 2001
(S1/D/2001), que designa els membres del Jurat del
Premi del Consell Municipal de Benestar Social als
Mitjans de Comunicació 2001.

4. Decret de l’Alcaldia, de 8 d’octubre de 2001
(S1/D/2001 3968), que designa representants de
l’Ajuntament de Barcelona en el Consell Català de
l’Esport l’ Im. Sr. Albert Batlle i Bastardas i el Sr.
Albert Soler i Sicília.

5. Decret de l’Alcaldia, de 10 d’octubre de 2001
(S1/D/2001 3971), que nomena membre del Consell
Municipal del Districte de Nou Barris el Sr. Jordi de
Miguel i Arto, en substitució del Sr. Miquel Lázara i
Rivero.

6. Decret de l’Alcaldia, de 18 d’octubre de 2001
(S1/D/2001 4110), que adscriu els Programes d’ac-
tuació de la Ponència de Salut Pública i Medi Am-
bient, pel que fa als assumptes relacionats amb la sa-
lut pública, a la Comissió de Benestar Social i, pel
que fa als assumptes de medi ambient, a la Comissió
de Sostenibilitat i Ecologia Urbana.

7. Decret de l’Alcaldia, de 18 d’octubre de 2001
(S1/D/2001 4111), que trasllada l’elaboració dels Pro-
grames de vigilància i reducció de la contaminació, a
la Comissió de Sostenibilitat i Ecologia Urbana.

8. Decret de l’Alcaldia, de 18 d’octubre de 2001
(S1/D/2001 4112), que delega en la Ima. Sra. Imma
Mayol i Beltran la representació de l’Ajuntament en el
Patronat de la Fundació Fòrum Ambiental.

9. Decret de l’Alcaldia, de 18 d’octubre de 2001
(S1/D/2001 4113), que designa l’Im. Sr. Jordi Hereu i
Boher, membre de la Comissió de Sostenibilitat i Eco-
logia Urbana, en substitució de l’Im. Sr. José Ignacio
Cuervo i Argudín.

10. Decret de l’Alcaldia, de 18 d’octubre de 2001
(S1/D/2001 4114), que designa l’Im. Sr. Jordi Hereu i
Boher, membre de les Comissions de Política de Sòl i
Habitatge i de Serveis Urbans i Manteniment.

11. Decret de l’Alcaldia, de 19 d’octubre de 2001
(S1/D/2001 4158), que crea la Comissió d’Espai Pú-
blic, per a la coordinació i millora de la qualitat de les
actuacions, organització d’actes ciutadans i prestació
de serveis que es duen a terme en els espais públics
de la ciutat de Barcelona; en designa els seus mem-
bres; li assigna les seves funcions; es constitueix el
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Comitè Permanent de l’esmentada Comissió, sota la
direcció del gerent de Manteniment i Serveis i se li
assignen les funcions.

El Sr. Ciurana comenta que aquest decret ve a re-
conèixer implícitament la descoordinació fins ara
existent entre els diferents serveis municipals i el defi-
cient compliment de les Ordenances relatives a l’ús
de l’espai públic: celebra, doncs, la signatura d’a-
quest decret que, al cap de vint-i-dos anys de govern,
es fa ressò una preocupació sentida a diari pels
barcelonins i barcelonines.

El Sr. Álvarez també es congratula de la creació
d’aquesta nova comissió, que el seu Grup havia sug-
gerit, en termes molt similars, ja fa uns mesos amb
l’ànim que contribuís a millorar la qualitat de vida a la
Ciutat.

El president de la Comissió de Medi Ambient i
Serveis Urbans, Sr. Cuervo, significa que la gestió
administrativa implica un procés de millora continua-
da, de manera que els canvis que es fan no s’han de
veure com a reconeixement de res, sinó com a sim-
ple expressió d’una voluntat de millora: per tant, no
pot compartir les consideracions que ha fet el Sr.
Ciurana.

12. Acords de la Junta de Govern de l’Institut de
Cultura de Barcelona, del dia 27 de setembre de
2001, que accepten i agraeixen les donacions se-
güents:

Donació del Sr. Alfred Pérez-Bastardas de l’arxiu
Albert Bastardas i Sampere, que aplega tota la do-
cumentació que fa referència al polític i advocat
Albert Bastardas, amb destinació a l’Arxiu Històric
de la Ciutat.

Donació de la Sra. Nelly van Ree Bernard, que ofe-
reix la donació de 14 instruments i la seva correspo-
nent documentació, amb destinació al Museu de la
Música.

Donació del Sr. Eduard Barba Martínez de la Hi-
dalga, que ofereix la donació de l’arxiu Eduard Bar-
ba i Gosé-Solidaritat dels Exiliats Catalans a Amè-
rica Llatina, amb destinació a l’Arxiu Històric de la
Ciutat.

Donació de l’empresa Figueras International Seat-
ing, SA, que ofereix la donació de 2.086 cadires o
carcasses plàstiques, amb destinació al Teatre Grec
de Montjuïc o altre lloc que l’Institut consideri adient.

b) Mesures de govern:

1. “La Ciència al carrer”, per a l’impuls de la cultura
científica i tecnològica.

El ponent de la Ciutat del Coneixement, Sr. de
Semir, comença llegint un fragment l’article Ciència i
Societat, del Sr. Mayor Zaragoza que es publicava
ahir a les pàgines de La Vanguardia i on, entre altres
coses, es diu que el desenvolupament científic exi-
geix una relació permanent amb aquells que en són
interlocutors i beneficiaris; i que cal un gran esforç di-
vulgador, perquè pugui haver-hi aquest diàleg obert
entre ciència i societat, entre comunitat científica i po-
ble, per tal que les prioritats de la investigació científi-
ca siguin reflex de les necessitats més importants i no
pas d’estratègies dissenyades des de torres d’ivori, ja
que només així tots els ciutadans li donaran suport.

Comenta que durant tot el segle XX s’ha estat dis-
cutint sobre la conveniència que hi hagués una sola

cultura i no dues, la literària i la científica, i aquesta
unitat és avui una imperiosa necessitat perquè s’ha
passat de la revolució industrial a l’era del coneixe-
ment; que els governs de l’Estat, de les Autonomies i
les Administracions locals estan fent moltes vegades
un gran esforç perquè el desenvolupament científic
de la nostra societat arribi a la mitjana europea, però
aquest salt ha d’anar acompanyat de la difusió de la
cultura científica entre la societat perquè la gent en-
tengui què està passant.

Exposa que, segons l’informe sobre ciència i socie-
tat elaborat per la Cambra dels Lords l’any passat, a
la societat hi ha una crisi de confiança en la ciència,
perquè hi ha dubtes sobre la ciència i les aplicacions
tecnològiques i perquè els mitjans de comunicació
solen trivialitzar els missatges culturals i científics;
que per tal motiu la Unió Europea, en la sessió tingu-
da a Lisboa el març d’enguany, decidí crear una àrea
d’estudi i anàlisi sobre la ciència que es fa a Europa i
la seva difusió entre el públic; que, consegüentment,
fa poc s’ha creat una comissió d’experts, a la qual ell
ha estat invitat, per promoure programes de difusió
de la cultura arreu d’Europa; que paralel·lament
aquest Ajuntament, des de la creació de la Ponència
de la qual ell és responsable, està analitzant l’actitud
de la societat respecte als avenços científics i tecno-
lògics i en la darrera enquesta feta per l’Institut Muni-
cipal d’Informàtica s’ha pogut constatar l’indubtable
interès de la nostra ciutadania, a conèixer la ciència i
la tecnologia que s’estan fent a la nostra Ciutat, ja
que concretament uns 65,2% dels consultats es mos-
tra interessat en aquests avenços i el 87,2% està
d’acord que l’Administració tiri del carro de la ciència.

Concreta que per apropar la ciència a la gent,
s’han desenvolupat diverses iniciatives, entre les
quals destaca el Programa la Ciència al carrer que es
desenvolupa conjuntament amb l’Ateneu Barcelonès,
la Reial Acadèmia de Ciències i Arts, l’Associació per
al Foment de la Ciència i l’Associació Catalana de
Comunicació Científica i compta amb la col·laboració
de la versió digital de La Vanguardia, del Diari de Bar-
celona i del canal BTV que retransmet en diferit les
conferències; i que paralel·lament s’han fet els cicles
sobre Genètica i Ciutat i Internet i Ciutat i recentment
s’ha reinaugurat el Planetari del Centre de Recursos
de l’Espai.

Creu, en definitiva, que tot això compleix les reco-
manacions de la Unió Europea i, fins i tot, en alguna
manera s’hi ha avançat i també compleix l’objectiu de
l’equip de govern de fer de Barcelona una ciutat amb
idees i, per tant, amb ciutadans dotats d’esperit crític i
capacitat per a ésser protagonistes de la societat del
coneixement.

El Sr. Portabella expressa el seu ple suport a la
mesura de govern presentada, perquè la ciència és
indispensable per a construir la Ciutat i un element
constitutiu dels esquemes mentals de les persones i,
consegüentment, l’equip de govern ha d’esforçar-se a
vèncer el desinterès o rebuig que la dificultat del co-
neixement científic provoca en la gent, ja que, com
deia també l’article del Sr. Mayor Zaragoza esmentat
abans, la ciència ha d’estar al servei de tots els és-
sers humans sense exclusions, perquè contribueix a
elevar la qualitat de vida.

Creu, doncs, que el Programa la Ciència al carrer
és una bona mesura; i subratlla la conveniència d’es-
tendre’n les accions a les escoles, de procurar que
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Barcelona guanyi més protagonisme en les localitza-
cions d’indústries científiques i mèdiques i de fer que
la ciència tingui un paper destacat en el conjunt de la
cultura i en el Fòrum Universal de les Cultures.

c) Informes:

De la regidora presidenta de la Comissió d’Educa-
ció i Cultura.

1. Dades sobre l’escolarització a la ciutat de Barce-
lona, curs 2000-2001. Previsió d’alumnat als centres
municipals, curs 2001-2002.

La presidenta de la Comissió d’Educació i Cultura,
Sra. Subirats, comença dient que aquest informe
mostra globalment, per primera vegada, les dades
d’escolarització a la Ciutat, un cop completat el pro-
cés de reforma educativa i d’implantació de l’ense-
nyament secundari obligatori, i fa referència l’alumnat
comprès entre el zero i els dinou anys d’edat, és a dir,
dels nivells preobligatori (escola bressol i infantil) obli-
gatori (primària i secundària), i postobligatori (batxille-
rat i formació professional), però deixa de banda els
estudis universitaris, l’educació d’adults i de règim es-
pecial i els ensenyaments no reglats; i que les dades
que conté procedeixen del Departament d’Ense-
nyament i corresponen al conjunt de la Ciutat i poden
ésser encara objecte de petits retocs, però són prou
fiables.

Entrant en el contingut de l’informe, exposa que a
Barcelona la població escolar en edat compresa entre
els zero i els dinou o vint anys és d’uns 224.000
alumnes, els quals representen la sisena part de la
nostra població; que en l’ensenyament obligatori, la
taxa d’escolarització supera el 100%, circumstància
que s’explica per la presència d’alumnes provinents
d’altres municipis o repetidors, mentre que en les es-
coles bressol o guarderies és del 33% i arriba al 63%
si s’agafen només les criatures de dos anys; que
l’alumnat estranger s’estima en uns 10.000 alumnes,
però és difícil de comptabilitzar, perquè canvia contí-
nuament i només s’hi compten les criatures nascudes
a l’estranger, quan seria més correcte comprendre-hi
tots els fills i filles dels immigrants prescindint del lloc
on hagin nascut, atès que tots ells participen de les
mateixes característiques culturals; i que el gruix més
nombrós d’aquests alumnes, que està creixent ràpi-
dament, prové de països de l’Amèrica Llatina, la qual
cosa té l’avantatge que la distància cultural és menor.

Parla, a continuació, de l’estructura del sistema
educatiu i presenta com una mala notícia el fet que
en el tram comprès entre els zero i els dinou anys
l’escola pública només atengui un 35% de la població
escolaritzada i la iniciativa privada concertada el
65%, desequilibri que s’agreuja en el nivell educatiu
comprès entre els zero i els tres anys, on aquests
percentatges són del 20 i del 80 per 100 malgrat l’es-
forç de l’equip de govern per a construir noves esco-
les. Afegeix que si bé aquest darrer es tracta d’un
àmbit que s’està incorporant encara al sistema edu-
catiu, en la resta del sistema els percentatges és mo-
uen entre el 36 i el 38 per 100, els quals són molt
més baixos que en el conjunt de Catalunya, on l’es-
cola pública atén el 58% de la població escolar i la
privada el 42%: Barcelona té, doncs, un nivell baixís-
sim d’escola pública a pesar que és l’instrument més
fort per a assegurar a la població jove possibilitats

d’ascens social i igualtat d’oportunitats i per a asse-
gurar també que tots els talents i capacitats dels jo-
ves puguin ésser cultivats i arribar a ésser útils a la
societat, i és, també, cabdal per a aconseguir la co-
hesió social i per a disminuir les desigualtats.

Recalca que l’afebliment de l’escola pública és un
problema greu, malgrat la tendència generalitzada
en el món occidental, que pretén desmuntar-la o
privatitzar-ne alguns trossos en benefici d’una com-
petitivitat entre escoles –la qual, segons els estudis
internacionals, és absolutament negativa– oblidant
que moltes vegades la societat ha hagut de pagar
un preu molt alt per haver desmuntat coses que fun-
cionaven i eren essencials: per això vol que la Ciutat
conegui la situació.

Fa notar que la predominància de l’escola privada
es presenta sovint com un efecte de la lliure elecció
de la ciutadania, però cal tenir present que el creixe-
ment d’aquesta escola està predeterminat per unes
polítiques educatives que no han afavorit l’escola pú-
blica ni han fet l’esforç necessari per a donar un tomb
al retard, heretat de l’etapa anterior, que pateix l’es-
cola pública, i per consolidar l’escola pública de quali-
tat, i han fet, en canvi, un gran esforç en el camp de
la concertació, en el qual s’ha anat més lluny d’allò
que diu la llei, i així els percentatges –que detalla– de
places concertades en els nivells de l’escola infantil,
de l’ensenyament obligatori, de la formació professio-
nal i del batxillerat posen de manifest que l’escola pú-
blica s’han configurat com un sector residual.

Informa, més endavant, que de les vint-i-vuit noves
construccions previstes en el Mapa escolar aprovat el
1995, n’hi ha nou d’acabades, sis en procés de realit-
zació i tretze, el 47%, pendents de concreció, a pesar
que en sis casos l’Ajuntament ja ha avançat accions,
algunes de les quals són anteriors a 1999; i que en
els Districtes de Sant Andreu i Sant Martí, on hi ha en
curs operacions urbanístiques que comportaran un
increment de la seva població, no hi ha cap mena de
previsió de construcció de nous centres.

Puntualitza que no ha fet aquestes consideracions
guiada per cap intencionalitat partidista, sinó perquè
es tracta d’una qüestió cabdal per a la Ciutat, que in-
teressa a tothom, i perquè està realment preocupada
per la situació de l’escola pública que la Ciutat no es
pot permetre veure convertida en una escola de po-
bres que generi marginació i exclusió.

Espera que les dificultats actualment existents per
capgirar aquesta política es puguin resoldre en el si
del Consorci d’Educació, altrament el futur de l’edu-
cació a la Ciutat seria molt preocupant.

El Sr. Puigdollers significa que el to ideològic que
han pres les paraules de la Sra. Subirats en un infor-
me que havia de versar únicament sobre el procés de
matriculació escolar, obliga el Grup de Convergència
i Unió a intervenir quan no pensava fer-ho; que l’infor-
me, per damunt de plantejaments ideològics, ofereix
la bona notícia que a Barcelona tots els nens en edat
escolar estan escolaritzats; que per al seu Grup el
repte és oferir una escola de qualitat per a tothom, in-
dependentment de quina sigui la seva titularitat; i que
el discurs pronunciat la setmana passada pel Cap de
l’oposició en el Parlament de Catalunya propugnava
un pacte escolar que integri plenament l’escola públi-
ca i l’escola privada.

La Sra. Treserra troba a faltar en l’informe alguns
indicadors com, per exemple, el grau d’alfabetització
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vinculada a determinats sectors, com el de la immi-
gració, i dades sobre l’educació especial de les per-
sones amb disminució.

Pensa que en el terreny de la formació professional
no es promou suficientment la demanda de places re-
latives als filons d’ocupació corresponents a les no-
ves tecnologies i la societat de la informació, ja que
només es cobreix entre l’11 i el 31 per 100 de les pla-
ces ofertes, i a la integració social en què només es
cobreix el 28,8% de les places.

Destaca, finalment, la necessitat d’atendre la de-
manda de places en el tram comprès entre el zero i
els tres anys, la qual només està coberta en un 34% i
de la qual un 80% no està atesa pel sector públic.

El Sr. Portabella considera que en l’àmbit de l’en-
senyament no es poden mantenir restriccions de ca-
ràcter ideològic que impedeixin l’escolarització de cap
grup de nois i noies; que és efectivament una bona
notícia el fet que la població barcelonina en edat es-
colar tingui un alt grau d’escolarització, però és una
mala notícia que no pugui triar entre anar a l’escola
pública, a l’escola privada o a la concertada, ja que
l’oferta d’escola pública en el conjunt de nivells edu-
catius és d’un 35% i en el tram comprès entre el zero
i els tres anys només arriba al 20%, de manera que
cal un esforç encara més intens per a poder atendre
aquesta franja de població escolar a través d’escola
pública. Afegeix que el conveni signat recentment
preveu la construcció de noves places d’escola bres-
sol, però la xifra és encara insuficient per poder ab-
sorbir la demanda social: concretament, el Districte
de l’Eixample amb un potencial de 5.933 usuaris no-
més disposa actualment de 111 places i en el de Grà-
cia la taxa d’escolarització en el sector públic només
és de l’1%.

Indica que el Departament d’Ensenyament de la
Generalitat de Catalunya ha generalitzat els concerts
educatius en centres privats sense atenir-se a les
prescripcions de la Llei orgànica d’ordenació general
del sistema educatiu i això ha afavorit algunes esco-
les concertades que sense assumir gaire compromi-
sos de caràcter social han deixat aquells elements
que eren més conflictius o més difícils de resoldre per
a una escola pública no dotada suficientment en l’as-
pecte econòmic mentre se sostenen amb fons públics
escoles privades concertades, a les quals, pels seus
preus, no tothom té possibilitat d’accedir.

Creu, doncs, que cal revisar la distribució de re-
cursos i, consegüentment, els concerts sense que
en això s’hagi de veure un atac a les escoles con-
certades o privades, sinó tan sols la voluntat d’alleu-
gerir la pressió que suporta l’escola pública per
causa de la immigració i d’alguns casos difícils, així
concretament el 47% de les places de les escoles
bressol de Ciutat Vella corresponen a fills o filles
d’immigrants i aquests percentatges són del 42% a
Sants, i del 22% a l’Eixample: per tant, com que l’en-
senyament és bàsic per al futur de la societat i per a
la integració social dels immigrants, s’ha de fer un
esforç de dotació econòmica de les escoles bressol
de titularitat pública.

La Sra. Mayol subscriu plenament la intervenció de
la Sra. Subirats i agraeix les dades que facilita l’Insti-
tut Municipal d’Educació, les quals permeten seguir
l’evolució de l’educació a la Ciutat.

Estima que l’informe conté un element positiu, la
plena escolarització de la població barcelonina en

edats compreses entre els 3 i 16 anys, i uns altres de
molts negatius: a) la mínima cobertura pública del
tram comprès entre els zero i els tres anys; b) algu-
nes disfuncions en l’oferta de la formació professio-
nal, que no té present les necessitats de l’estructura
productiva de la Ciutat; c) la situació de l’escola pú-
blica Barcelona, ja que a Catalunya, a Espanya, i a
Europa costaria molt trobar una ciutat on només un
terç de la seva població escolar estigui escolaritzada
en el sector públic, situació que no es deu pas a les
demandes de les famílies, sinó a una determinada
política educativa del Govern de la Generalitat, com
queda ben palès en el cas de la formació professio-
nal, on l’any passat, malgrat que el sector públic tin-
gué més demanda, es finançaren més places en els
terrenys més fàcils i menys necessaris per a la Ciutat
–que són gestió administrativa, informàtica i comerç–
i així concretament pel que fa al grau mitjà, la deman-
da en els centres públics fou de 2.853 places i l’oferta
2.061, mentre que en els centres concertats la de-
manda fou de 2.426 places i l’oferta de 2.343, i pel
que fa al grau superior, la demanda en els centres
públics fou de 5.056 places i l’oferta de 2.804, mentre
que en els centres concertats la demanda fou 8.063
places i l’oferta de 3.258.

Seguint la mateixa línia argumental, addueix que
segons les previsions del Mapa escolar, en el curs
2000-2001 el nou ensenyament secundari obligatori
havia de comptar en centres públics amb 221 línies,
però només en disposà de 145, és a dir, 76 menys,
mentre que en centres privats concertats havia de te-
nir-ne 290 i en canvi en tingué 309.

Puntualitza que la bel·ligerància no és entre sector
públic i sector concertat, sinó amb aquella part de
sector concertat que no compleix els criteris marcats
per la Llei pel que fa a l’obligatorietat de la gratuïtat, a
treballar amb els sectors econòmics més necessitats,
a la integració dels disminuïts i a la incorporació de
l’alumnes provinents d’altres cultures.

Subratlla que l’escola pública és garantia d’igualtat
i de convivència i referent de qualitat.

Acaba demanant que el Consorci d’Educació, creat
recentment, es proposi aconseguir a termini mitjà que
el 50% de l’oferta d’escolarització correspongui a
centres públics; i que s’arribi a un acord entre la Ge-
neralitat, l’Ajuntament i els centres concertats que te-
nen voluntat de servei públic, per compartir el model
Barcelona, que vol dir escola de qualitat, oberta a tot-
hom i sense discriminació.

La Sra. Subirats contesta les intervencions ante-
riors dient que ella s’ha limitat a presentar unes da-
des reals i a defensar aquell tipus d’escola que ga-
ranteix un determinat nivell educatiu i una qualitat
coherents amb la ideologia que defensa aquest Ajun-
tament des de fa molts anys i és compartida per mol-
ta gent de la Ciutat; que, per tant, ha presentat com
una mala notícia el fet que l’escola pública només ar-
ribi allà a on arriba; i que una escola de qualitat la vol
tothom i no es pot jugar frívolament amb les paraules.

Declara compartir la necessitat, exposada pel Sr.
Pasqual Maragall, d’avançar en la qualitat i de fer un
pacte escola pública–escola concertada, però amb
aquella concertada necessària que no podria existir
sense la concertació, que compleix la normativa i
que és també escola pública encara que la titularitat
no ho sigui, per tal de reordenar els recursos a l’abast
de la Ciutat de la manera més eficaç, en comptes



 a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA aa NÚM. 35 a 20-XII-20011946

d’esmerçar-los en una colla de places que resten
buides i que, per tant, no té sentit mantenir com a
concertades.

Matisa que l’informe presentat se centra en els te-
mes relatius a l’escola i a l’escolarització formal i, per
tant, no recull no una sèrie d’indicadors sobre el nivell
universitari i l’analfabetisme, però ofereix fer-los arri-
bar als membres del Consistori si ho creuen interes-
sant, igual com les dades relatives a l’educació espe-
cial i a l’educació d’adults quan estiguin suficientment
homologades.

Reconeix que la formació professional pateix des-
ajustaments importants tot precisant que per aquesta
raó s’està refent l’oferta municipal en formació profes-
sional, la qual s’ha de convertir en una via principal i
adaptar-se a les necessitats de la Ciutat.

Fa notar que no s’ha estès en la problemàtica de
l’escolarització dels nens amb edats compreses entre
els zero i els tres anys, perquè ha estat ja discutida a
bastament en altres ocasions per aquest Plenari,
però evidentment presenta unes necessitats ben no-
tòries que són molt similars a les que hi havia fa un
segle respecte a l’extensió de l’escola primària de
manera que cal construir més escoles bressol: en la
resta de mandat se’n construiran 1.000 noves places
i es deixaran preparades les condicions perquè en el
proper es pugui arribar fins a les 4.000 o fins a allà on
es cregui convenient; ara bé, en tot cas, vol posar en
relleu que aquest Ajuntament ha fet en el passat, i
continua fent-lo, un gran esforç d’inversió en escoles
bressol, que està molt per damunt del què ha fet i fa
la Generalitat.

El Sr. Puigdollers significa que en el si del Consis-
tori hi ha diferents formes de pensar i, consegüent-
ment, diferents alternatives, totes elles legítimes, però
amb independència de plantejaments ideològics, ell
ha volgut posar de manifest la bona notícia que a
Barcelona tota la població escolar està escolaritzada.

Demana al govern municipal que es passi de la
cultura de l’enfrontament entre escola pública i escola
privada a la cultura de la complementarietat, que li ha
semblat també acceptada per la Sra. Mayol, perquè
aquest és el model d’ensenyament de Barcelona i
cal aprofundir-lo en aquells aspectes que no vagin
prou bé.

La Sra. Treserra matisa que el seu Grup està a fa-
vor de l’escola de qualitat; i apunta la via de les
subvencions a les famílies, perquè puguin optar a de-
terminats centres en cas que el programa de cons-
truccions escolars s’endarrereixi.

El Sr. Portabella indica que l’escola de qualitat exi-
geix recursos materials i humans, perquè els alumnes
que en surtin estiguin ben preparats; que no hi ha
d’haver confrontació, sinó repartiment just dels recur-
sos que reben l’escola pública, la concertada i la pri-
vada, situació que actualment no es dóna: cal, doncs,
revisar els compromisos socials adquirits per cada
escola i assignar-li els recursos perquè els pugui des-
envolupar amb garanties i qualitat.

La Sra. Mayol puntualitza que quan ella ha parlat
de complementarietat, ha esmentat quatre criteris: a)
que a termini mitjà la relació entre escola pública i es-
cola privada passi de l’actual situació del 30 i 50 per
100 respectivament, a una altra de 50 i 50; b) que no
se subvencioni per damunt de la demanda i se sub-
vencioni aquelles especialitats professionals que la
ciutat necessita; c) que es garanteixi a qualsevol pare

o mare la llibertat d’elecció entre un centre públic o un
de concertat; i d) que no se subvencionin centres pri-
vats que siguin segregadors i no compleixin una fun-
ció pública.

La Sra. Subirats insisteix que no es poden fer jocs
de paraules quan fa molts anys que s’està treballant
per garantir l’escolarització obligatòria i, per tant, no-
més faltaria que no s’hagués aconseguit, però cal
anar més enllà; i que l’Institut Municipal d’Educació
està treballant en el model escolar de Barcelona que
està basat en l’escola de proximitat i en la col·labora-
ció entre els centres públics, els concertats i els ser-
veis de l’entorn i l’aportarà al Consorci d’Educació.

Precisa que creu en aquella concertació que és
realment necessària, tanmateix cal també invertir
més diners en l’escola pública, més i quan entre les
escoles concertades, n’hi ha de molt precàries, les
quals no es poden presentar com a solució; ara bé,
no li preocupa la salut de l’escola concertada, que
és bona, sinó les polítiques que van en detriment de
l’escola pública, que s’ha de defensar, consolidar i
reforçar.

El Sr. Alcalde, fent una síntesi del debat, constata:
a) la manca de dotació suficient del nivell preescolar;
b) la inadequació de la formació professional pel que
fa tanta la relació entre oferta i demanda com a la dis-
tribució entre el sector públic i el sector privat a pesar
d’ésser imprescindible per a encarar els reptes de la
nostra societat i de la nostra economia; i c) la situació
de l’escola pública barcelonina que està estancada,
o, fins i tot, retrocedeix percentualment respecte la
privada i, per tant, se li han de dedicar més recursos
perquè tingui més salut i presència en el si de la nos-
tra societat.

PART DECISÒRIA

a) Ratificacions:

2. Ratificar el decret de l’Alcaldia, de 5 d’octubre de
2001 (S1/D/2001 3966), que designa el Sr. Antonio
Albarracín Hernández representant de l’Ajuntament
de Barcelona a l’Assemblea General del Monte de
Piedad y Caja de Ahorros de Huelva i Sevilla.

S’aprova, per unanimitat, aquesta proposta.

b) Propostes d’acord:

COMISSIÓ DE PRESIDÈNCIA I HISENDA

3. Aprovar inicialment l’expedient de modificacions
de crèdit, per un import de 2.281.415.505 pessetes
(13.711.583,34 euros), d’acord amb document annex,
a finançar amb els majors ingressos obtinguts en la
partida pressupostària 99.01-42000-61114 (76200000)
Participació ingressos Estat -PIE-, considerant-les defi-
nitivament aprovades, en cas de no presentar-s’hi re-
clamacions dins el termini d’exposició pública.

La Sra. Recasens comenta que aquest expedient
aplica uns ingressos d’uns 4.000 milions de pessetes
de manera molt inconcreta, com demostren aquests
exemples: els 75 milions a promoció econòmica de la
Ciutat; els 60 milions a tecnologia d’Internet; els 40
milions a projectes per a implicació i col·laboració ciu-
tadana perquè coparticipi en la millora de la Ciutat; i
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els 917 milions a la compra al Ministeri de Defensa
d’unes finques qualificades d’equipament, que costa-
ran en total 2.200 milions de pessetes sense que se
sàpiga que s’hi farà. Afegeix que el seu Grup no està
d’acord en la manera com es gasten els diners, i con-
cretament els 100 milions que es destinen al Pla di-
rector de Montjuïc, un 60% dels quals s’esmerçarà en
dinars, viatges i disseny del logotip, quan les necessi-
tats de la muntanya són unes altres.

Diu, en resum, que el seu Grup ha optat per abste-
nir-se, però votaria favorablement si els diners es de-
diquessin a ampliar la plantilla de la Guàrdia Urbana i
a la implantació de la figura del guàrdia de barri.

El Sr. Álvarez anticipa l’abstenció del seu Grup per-
què aquests majors ingressos de 2.281 milions de
pessetes, i no pas 4.000 com s’ha dit a abans, es po-
drien dedicar, per exemple a pal·liar les mancances
de places d’escoles bressol que s’ha assenyalat en el
curs d’aquesta mateixa sessió.

El president de la Comissió de Presidència i Hisen-
da, Sr. Maragall contesta que l’escreix d’ingressos en
debat no ha caigut pas del cel per atzar, sinó que li
correspon a Barcelona d’acord amb els pactes sig-
nats entre els Ajuntaments i el Govern de l’Estat fa
sis anys, quan encara governaven els socialistes, que
definiren els mòduls d’increment de la participació en
els ingressos estatals, però a l’hora de fer les previ-
sions pressupostàries d’ingressos es preferí esperar
la confirmació de l’evolució econòmica de l’any ante-
rior i les magnituds macroeconòmiques dels ingres-
sos de l’Estat per no córrer riscos innecessaris. Agre-
ga que es tracta únicament de dotar partides amb un
detall força escrupolós de la destinació que es donarà
als diners, i quan toqui es podrà comprovar en què
s’ha gastat fins a l’últim cèntim; que les diverses pre-
visions de despeses corresponen a objectius de polí-
tica social, de ciutat, d’inversions o de compra d’ac-
tius, com l’adquisició d’unes finques del Ministeri de
Defensa a un preu que, a diferència d’altres temps
s’ajusta bastant al mercat, però encara continua es-
sent bo, en un indret on fan molta falta.

Tocant a les destinacions alternatives suggerides
pels representants de l’oposició, observa que el debat
tingut en aquesta sessió ha deixat ben clares les re-
gles del joc en el camp de les escoles bressol i quines
administracions compleixen les seves obligacions i
quines no; i que igualment anteriors debats sobre la
seguretat ciutadana han definit clarament competèn-
cies i dotacions; i que les previsions de despeses que
costen a l’expedient estan plenament justificades.

El Sr. Álvarez fa notar que els ingressos extraordi-
naris que es rebran són fruit de la bona marxa de
l’economia estatal, que permet complir els acords sig-
nats fa sis anys; i confia que les dues finques que
s’adquiriran a la Gerència d’Infraestructures i Equipa-
ments de la Defensa per 917 milions de pessetes no
serveixin després per a una nova operació de venda
de sòl públic per treure’n, una vegada més, plus-
vàlues.

La Sra. Recasens pensa que havent-hi necessitats
concretes per atendre, no és convenient dotar parti-
des generals a concretar més endavant.

El Sr. Maragall matisa que no li sembla encertat el
suggeriment que l’escreix de recursos s’esmerci en
uns camps que no són de competència municipal en
els quals, a més, aquest Ajuntament ja ha demostrat
sobradament una voluntat explícita de presència.

S’aprova el dictamen amb l’abstenció dels Srs.
Miró, Puigdollers, Forn, Ciurana i Gascón, i les Sres.
Oranich, Ortega, Fandos, Recasens i Servitje, i tam-
bé dels Srs. Fisas, Ainoza, Álvarez i Cornet i la Sra.
Treserra.

4. Acceptar, dins del procés de liquidació de la so-
cietat d’economia mixta Promoció Ciutat Vella, SA, la
transmissió a favor d’aquest Ajuntament dels edificis i
locals relacionats en l’annex que s’adjunta, acordada
pel Consell d’Administració de la societat com a con-
traprestació de les aportacions fetes per l’Ajuntament
a la societat durant els exercicis 2000 i 2001. Facultar
l’Alcaldia perquè realitzi les actuacions necessàries
per a l’efectivitat d’aquests acords.

El Sr. Ciurana justifica el vot contrari del seu Grup
en el fet que en l’expedient manca una valoració ex-
terna que certifiqui el valor de les finques trasmeses i,
per tant, no té cap certesa que s’hagin tingut presents
els elements establerts en el Pla general comptable.

El Sr. Cornet recorda que el Consell d’Administra-
ció de la Societat el seu Grup demanà una relació de
les finques cedides i en reclamà una valoració més
objectiva, raó per la qual ara opta per abstenir-se.

El Sr. Maragall assegura que les coses s’estan fent
bé; que el valor patrimonial rebut està contrastat de-
gudament per la comptabilitat interna de la Ciutat, la
qual ha estat auditada externament, i també pels Ser-
veis de Patrimoni de l’Ajuntament.

S’aprova el dictamen amb el vot en contra dels Srs.
Miró, Puigdollers, Forn, Ciurana i Gascón, i les Sres.
Oranich, Ortega, Fandos, Recasens i Servitje, i amb
l’abstenció dels Srs. Fisas, Ainoza, Álvarez i Cornet i
la Sra. Treserra.

5. Aprovar inicialment modificacions de crèdit del
Pressupost 2001, per un import de 131.957.706 pes-
setes (793.081,79 euros), de conformitat amb la do-
cumentació adjunta (dos annexos amb referències
01070690 i 01070790), considerant-les definitivament
aprovades en cas de no presentar-s’hi reclamacions
en contra en el termini d’exposició pública.

Aprovar inicialment la creació de la partida amplia-
ble 39939, recollida selectiva de residus, amb la des-
pesa vinculada que s’indica en la documentació ad-
junta, considerant-la definitivament aprovada en cas
de no presentar-s’hi reclamacions en contra en el ter-
mini d’exposició pública.

S’aprova el dictamen amb l’abstenció dels Srs.
Miró, Puigdollers, Forn, Ciurana i Gascón, i les Sres.
Oranich, Ortega, Fandos, Recasens i Servitje, i tam-
bé dels Srs. Fisas, Ainoza, Álvarez i Cornet i la Sra.
Treserra.

6. Aprovar provisionalment la modificació per a
l’exercici de 2002 i successius de les Ordenances fis-
cals següents: Ordenança fiscal general; núm. 1.2.
Impost sobre vehicles de tracció mecànica; núm. 1.3.
Impost sobre l’increment del valor de terrenys de na-
turalesa urbana; núm. 1.4. Impost sobre activitats
econòmiques; núm. 2.1. Impost sobre construccions,
instal·lacions i obres; núm. 3.1. Taxes per serveis ge-
nerals; núm. 3.2. Serveis de prevenció, extinció d’in-
cendis i salvament; núm. 3.3. Serveis urbanístics;
núm. 3.4. Recollida de residus sòlids urbans i d’altres
serveis mediambientals; núm. 3.5. Clavegueram; núm.
3.6. Mercats; núm. 3.7. Taxes pels serveis d’inspecció
i prevenció sanitària i inscripció en el registre censal
d’animals de companyia; núm. 3.8. Prestacions de la
Guàrdia Urbana i circulacions especials; núm. 3.9.
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Inspecció i control sanitari d’animals i llurs productes;
núm. 3.10. Servei de cementiris i cremació; núm. 3.11.
Utilització privativa del domini públic municipal; núm.
3.12. Aprofitament del vol, sòl i subsòl; núm. 3.13. Es-
tacionament de vehicles; núm. 3.14. Serveis culturals;
núm. 3.15. Serveis especials d’enllumenat públic; núm.
3.16. Utilització privada funcionament de les fonts or-
namentals; sotmetre les esmentades Ordenances a in-
formació pública per un termini de trenta dies.

El Sr. Maragall presenta aquest dictamen, que
constitueix l’instrument bàsic de la política fiscal mu-
nicipal, dient que les xifres de les Ordenances de
l’any vinent s’expressen en euros i les referències en
pessetes tenen simplement efectes informatius i acla-
ridors; i que, en conjunt, signifiquen uns ingressos
d’uns 720 milions d’euros i confirmen els compromi-
sos assumits en el Programa d’actuació municipal i
en el pacte de govern, de reduir la pressió fiscal, ja
que la continuïtat en aquest objectiu ha superat el
percentatge del 5% de reducció de la pressió fiscal
mesurada en relació al producte interior brut, però al
mateix temps es compleix el compromís de mantenir
l’evolució de la fiscalitat municipal per dessota de l’ín-
dex de la inflació acumulada i també de la prevista
per l’any vinent, ja que el percentatge global d’incre-
ment previst per a l’any 2002 en el conjunt dels in-
gressos propis és de l’1,83% calculat sobre les ma-
teixes bases i rebuts, si bé per a la majoria de
contribuents serà inferior aquesta xifra, i s’estima en
un 1,79% en els impostos, entre els quals avui no
s’aprova el de béns immobles, perquè ja s’aprovà
provisionalment la primavera dintre del procés de re-
visió cadastral, la marxa del qual està resultant cor-
recta i positiva en tots els sentits.

Esmenta com una de les novetats més significati-
ves de les Ordenances per a l’any vinent les mesures
que es preveuen en l’impost sobre l’increment dels
valors dels terrenys, conegut com de plusvàlua, per a
neutralitzar els efectes de la revisió cadastral amb re-
duccions en el tipus, que s’abaixa del 30 al 29 per
100, en els valors cadastrals, que es redueixen en el
50%, i en el coeficient multiplicador en funció dels
anys transcorreguts, però, a més, s’hi millora la regu-
lació de les transmissions mortis causa tant de l’habi-
tatge habitual –on l’aplicació de la bonificació del 95%
s’apuja fins als 4.500 000 pessetes i el percentatge
d’exempció s’augmenta fins al 25%–, com dels immo-
bles afectes a activitats econòmiques, on es produeix
una notable reducció del coeficient multiplicador en
funció dels anys.

Subratlla que, un any més, es manté la congelació
dels impostos sobre els vehicles de tracció mecànica
i sobre construccions, instal·lacions i obres i d’algu-
nes taxes, la majoria de les quals augmenta, com en
exercicis anteriors, d’acord amb les previsions d’infla-
ció per a l’any vinent, el 2,7%, que espera que en
aquesta ocasió s’arribin a complir.

Fa referència a la problemàtica de la participació
en els ingressos bruts de determinades companyies
de serveis públics per la utilització que fan del domini
públic municipal, la qual està congelada, tot explici-
tant que algú ha estimat en uns 50.000 milions de
pessetes l’import no liquidat a tota Espanya en els
darrers sis anys per les activitats de telefonia mòbil; i
que també les companyies elèctriques estan reduint
d’any en any la seva aportació a l’economia munici-
pal, a pesar que la seva facturació està creixent.

Tocant a les taxes que experimenten alguna modi-
ficació, informa que en la zona blava s’ha incorporat
una nova categoria amb unes 300 places d’alta rota-
ció, a fi de millorar la disciplina viària i les activitats de
càrrega i de descàrrega; que les taxes de museus
s’incrementen una mica menys que el conjunt, per-
què les entrades dels principals no es modifiquen;
que en la taxa de recollida d’escombraries dels locals
de negoci, que passa a dir-se amb més propietat de
recollida de residus sòlids urbans i altres serveis
mediambientals, es defineix millor el concepte de
gran productor i s’opera una adequació de les tarifes
dels serveis complementaris.

Fa avinent que el Consell Tributari ha emès fa molt
poques hores el corresponent informe, el qual s’ha
lliurat avui mateix a tots els membres del Consistori, i
les recomanacions que s’hi formulen, relatives majori-
tàriament a qüestions formals de procediment o de
llenguatge, han estat ja incorporades als textos sot-
mesos a aprovació.

Remarca que la discussió global sobre les finances
locals ha entrat en una fase decisiva i des d’aquest
punt de vista ha de citar: la Llei d’estabilitat pressu-
postària, que té una efectivitat immediata i efectes a
llarg termini; les Lleis de pressupostos i d’acompa-
nyament; la negociació per a la modificació de la Llei
d’hisendes locals amb canvis substancials en l’impost
sobre les activitats econòmiques i, tal vegada, en l’im-
post sobre construccions, instal·lacions i obres i la
discussió oberta sobre la participació en els ingressos
o impostos de l’Estat; i l’aprovació de la Carta munici-
pal en la part encara pendent d’ésser tractada en el
Congrés dels Diputats, qüestió que aquest Ajunta-
ment reivindica de manera insistent i pacient, encara
que la paciència s’esgota, davant els responsables
centrals i sectorials del Govern de l’Estat en la con-
fiança que es pugui debatre en l’actual període legis-
latiu, ja que s’hi fan propostes que estan també sobre
la taula de la negociació de la reforma global de la
Llei d’hisendes locals i que han de servir per a resol-
dre els requeriments d’una gran ciutat com la nostra,
capital de Catalunya, la qual més que mai necessita
un règim fiscal propi.

Ara bé, creu, en tot cas, que les Ordenances pre-
sentades poden mantenir, com en els últims anys,
l’equilibri bàsic d’aquest Ajuntament, indispensable
perquè es puguin prestar els serveis amb totes les
exigències de qualitat i complir el Programa d’actua-
ció municipal amb les despeses necessàries en tots
els terrenys i, simultàniament, es puguin assolir els
nivells d’estalvi, de reducció de l’endeutament i d’in-
versió fixats.

El Sr. Álvarez manifesta que el Grup del Partit Po-
pular de Catalunya no pot donar suport a les Orde-
nances presentades per aquests quatre motius: a)
augmenten la fiscalitat; b) consoliden Barcelona com
la ciutat espanyola amb més pressió fiscal; c) aprofi-
ten les taxes per obtenir uns beneficis que no estan
justificats pel cost del servei respectiu; d) les modifi-
cacions que s’hi introdueixen no estan justificades per
raons d’interès social.

Afirma, en primer lloc, que les Ordenances fiscals
de l’any vinent augmenten la fiscalitat, perquè preve-
uen recaptar 2.155 milions de pessetes més que l’any
anterior i això tenint present la pèrdua d’explotació
que pateix la Ciutat significa que l’esforç fiscal indivi-
dual serà més gran en un any en què amb tota segu-
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retat, s’aprovarà la nova Llei d’hisendes locals, la
qual millorarà l’autonomia i la suficiència financera de
tots els municipis espanyols igual com el Govern de
l’Estat dirigit pel Partit Popular ha millorat el finança-
ment de les autonomies.

Indica que, en tot cas, el seu Grup entén que per a
disminuir la pressió fiscal real cal, especialment, abai-
xar el tipus de l’impost sobre les activitats econòmi-
ques de l’1,9 a l’1,8 per afavorir l’activitat econòmica,
de la Ciutat, estimular el consum de les famílies i ofe-
rir més avantatges al món comercial, ja que la liquida-
ció prevista en tal impost s’estima en uns 24.000 mi-
lions de pessetes, és a dir, la mateixa d’enguany i
representa 3.000 milions menys que l’any 2000, la
qual cosa significa que Barcelona està perdent pes
en l’economia, no tan sols respecte a Madrid, sinó
també respecte a altres ciutats espanyoles i catala-
nes, com Tarragona, que s’ha convertit, en termes re-
latius, en un motor de l’economia més important que
Barcelona.

Opina, doncs, que quelcom falla en les polítiques
de les Administracions respecte Barcelona, que s’es-
tà convertint en una ciutat agradable i turística, però
que està perdent pistonada i així ho demostra, també,
la seva taxa d’atur, la qual de 1996 ençà s’ha reduït
en el conjunt d’Espanya un 36,07%, a la província de
Barcelona un 39,64%, i a Catalunya un 41,51%, però
a Barcelona ciutat –i ho fa notar especialment a la
Sra. Rojo– només ho ha fet un 33,33% i tanmateix el
govern municipal s’esforça a fer una ciutat atractiva
per a turistes i visitants que està perdent el seu princi-
pal actiu, el d’ésser motor de l’economia d’Espanya i
de Catalunya: conseqüentment, totes les Administra-
cions han de fer accions per millorar aquesta situació
i una d’elles és abaixar els impostos municipals.

Parlant de les taxes, considera que l’equip de go-
vern incompleix el mandat legal de justificar-ne els
preus, els quals no poden excedir del cost del servei,
i tanmateix no ha trobat aquesta justificació a les ta-
xes de mercats, d’inspecció i control sanitari d’ani-
mals, dels serveis de cementeris i cremació, i de la
utilització privativa del domini públic municipal, d’a-
profitament del vol, sòl i subsòl, de serveis culturals,
d’utilització privada del funcionament de les fonts or-
namentals, de manera que totes elles s’aprofiten per
obtenir uns ingressos addicionals que permetin fer
més política d’aparador i d’imatge.

Concreta que Barcelona té el trist guardó d’ésser la
ciutat espanyola on morir-se costa més diners –unes
270.000 pessetes per terme mitjà–, i tanmateix l’any
vinent la taxa de cremació de cadàvers encara s’in-
crementarà un 7,7%, és a dir, el doble de la inflació
prevista per augmentar encara més els enormes be-
neficis – uns 2.000 milions de pessetes– que obté la
societat que presta aquest servei; i que, per altra ban-
da, el preu d’una fotocòpia es fixa en 670 pessetes
partint de la base que s’esmercen 13 minuts per fer-
la, cosa que fa molt qüestionable la productivitat.

Comenta la taxa relativa al servei de la grua mu-
nicipal, tot recalcant, especialment a la Sra. San
Miguel, que l’any vinent es preveu la retirada de
170.608 vehicles, és a dir, uns 467 vehicles diaris, si
bé aquesta acció deixa de banda els vehicles aban-
donats que ocupen els nostres carrers –ahir comptà
set cotxes i una moto en tres illes d’un carrer del Dis-
tricte de Sarrià-Sant Gervasi– i es focalitza en els ve-
hicles mal aparcats perquè la seva retirada –amb la

qual el seu Grup està d’acord quan realment moles-
ten– dóna substanciosos beneficis, així l’Associació
d’Automobilistes Europeus Associats ha calculat que
la retirada d’un vehicle del carrer costa unes 10.000
pessetes i, no obstant això, l’Ajuntament en cobra
16.000 a pesar que només en paga 4.145 per cada
servei de les grues externes que contracta quan les
seves es troben saturades: consegüentment, aquest
Ajuntament obté per aquesta via entre 1.100 i 1.500
milions de pessetes anuals que després s’aplicaran a
coses com l’hotel de luxe de Miramar, el Parc del
Tibidabo, o el futur helioport, en comptes de destinar-
los a polítiques socials i a finalitats que millorin la
qualitat de vida de la gent.

Sosté que no es justifica tampoc la creació de la
nova zona blava A1 amb un preu de 399 pessetes i
durada màxima d’una hora, ni l’augment de la B en
un 3,99%, mesures que responen a la voluntat d’ob-
tenir un major benefici, perquè la zona blava, que és
un mitjà de regulació del trànsit urbà aplicat en totes
les grans ciutats del món, s’ha convertit en un magní-
fic negoci per a aquest Ajuntament, el qual l’any vi-
nent espera obtenir per aquest concepte uns 1.509
milions de pessetes en aplicar unes tarifes que no te-
nen res a veure amb el cost del servei.

Acaba fent-se ressò de l’advertència que formula el
Consell Tributari per la manera de notificar les multes
i impostos, la qual comporta un alt nivell de prescrip-
cions, ja que evitant-les s’augmentaria la recaptació i,
paral·lelament, es podria rebaixar la fiscalitat: reco-
mana, doncs, que es millori la gestió recaptatòria de
l’Institut Municipal d’Hisenda.

La Sra. Recasens significa, d’antuvi, que l’entorn
és canviant no tant sòl per l’arribada de l’euro, sinó
també perquè la dinàmica social porta cap a noves
tendències econòmiques i empresarials, cap a una
més gran mobilitat i cap a una integració en el món
laboral, i tot això hauria d’obligar el govern municipal
a plantejar unes Ordenances i uns serveis cada ve-
gada més exigents, i a donar resposta a unes de-
mandes socials que tenen difícil cabuda en l’actual
març jurídic i financer; i que, en conseqüència, el
Grup de Convergència i Unió no pot estar d’acord
amb unes ordenances que palesen una gairebé nul-
la capacitat de reacció del govern municipal davant
un entorn i una societat canviants, ja que les dues
úniques novetats que contenen són: la implantació
d’un nou tipus de zona blava al Districte de l’Eixam-
ple i el fet que s’hagi de pagar quan es dispari una
alarma.

Pensa, doncs, que el govern municipal ha recone-
gut la seva incapacitat per a generar nous ingressos i
només és capaç d’esgotar totes les possibilitats de
treure un cèntim d’on pot.

Es considera incapaç de poder avaluar el rendi-
ment que s’obtindrà de la nova zona blava de l’Ei-
xample o de les alarmes que es puguin disparar. En
aquest darrer aspecte fa notar, sense ànim de
frivolitzar, que la revetlla de Sant Joan pot produir un
bon calaix, perquè és sabut de tothom que les alar-
mes són molt sensibles als petards; ara bé, es pre-
gunta si en tal cas haurà de pagar qui hagi tirat el pe-
tard, qui avisi la Guàrdia Urbana, el propietari del
vehicle i adverteix que al voltant d’aquesta mesura es
poden generar infinitat d’anècdotes i, fins i tot, fomen-
tar la picaresca de simular un robatori per eludir el
pagament de la taxa.
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Estima que la nova zona blava no tindrà efectes
dissuasoris tot recordant que els augments de la grua
municipal i de la zona blava en un 7% acordats l’any
passat no han donat evidentment els resultats de pa-
cificació del trànsit que el govern municipal esperava:
no se li acut, doncs, més enllà de la voracitat recapta-
tòria, cap altre motiu que justifiqui la implantació de
les dues novetats esmentades en comptes d’aplicar
mesures més efectives com podrien ésser posar més
guàrdies urbans al carrer, i fer complir les ordenances
contra el soroll.

Insisteix que el govern municipal procura obtenir un
profit econòmic dels problemes que pateix la Ciutat, i
aplica tot el seu enginy a beneficiar les arques muni-
cipals per aquest camí posant aquest benefici per da-
munt dels beneficis dels ciutadans, així, per exemple:

a) Limita al 40% la bonificació de l’impost sobre les
activitats econòmiques per obres a la via pública, en
comptes d’aplicar el màxim legal del 80%;

b) En la taxa per serveis urbanístics, aplica recàr-
recs i penalitzacions del 100%, a pesar que el Con-
sell Tributari avisa que són excessius;

c) Pretén no pagar interessos de demora quan ha
de retornar ingressos indeguts si no és culpa de
l’Ajuntament tot i que el mateix Consell també adver-
teix que és il·legal no pagar-los;

d) Pretén no donar la llicència d’obres si prè-
viament no s’ha acreditat el pagament de l’impost, i
tanmateix el Consell esmentat indica que l’atorga-
ment de la llicència no es pot condicionar al paga-
ment de l’impost, el qual, en tot cas, pot d’exigir-se
per la via de constrenyiment;

e) En l’impost de plusvàlua, aplica els tipus impo-
sitius màxims establerts per la llei i, en canvi, a l’hora
d’establir bonificacions per pal·liar els efectes de la
revisió cadastral no ho fa pas;

f) Pretén cobrar la taxa per serveis urbanístics fins
i tot en els supòsits de denegació de llicències, a
pesar que segons el Consell Tributari no es proce-
dent fer-ho.

Troba que hi ha un alt grau de discrecionalitat i
manca d’objectivitat en l’atorgament de beneficis fis-
cals, aspecte que també assenyala el Consell Tribu-
tari, concretament: en l’exempció de la taxa d’ocupa-
ció de la via pública per la celebració festes populars i
fires tradicionals sense dir quan escaurà; en l’exemp-
ció de la mateixa taxa corresponent a les terrasses
dels bars per raons d’interès general, sense precisar
quines són aquestes raons; en les bonificacions que
recull la taxa de museus sense delimitar-ne de mane-
ra objectiva les raons; i en les bonificacions que pre-
veu també l’impost de construccions i instal·lacions i
obres sense especificar-ne els supòsits en què serà
procedent atorgar-les.

Creu, doncs, que les Ordenances presentades pre-
tenen vendre una imatge però no donen resposta a
les necessitats d’una ciutat que està perdent població
i és incapaç d’atraure noves empreses que creïn ocu-
pació i generin riquesa.

Reconeix la necessitat de tirar endavant el debat
sobre les hisendes locals, del qual el seu Grup és de-
cidit partidari; però indica que per trencar la rigidesa
de l’actual sistema de finançament local, en el qual
l’equip de govern s’escuda cada any a l’hora de plan-
tejar les Ordenances fiscals per a l’exercici vinent,
aquest Plenari aprovà per consens la Carta municipal
que preveu tot un nou sistema de finançament i que

està aturada en el Parlament de l’Estat i tanmateix el
govern municipal ha estat incapaç de suscitar a
Madrid el consens necessari entre el Partit Popular i
el Partit Socialista Obrer Espanyol, consens que, en
canvi, s’ha sabut trobar en qüestions que no defen-
sen prou els interessos del nostre país i de la nostra
ciutat.

Opina que el discurs del ponent ha passat del co-
foisme al lament i a la paciència quan ja l’instrument
adequat es té i només falta saber negociar-lo i trobar
el consens; i que es presenten unes Ordenances fis-
cals totalment continuïstes perquè el govern munici-
pal ha estat incapaç de suscitar en aquesta qüestió
una voluntat política que reconegui la capitalitat de
Barcelona.

El Sr. Forradellas anuncia que el Grup d’Iniciativa-
Verds votarà favorablemement les Ordenances en
debat, perquè està d’acord amb les propostes que
s’hi plantegen, que venen a complir els objectius del
Programa d’actuació municipal i reflecteixen l’esforç
de Barcelona davant les despeses de capitalitat i su-
plència que es veu obligada a fer.

Respecte a la referència de la Sra. Recasens a la
paralització de la Carta municipal, observa que Con-
vergència i Unió, que vota conjuntament amb el Partit
Popular en el Parlament de l’Estat, pot contribuir a
desbloquejar-la.

Subratlla que aquests dies els mitjans de comuni-
cació recollien un informe en què el Cercle d’Econo-
mia es queixa de la potenciació de Madrid per da-
munt de Barcelona, i avui mateix parlen de la manca
d’inversió del capital públic a Catalunya i, especial-
ment a Barcelona; ara bé, Barcelona que no compta
amb majories polítiques més enllà de les seves mu-
ralles, intenta accions de dinamització, entre les
quals n’hi ha de tant reeixides i interessants com el
Projecte 22@.

Comenta que el procés de revisió cadastral s’ha
produït amb una extraordinària normalitat, fet que
valora com a molt positiu; que sense les modifi-
cacions que ha d’experimentar la Llei d’hisendes
locals, difícilment es poden fer ara grans transforma-
cions en les nostres Ordenances fiscals i les propos-
tes que han aconsellat als Grups de l’oposició pe-
quen d’excessivament clàssiques i no s’adiuen amb
les exigències d’unes Ordenances a l’altura del se-
gle XXI.

Explica que el seu Grup ha promogut, com en anys
anteriors, la introducció, en les Ordenances en debat,
de millores, compensacions i rebaixes per incentivar
l’estalvi energètic en la construcció i els habitatges,
de cara a la potenciació de les ecotaxes.

En aquesta mateixa línia destaca: a) els nous ele-
ments introduïts en la taxa de recollida d’escombra-
ries, a partir d’ara de residus sòlids urbans, per racio-
nalitzar els criteris en benefici de la Ciutat, de manera
que no pagui més únicament qui més té, sinó també
qui més embruta i qui més contamina; i b) la nova re-
gulació de les zones blaves, la qual demostra una
certa valentia política, ja que no es pot fer el doble
discurs de queixar-se de les dificultats de la circulació
i de queixar-se, ensems, de l’adopció d’unes mesu-
res, habituals en altres ciutats, per quedar bé davant
de determinats conductors i empreses que obstaculit-
zen la circulació perquè el problema provocat pels ve-
hicles no es tant la contaminació com la manca d’es-
pai públic.
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Fa avinent que el seu Grup ha instat també el reco-
neixement, en les Ordenances fiscals, de les parelles
de fet tant homosexuals com heterosexuals, per tal
que l’aplicació de les Ordenances no els comporti cap
mena de discriminació, especialment en aspectes
com els serveis de cementiris i cremacions, les resi-
dències i habitatges tutelats, les escoles i equipa-
ments esportius, més i quan el nou cens de l’Institut
Nacional d’Estadística reflectirà aquesta realitat i els
col·lectius de gais i lesbianes han demanat insistent-
ment la incorporació de tal criteri en les nostres Orde-
nances.

Abona les consideracions que ha fet el Sr. Maragall
sobre el tracte que reben les empreses elèctriques,
adduint el cas del municipi de Llagostera i, sobretot,
la sentència del Tribunal Superior de Justícia de
Catalunya sobre la facturació de les empreses que
comercialitzen electricitat per l’ús que fan del vol, sòl i
subsòl públic, la qual ha estat molt ben acollida tant
per la Federació de Municipis de Catalunya com per
l’Associació Catalana de Municipis, ja que obre unes
expectatives d’ingressos que s’han d’estendre també
sobre les empreses de telecomunicacions, donat que
en els darrers dinou anys s’han implantat 17 milions
de línies de telèfon fix i en els últims cinc anys 24 mi-
lions de línies de telèfons mòbils.

Insisteix en la necessitat que en el futur les Orde-
nances fiscals apliquin mecanismes que responguin
no solament al principi de progressivitat fiscal, sinó
també als criteris que qui més contamina més paga i
que no hi ha res més insostenible que un edifici buit
per tal de posar aquests actius en funcionament.

Diu en conclusió que la Ciutat està ben situada de
cara al futur i les Ordenances en debat encaren en
bones perspectives l’any vinent.

El Sr. Maestro comença dient que el debat sobre
les Ordenances de l’any vinent no es pot treure d’un
context que es caracteritza per la manca d’aprovació
del finançament de Barcelona previst a la Carta de
Barcelona ni tampoc de la signatura de l’acord de fi-
nançament autonòmic que, a juí seu, no és tan sen-
sacional com el Sr. Álvarez ha dit. Afegeix que els re-
presentants del seu Grup en el Parlament de l’Estat
han intentat diverses vegades, juntament amb altres
partits, desencallar l’aprovació de la Carta municipal
que està encallada allà, fet del qual Convergència i
Unió, en votar favorablement de manera sistemàtica i
acrítica els Pressupostos Generals de l’Estat que pre-
determinen el treball polític del Govern de l’Estat, és
tan responsable com el Partit Popular.

Assenyala que si realment s’arriba a complir el
compromís de l’Estat, aquestes Ordenances fiscals
seran les darreres que s’aprovaran sota la vigència
del sistema de finançament instaurat pel la Llei regu-
ladora de les hisendes locals, però el procés de revi-
sió no està exempt, a parer del seu Grup, d’una certa
actitud confusa perquè a hores d’ara encara no s’ha
formulat una proposta clara sobre els criteris marc i
les restriccions generals del model a negociar.

Remarca que el procés de revisió del finançament
local ha d’assegurar l’efectivitat de tres principis esta-
blerts també en el text constitucional, la suficiència fi-
nancera, l’autonomia normativa i l’increment del pes
dels ens locals en la despesa pública fins a assolir,
com a mínim, un percentatge del 20% de la despesa
pública financera; i que la recent reforma del finan-
çament autonòmic posa encara més de manifest el

greuge comparatiu que comporta el sistema de finan-
çament de les Administracions locals i de les Admi-
nistracions autonòmiques, perquè tenen una capaci-
tat molt limitada d’ordenar, gestionar i recaptar els
seus recursos i tem que la diferència encara es faci
més palesa quan es posi en marxa el nou sistema de
finançament autonòmic.

Afirma que les Ordenances presentades s’emmar-
quen en el Programa d’actuació vigent que fixa l’ob-
jectiu polític d’una rebaixa efectiva de la fiscalitat, la
qual és ben real des de qualsevol dels paràmetres
d’avaluació del creixement del Producte interior brut,
els quals es mouen entre el 2,9% d’una previsió ofi-
cial difícilment creïble i el 2 o el 2,3 per 100, mentre
que l’increment de les Ordenances només s’estima
en l’1,83%, la qual cosa posa de manifest una dismi-
nució de la pressió fiscal a escala municipal. Afegeix
que altres compromisos de govern plasmats en les
Ordenances fiscals presentades són: la incentivació
de determinades pràctiques privades per la via de les
bonificacions fiscals; les actuacions per millorar la
sostenibililitat; la reforma dels elements urbans; les
mesures sobre determinades pràctiques com la gene-
ració de residus, i l’ocupació de la via pública amb
vehicles privats; encara que en el futur caldrà parlar
també d’altres qüestions com les ecotaxes o la taxa
de pernoctacions.

Discrepa de les consideracions que han fet els
Grups de l’oposició sobre els efectes dissuasoris que
puguin tenir la nova regulació de la zona blava i de la
grua, l’actuació de la qual, per cert, troba qüestiona-
ble en els entorns de determinats restaurants i esta-
bliments del carrer Gran de Gràcia.

Diu, en conclusió, que les Ordenances presenta-
des permeten tirar endavant el Pacte del govern i el
Programa d’actuació municipal i el Grup d’Esquerra
Republicana per Catalunya-Els Verds hi està d’acord,
tanmateix troba a faltar un bon finançament de les
Administracions locals en general i d’aquest Ajunta-
ment en particular, ja que necessita que es desblo-
queig la Carta municipal en els tràmits que correspo-
nen al Congrés de Diputats, ja que l’actual sistema és
injust, per a una gran ciutat europea capital de
Catalunya com és Barcelona, igual com és també in-
just el sistema de finançament de Catalunya.

El Sr. Hereu manifesta que el Grup Socialista dóna
suport a la revisió de les Ordenances fiscals per al
2002, perquè el manteniment de l’equilibri economico-
financer és una condició indispensable per al ple des-
envolupament del Programa d’actuació municipal i de
les polítiques que s’hi dissenyen i les Ordenances pre-
sentades garanteixen el compliment dels objectius
d’ingressos corresponents a la tributació pròpia, és a
dir, el Programa d’actuació municipal s’està desenvo-
lupant correctament, entre altres raons, perquè la polí-
tica de tributació pròpia està funcionant adequada-
ment: en conseqüència, l’evolució de les Ordenances
s’ha d’analitzar des de la normalitat del bon funciona-
ment de l’hisenda municipal. Afegeix que s’estan com-
plint els objectius fiscals establerts en el Programa
d’actuació municipal i, concretament, el de rebaixar la
pressió fiscal en un 5% s’assolirà amb escreix ja que
l’increment de la fiscalitat en només un 1,83% està per
dessota de l’evolució prevista de la inflació, i també del
creixement nominal del producte interior brut de la Ciu-
tat: per tant, l’esforç fiscal està disminuint i, tanmateix,
paral·lelament s’està finançant un gran programa d’in-
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versions en tots els camps, no només l’urbanístic, i dis-
minuint a l’hora l’endeutament municipal que, en qua-
tre anys, s’ha de reduir en un 10%, objectiu que també
es complirà amb escreix.

Addueix que, entre les raons per donar suport a les
Ordenances fiscals en debat, s’ha de destacar, tam-
bé, que continuen la política de bonificacions tant en
l’impost sobre les activitats econòmiques, com en
l’impost sobre els béns immobles; que l’abril s’aprovà
una nova regulació d’aquest impost per neutralitzar
els efectes de la revisió cadastral i ara aquests efec-
tes es compensen, també, en altres figures tributà-
ries; que es continuen les polítiques de foment de la
sostenibilitat en relació a l’habitatge o als vehicles de
tracció mecànica, en l’impost dels quals aquest any, a
més, s’introdueix la novetat de subvencionar el 100%
de la quota meritada pels vehicles destinats al trans-
port de persones amb disminució; que és manté la
política d’autofinançament dels serveis mitjançant les
taxes, i, concretament, la dels cementiris està per
dessota del cost tant en la cremació com en altres
serveis i, per tant, cal anar igualant preu i cost; i que
la nova regulació de la zona blava té un objectiu cla-
rament dissuasiu.

Afirma que les Ordenances han de seguir la línia
actual, mentre no es produeixin els canvis esperats
en l’ordenament jurídic; que pel fa a la nova Llei d’hi-
sendes locals, tots els Grups haurien de tenir en
comptes les conclusions que està elaborant el Con-
grés de Municipis de Catalunya, ja que el procés de
canvis en què esta immers el món local, exigeix un
sistema de finançament que permeti fer front a les
noves necessitats i, per tant, caldrà abordar la tributa-
ció local, la participació en els grans impostos, les
transferències de l’Administració de l’Estat i també de
la Generalitat, perquè el fons de cooperació local de
Catalunya és ben escàs; que a partir d’afirmacions
com les formulades per la Sra. Recasens, l’aprovació
de la part estatal de la Carta municipal, que és molt
important des del punt de vista economicofinancer, és
difícil afrontar-la amb seriositat i fent un front comú i,
per tant, es pregunta si l’esmentada regidora creu re-
alment que tal aprovació no s’ha pogut aconseguir
per culpa d’aquest Ajuntament a pesar dels repetits
viatges que el Sr. Alcalde ha fet a Madrid per tractar
tal assumpte amb Ministres i Secretaris d’Estat i si
forma part del pacte de ferro entre Convergència i
Unió i el Partit Popular tapar les vergonyes de certs
ministres, com per exemple el Sr. Posada, en opinió
del qual Barcelona no pot tenir una Carta municipal,
perquè Madrid encara no en té.

Reclama, doncs, sensatesa a l’hora d’afrontar es-
tratègies comunes que la Ciutat necessita, en comp-
tes de refugiar-se en elements tàctics de curta volada
que són molt poc convenients per al futur de les fi-
nances de la nostra Ciutat.

Declina parlar d’altres elements com l’informe del
Cercle d’Economia o la Llei de capitalitat de Madrid; i
recalca que Barcelona no s’ha d’emmirallar en aque-
lla ciutat, perquè té prou ambició per tirar endavant
els seus projectes que no tenen igual en el sud
d’Europa, però es mou en un entorn polític, en el qual
ni Convergència i Unió ni el Partit Popular estan a l’al-
tura de les altres forces polítiques presents en aquest
Consistori.

El Sr. Maragall, en contestació a les qüestions
plantejades pels Grups de l’oposició, diu que no pot

acceptar la definició d’esforç fiscal feta pel Sr. Álva-
rez, perquè la fiscalitat, especialment la local, no s’ha
de valorar en termes per càpita, donat que incideix
sobre propietaris de finques, titulars d’activitats eco-
nòmiques o de vehicles, subjectes concrets de trans-
missions patrimonials, etc.; que enguany els repre-
sentants de tals Grups no han gosat posar en qüestió
la ben evident disminució de la pressió fiscal; que
sens perjudici de discutir-ho amb més detall en la
resolució de les al·legacions, a parer seu l’import de
totes les taxes queda absolutament justificat en els
informes tècnics corresponents i en cap supòsit s’ar-
riba al límit màxim que representa el cost del servei,
fins i tot en els casos de la grua i de la zona blava,
en els quals els beneficis són zero si es computen
tots els costos implicats directes i indirectes del ges-
tor del servei i de l’Administració municipal centralit-
zada, a través del Sector de la Via Pública i de la
Guàrdia Urbana.

Mostra la seva satisfacció perquè s’hagi admès,
també, que Barcelona cada vegada resulta una ciutat
més agradable i més atractiva per al turisme; i asse-
gura que les recomanacions del Consell Tributari es-
tan ja incorporades en bona part a la darrera versió
de les Ordenances en debat, i de la resta se’n podrà
parlar abans de l’aprovació definitiva.

Rebutja les imputacions de cofoisme, però expres-
sa el seu orgull per la ciutat que tenim i la seva dinà-
mica urbana, social i econòmica, a pesar de les xifres
espectaculars de no inversió a càrrec de l’Estat i de
l’Autonomia que avui mateix reflecteixen els diaris i
que tenen una incidència directa en la promoció eco-
nòmica i en el dinamisme de Barcelona.

Posa en relleu que la fiscalitat local té unes reper-
cussions molt minses en l’animació econòmica de la
Ciutat, perquè representa menys del 10% de la
fiscalitat total que paguen els contribuents de casa
nostra i, conseqüentment, no se li poden atribuir gaire
efectes positius ni negatius i només se li pot exigir
que sostingui correctament els serveis municipals i
així ho, fa perquè, per altra banda, els contribuents
de Barcelona tenen en aquest aspecte un comporta-
ment exemplar.

Destaca també que, segons un estudi de Herley &
Baker Barcelona està preparada per a l’activitat em-
presarial i es manté en aquest terreny en el grup prin-
cipal per davant de qualsevol altra ciutat espanyola,
encara que pugui millorar algun indicador; i que, se-
gons un estudi de Cambridge Econometrics sobre
prospectives de creixement regional a Europa publi-
cat el darrer estiu, la primera ciutat amb perspectives
de creixement és Dublín seguida per Varsòvia i Bu-
dapest, per raons obvies, i per Helsinki, Atenes i Bar-
celona, quan l’any passat Madrid estava dos llocs da-
vant nostre.

Per tant, no pot acceptar que és parli ni de cofois-
me, ni d’estancament, ni de manca de dinamisme; i
demana que es reconegui la realitat que tenim i, alho-
ra, els Grups de l’oposició comparteixin les conclu-
sions de fons del debat sobre finançament local, so-
bretot, el Grup de Convergència i Unió que està lluint
a diari des de fa una colla d’anys una teòrica capaci-
tat d’influència davant el Govern de l’Estat i tanmateix
ara ha fet una abdicació absoluta en aquest terreny
cabdal per a Barcelona i Catalunya, i ho ha xifrat tot
en la possibilitat de consens entre el Partit Socialista
Obrer Espanyol i el Partit Popular.
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Creu, en tot cas, que es pot avançar de pressa,
amb el Grup de Convergència i Unió o sense, tant en
el Parlament de Catalunya –on es podran verificar vo-
luntats i posicionaments sobre l’aprovació de la part
de la Carta municipal encara pendent, un cop esgotat
el termini prudencial concedit al Govern de l’Estat per
desencallar la qüestió, de manera que hi ha la legiti-
mació necessària perquè el Parlament de Catalunya
prengui la iniciativa immediata escaient– com a Ma-
drid, on també cal anar junts per aconseguir un con-
sens entorn al finançament especial de Barcelona i a
la modificació del règim general de les hisendes lo-
cals, per tal de tenir competències i recursos per po-
der desenvolupar les polítiques que afecten els inte-
ressos dels barcelonins, en matèria d’educació,
d’habitatge i d’ocupació i de poder participar, amb co-
operació activa, en les responsabilitats d’altres Admi-
nistracions pel que fa a la seguretat, la immigració i
altres camps.

El Sr. Álvarez considera que el govern municipal
una vegada més, en no tenir arguments per justificar
la major pressió fiscal que pesa sobre Barcelona,
n’ha derivat la responsabilitat cap a la Generalitat o
l’Estat en un discurs, a juí seu, caduc.

Recorda que la Llei d’hisendes locals vigent fou im-
posada quan els socialistes governaven l’Estat; que,
com va admetre el president de la Generalitat en oca-
sió del debat de política general, l’Estat mai no havia
invertit tant a Catalunya com ara que el governa el
Partit Popular; i que la Carta municipal fou pactada
amb la Generalitat, però no pas amb el Govern de
l’Estat.

Observa que els darrers dies s’han estat fent una
colla de declaracions sobre el nou projecte de llei
d’hisendes locals i la singularitat fiscal de Madrid i
Barcelona o, fins i tot, les set grans ciutats d’Espa-
nya, però de moment tals declaracions no es recol-
zen en cap document oficial; que la Carta municipal
tampoc està desplegada en aspectes que depenen
exclusivament d’aquest Plenari, com ara el Regla-
ment de participació, ni tampoc pel que fa a la creació
de determinats consorcis.

Comparteix la necessitat d’incrementar la dotació
pressupostària del fons de cooperació local de la Ge-
neralitat; i expressa la seva preocupació pel tracte de
favor que, segons un membre de la majoria, dóna la
grua municipal a uns determinats establiments.

El Sr. Maragall amplia la seva darrera intervenció
aclarint que en la taxa sobre les alarmes, que vol com-
batre la contaminació acústica provocada per la poca
seguretat d’aquestes instal·lacions, es procurarà preci-
sar el subjecte passiu, que ha d’ésser, lògicament, el
titular de la instal·lació causant de la molèstia.

La Sra. Recasens es mostra d’acord amb la refe-
rència que ha fet el Sr. Forradellas, a la facturació de
les companyies elèctriques, tot afegint-hi que l’Asso-
ciació Catalana de Municipis està tramitant una vinte-
na de recursos per tal motiu.

Posa en qüestió que les zones blaves de rotació
serveixin per a afavorir el transport públic, ans pensa
que més aviat indueixen més circulació; i recomana
al Sr. Maestro que pregunti al regidor de Gràcia sobre
la permissivitat que hi ha en aquest Districte.

Es congratula de la subvenció total que s’atorga als
vehicles de les persones amb disminució, donat que
atén una petició que el seu Grup tenia formulada des
de 1999.

Observa que a Catalunya el període de menys in-
versió estatal regionalitzada fou el comprès entre els
anys 1983 i 1992 en què el Partit Socialista tenia
majoria absoluta per governar l’Estat; que mentre no
s’arribi a un acord sobre l’índex de referència per
mesurar la pressió fiscal, el seu Grup no entrarà en
comparacions respecte un producte interior brut de
la Ciutat que s’ha calculat sobre estimacions fetes
per aquest mateix Ajuntament; i que si el Sr. Alcalde
ha parlat tantes vegades amb ministres, com ha dit
el Sr. Hereu, i tanmateix la Carta municipal no està
aprovada, és perquè no s’ha aconseguit el consens
necessari.

En aquest sentit vol recordar que en el debat de la
moció de censura el president del Partit Popular reco-
manà al candidat Sr. Pasqual Maragall que apliqués a
Catalunya el clima d’entesa que s’havia assolit a Ma-
drid entre el Partit Popular i el Partit Socialista Obrer
Espanyol sobre els grans temes d’estat, com és, en el
nostre cas la Carta municipal; i que com indicà el por-
taveu Socialista en el Congrés dels Diputats, entre els
dos Partits esmentats tenen el 80% dels vots de tot
l’Estat i, per això, poden fer tot el que vulguin.

La Presidència ofereix la paraula, per al·lusions, a
la Sra. San Miguel i a la Sra. Rojo; i el Sr. Puigdollers
s’hi oposa adduint que segons el Reglament orgànic
municipal, el torn d’al·lusions només es pot obrir quan
hi ha hagut una referència particular a la persona.

El Sr. Alcalde contesta que li ha semblat sentir al
Sr. Álvarez una al·lusió a la Sra. Rojo, en parlar de
l’atur, i també a la Sra. San Miguel i també referèn-
cies a altres membres del Consistori, com els Srs.
Forradellas i Maestro.

El Sr. Puigdollers demana que la Presidència s’a-
tengui a l’article 81.2 del Reglament orgànic munici-
pal a l’hora de donar la paraula.

El Sr. Alcalde invoca les facultats reservades a la
Presidència per dirigir els debats, tot indicant que els
aspectes procedimentals no es poden millorar sobre
la marxa, sinó que s’han de tractar en el si de la Junta
de Portaveus; ara bé donat que les persones que ell
ha considerat al·ludides declinen intervenir, dóna la
paraula al Sr. Maragall perquè clogui el debat.

El Sr. Maragall observa que les últimes interven-
cions dels Grups de l’oposició no han introduït ar-
guments que exigeixin respostes noves; que les Or-
denances presentades són de continuïtat i deixen
l’Ajuntament en les condicions que necessita per a
continuar treballant i obtenir resultats en el creixe-
ment econòmic i en la prestació de serveis d’acord
amb les exigències ciutadanes; que tot això no ha
d’eliminar el debat de fons, ni el general sobre la re-
forma de la Llei d’hisendes locals, ni l’específic de
Barcelona sobre la Carta municipal, debat que l’Ajun-
tament pot afrontar amb les degudes condicions de
solvència i de capacitat institucional d’actuar, d’inver-
tir, de seguir el ritme de reducció de l’endeutament,
de complir els seus compromisos i de prestar els ser-
veis que la Ciutat demana.

Precisa que les mesures sobre la zona blava o l’ac-
tuació de la grua municipal no s’adopten amb finalitat
recaptatòria com els Grups de l’oposició han insinuat,
sinó amb l’ànim de generar nous hàbits que compor-
tin una millora en l’ús global que es fa de la ciutat,
sens perjudici que més endavant calgui avaluar en
quin grau aquestes mesures han respost a les expec-
tatives que les varen provocar.
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Es mostra disposat, finalment, a recollir en la versió
de les Ordenances que es porti a aprovació definitiva,
totes aquelles al·legacions que contribueixin a millo-
rar el text que avui s’aprova.

S’aprova el dictamen amb el vot en contra dels Srs.
Miró, Puigdollers, Forn, Ciurana i Gascón, i les Sres.
Oranich, Ortega, Fandos, Recasens i Servitje, i tam-
bé dels Srs. Fisas, Ainoza, Álvarez i Cornet i la Sra.
Treserra.

La Presidència a les dotze hores i cinquanta minuts
suspèn la sessió, la qual es reprèn un quart després
sense canvis en la relació d’assistents.

7. Autoritzar l’Institut Municipal de Mercats de Bar-
celona a actuar com a avalador del principal dels crè-
dits sol·licitats pels concessionaris de parades del
Mercat de Felip II per finançar la part que els corres-
pon dels costos de remodelació del mercat, en les
condicions que s’adjunten.

8. Autoritzar l’Institut Municipal de Mercats de Bar-
celona a actuar com a avalador del principal dels crè-
dits sol·licitats pels concessionaris de parades del
Mercat de Sant Gervasi per finançar la part que els
correspon dels costos de remodelació del mercat, en
les condicions que s’adjunten.

9. Autoritzar el Patronat Municipal de l’Habitatge a
concertar diversos préstecs hipotecaris per un import
màxim global de 905.746.127 pessetes (5.443.643,85
euros), destinat a finançar les obres d’un total de 103
habitatges de diverses promocions, en les condicions
que s’adjunten a l’annex.

S’aproven, per unanimitat, els tres dictàmens pre-
cedents.

10. Aprovar el Pla d’incentius a la jubilació voluntà-
ria que consta en el document adjunt; i preveure la
dotació aproximada de 300 milions de pessetes al ca-
pítol I del Pressupost per al 2002.

El Sr. Ciurana avança el vot favorable dels mem-
bres del seu Grup en haver-se-li assegurat que en la
pràctica no es produirà l’amortització de les places
que deixin vacants els funcionaris que s’acullin a la
jubilació voluntària.

El Sr. Álvarez addueix que, segons la base 9a de
les d’execució del Pressupost, les vacants que es
produeixin dintre d’aquest procés de jubilació voluntà-
ria queden amortitzades; i demana que s’aclareixi si
realment serà així, perquè en tal cas el seu Grup no
pot donar suport al dictamen en vista del dèficit de
personal que pateixen els cossos de la Guàrdia Urba-
na i de Bombers.

El Sr. Maragall contesta que formalment les coses
són com el Sr. Álvarez ha dit, però el Pla en debat no
és el lloc escaient per definir les necessitats de pro-
veir noves places dels cossos esmentats i, per altra
banda, la política que s’està seguint no és pas, òbvia-
ment, la d’aprofitar les jubilacions voluntàries per
reduir la plantilla de la Guàrdia Urbana, ans al contra-
ri, es desenvoluparan polítiques de manteniment i mi-
llora de les dotacions d’aquest cos, en les quals es
tindrà present l’efecte real del Pla de jubilacions vo-
luntàries.

El Sr. Ciurana entén que en la convocatòria de no-
ves places s’hi sumaran aquelles que es produeixin
per jubilació anticipada.

El Sr. Maragall indica que quan es discuteixi l’oferta
d’ocupació pública, es parlarà de les places a cobrir.

El Sr. Álvarez anuncia l’abstenció del seu Grup,
perquè no considera prou garantida la provisió poste-

rior de les places afectades pel procés de jubilació
voluntària.

S’aprova el dictamen amb l’abstenció dels Srs. Fi-
sas, Ainoza, Álvarez i Cornet i la Sra. Treserra.

COMISSIÓ DE PROMOCIÓ ECONÒMICA,
OCUPACIÓ, TURISME I COMERÇ

11. Desestimar, de conformitat amb l’informe res-
pectiu de la gerent de l’Institut Municipal de Mercats,
les al·legacions presentades, en temps i forma, per la
Sra. Carme Servitje i Mauri, en la seva qualitat de re-
gidora del Grup Municipal de Convergència i Unió de
l’Ajuntament de Barcelona, contra l’aprovació inicial
del Projecte de creació del nou Mercat de Fortpienc; i
aprovar definitivament el Projecte de creació del nou
Mercat de Fortpienc, en els termes que figuren al re-
dactat de l’expedient.

El Sr. Alcober exposa que aquest dictamen resol
les al·legacions formulades al nou Mercat de Fort-
pienc.

La Sra. Servitje avança el vot negatiu del seu Grup,
el qual no creu necessari aquest nou Mercat, ja que
la seva configuració no respon, a parer seu, a les exi-
gències del segle XXI i, per altra banda, s’utilitzen pa-
rades de producte fresc per justificar la instal·lació
d’un gran supermercat privat en terrenys d’equipa-
ment públic.

S’aprova el dictamen amb el vot en contra dels Srs.
Miró, Puigdollers, Forn, Ciurana i Gascón, i les Sres.
Oranich, Ortega, Fandos, Recasens i Servitje, i amb
l’abstenció dels Srs. Fisas, Ainoza, Álvarez i Cornet i
la Sra. Treserra.

12. Desestimar, de conformitat amb l’establert a
l’informe respectiu de la gerent de l’Institut Municipal
de Mercats, les al·legacions presentades, en temps i
forma, per l’Im. Sr. Jordi Cornet i Serra, en la seva
qualitat de regidor del Grup Municipal del Partit Popu-
lar de Catalunya a l’Ajuntament de Barcelona, contra
l’aprovació inicial del Projecte de remodelació del
Mercat municipal de la Barceloneta; estimar parcial-
ment, de conformitat amb l’establert a l’informe res-
pectiu de la gerent de l’Institut Municipal de Mercats,
l’al·legació primera, presentada, en temps i forma, per
la Ima. Sra. Carme Servitje i Mauri i per l’Im. Sr.
Joaquim Forn i Chiarello, en la seva qualitat de regi-
dors del Grup Municipal de Convergència i Unió a
l’Ajuntament de Barcelona, en referència al Projecte
de remodelació del Mercat municipal de la Barce-
loneta; desestimar les al·legacions segona i tercera
de l’esmentat escrit d’al·legacions, i aprovar definiti-
vament el Projecte de remodelació del Mercat munici-
pal de la Barceloneta, en els termes que figuren al re-
dactat de l’expedient.

S’aprova, per unanimitat, aquest dictamen.

COMISSIÓ D’INFRAESTRUCTURES I URBANISME

Districte de Sants-Montjuïc

13. Aprovar definitivament, de conformitat amb
l’article 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla
especial d’ampliació del sector 8 del Port de Bar-
celona (Moll d’inflamables), promogut per l’Autoritat
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Portuària de Barcelona, que s’ajusta a les precisions
de l’informe de 23 de juliol de 2001, emès pel Cap
de Llicències d’Activitat i per l’Arquitecte Cap de Pro-
jecte del Departament de Planejament de Desenvo-
lupament.

El president de la Comissió d’Infraestructures i
Urbanisme, Sr. Casas, explica l’abast d’aquest Pla
especial dient que permetrà ampliar el Moll d’inflama-
bles en unes 70 hectàrees guanyades al mar, defi-
nint-hi els usos i les condicions d’edificació, ampliació
que es fonamenta en el projecte presentat en el seu
moment per la Autoritat Portuària de Barcelona i en el
pla d’utilització d’espais portuaris aprovat pel Ministeri
de Foment a finals de 1999.

Concreta que de la superfície esmentada, uns
600.000 metres quadrats es destinaran a sostre d’ac-
tivitat i 100.000 a vials, ja que les activitats previstes
exigeixen sistemes àgils d’entrada i sortida en les co-
municacions viàries per motius obvis de seguretat en
les emergències que es poguessin produir; que tal
sostre permetrà l’ampliació de les instal·lacions de
Repsol, de manera que quedin garantides les neces-
sitats de la Ciutat davant de les transformacions del
sector energètic, és a dir, la transformació de les cen-
trals de fuel i carbó a centrals de cicles combinats, i
també l’expansió futura cap a àmbits de la Regió me-
tropolitana, és a dir, la suficiència energètica en el
conjunt de tal regió; i que previsiblement en la zona
s’hi podrà ubicar centrals de producció energètica.

Remarca que el Pla resulta plenament solvent, per-
què hi queden absolutament assegurades les condi-
cions de seguretat, estanquitat i evacuació davant de
qualsevol emergència, i comporta unes obres d’urba-
nització per un import de 1.400 milions de pessetes i
unes importantíssimes inversions en la construcció
d’uns 500.000 metres quadrats de sostre.

S’aprova, per unanimitat, el dictamen.
14. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-

ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial de la façana de la ronda Litoral del Parc Logís-
tic de la Zona Franca, promogut pel Consorci de la
Zona Franca; i resoldre les al·legacions presentades
en el tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial,
per l’Im. Sr. Joan Puigdollers i Fargas, en la seva
qualitat de president del Grup Municipal de Conver-
gència i Unió, de conformitat amb l’informe de la Di-
recció Tècnica d’Urbanisme, que consta a l’expedient
i es dóna per reproduït.

El mateix Sr. Casas comenta que aquest Pla espe-
cial implica la reutilització dels espais que quedaren
lliures després del trasllat de la factoria Seat a
Martorell i el subsegüent procés de negociació entre
les Administracions implicades i l’empresa, com a
conseqüència del qual quedaren disponibles entre 37
i 38 hectàrees situades a la Zona Franca amb façana
a la ronda del Litoral, superfície que es pensa desti-
nar al Parc logístic de la Zona Franca, el qual es com-
plementarà amb les gairebé 200 hectàrees previstes
en el Pla especial del Port, en la zona resultant de la
modificació del curs del riu Llobregat. Afegeix que tal
espai tindrà usos diversos consistents, bàsicament,
en oficines i magatzems logístics, juntament amb ac-
tivitats industrials complementàries, usos que ocupa-
ran unes 34 o 35 hectàrees amb un sostre edificable
d’uns 700.000 metres quadrats, mentre que les altres
es destinaran a zones viàries.

S’aprova, per unanimitat, el dictamen.

15. Derogar, amb caràcter definitiu, de conformitat
amb l’informe jurídic del Departament de Planeja-
ment de Desenvolupament, que consta a l’expedient
i es dóna per reproduït, l’Estudi de detall de la finca
situada als carrers de l’Estany, núms. 1-11, i del Co-
balt, núms. 12-14, i a la plaça del Nou, núm. 4, que
fou promogut per Mosa Alimentaria, SA, per tal de
sotmetre els esmentats terrenys a les condicions ge-
nerals d’edificació de la zona 22-a, i que fou aprovat
definitivament pel Consell Plenari de 20 de setembre
de 1990.

Districte de Sarrià-Sant Gervasi

16. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, l’Estudi
de detall per a l’ampliació d’una planta de l’edifici de
l’Escola Universitària d’Enginyers Tècnics de Teleco-
municacions situat al complex docent de La Salle-
Bonanova, promogut per Instrucción Popular, SA.

S’aproven, per unanimitat, els dos dictàmens pre-
cedents.

Districte de Gràcia

17. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial d’ordenació del recinte de l’antic Hospital Mi-
litar de Barcelona, promogut pel Parc Sanitari Pere
Virgili.

El Sr. Casas exposa els trets més significatius
d’aquest Pla especial, que no ha rebut al·legacions
en el tràmit d’informació pública, dient que comprèn
uns 57.000 metres quadrats de sòl qualificat d’equi-
paments i adapta a uns nous usos aquesta superfície
en què abans es donava assistència al personal mi-
litar i es practicaven els reconeixements sanitaris re-
lacionats amb les lleves anuals; i que en virtut de
l’acord assolit amb la Generalitat de Catalunya i pos-
teriorment amb el Consorci Sanitari de Barcelona, a
partir d’ara tal espai tindrà usos sanitaris, sociosa-
nitaris i assistencials: concretament, es pretén ins-
tal·lar-hi àrees bàsiques de salut de les zones limítro-
fes, serveis sociosanitaris que donaran cobertura als
grans hospitals, especialment al de la Vall d’Hebron, i
centres de recerca en activitats complementàries a
l’assistència sanitària. Agrega que el terreny té una
vegetació molt rica i espais lliures que podran ésser
utilitzats pels usuaris i pels veïns de l’entorn; que una
part es destinarà a ubicar-hi els serveis de la Guàr-
dia Urbana del Districte de Gràcia, actualment situats
en un espai la disponibilitat del qual permetrà la
remodelació de l’escola contigua; i que els costos de
la transformació no baixaran de 9.000 milions de pes-
setes.

La Sra. Fandos destaca que aquest acord palesa
la preocupació prioritària que té per Barcelona el Go-
vern de la Generalitat, i beneficiarà especialment, els
Districtes de Sarrià-Sant Gervasi i de Gràcia amb la
instal·lació dels centres d’assistència primària i l’ober-
tura del jardí públic d’uns 17.000 metres quadrats;
que la ubicació en aquests terrenys dels serveis de la
Guàrdia Urbana del Districte de Gràcia, ara situats en
el nucli antic del Districte, alliberarà un espai indis-
pensable per poder remodelar el centre educatiu ad-
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jacent; i que quan les Administracions es posen d’a-
cord, la Ciutat i hi surt guanyant.

S’aprova, per unanimitat, el dictamen.

Districte d’Horta-Guinardó

18. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial de concreció d’ús i condicions d’edificació de
l’equipament al carrer de Feliu i Codina cantonada
amb el d’Eduard Toda, d’iniciativa municipal.

Districte de Nou Barris

19. Aprovar provisionalment, de conformitat amb
els articles 11.1.j i 66.3 de la Carta municipal de Bar-
celona, la Modificació del Pla General Metropolità del
sector comprès entre el passeig de Fabra i Puig, el
passatge de Grau, el carrer d’Inca i el carrer de Sant
Iscle, promoguda per Pro Nou Barris, SA; estimar les
al·legacions presentades, en el tràmit d’informació
pública de l’aprovació inicial, per la Fundació Privada
Clemente Mur i per l’Im. Sr. Josep Gascón i Castillo,
en la seva qualitat de regidor del Grup Municipal de
Convergència i Unió, de conformitat amb l’informe
de valoració de les esmentades al·legacions, emès
pel Departament de Planejament de Desenvolupa-
ment, que consta a l’expedient i es dóna per re-
produït; i trametre l’expedient a la Subcomissió d’Ur-
banisme del municipi de Barcelona per a la seva
aprovació definitiva.

S’aproven, per unanimitat, els dos dictàmens pre-
cedents.

Districte de Sant Andreu

20. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial d’ordenació de volums de les parcel·les situa-
des entre els carrers de Garcilaso, de la Sagrera i de
la Ciutat d’Elx, promogut per Regesa.

El Sr. Casas comenta que aquest Pla especial fa
possible la construcció immediata d’uns 160 habitat-
ges subjectes a diferents règims de protecció pública.

S’aprova, per unanimitat, el dictamen.
21. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-

ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial d’ordenació de les finques núms. 90-112 del
carrer de Rubén Darío, i 1-19 del carrer de les Tres
Creus, d’iniciativa municipal.

S’aprova, per unanimitat, aquest dictamen.

Districte de Sant Martí

22. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial de reforma interior del sector del parc central
de la Modificació del Pla General Metropolità per a la
renovació de les àrees industrials del Poblenou dis-
tricte d’activitats 22@bcn, promogut per l’Ajuntament
de Barcelona i la Societat Municipal 22 Arroba BCN,
SA; i resoldre les al·legacions presentades en el trà-
mit de la informació pública de l’aprovació inicial, de

conformitat amb l’informe de la Societat Municipal 22
Arroba BCN, SA, que consta a l’expedient i es dóna
per reproduït.

El Sr. Casas informa que aquest Pla afecta una su-
perfície d’unes onze hectàrees, de les quals gairebé
set, situades just darrera del parc central en la con-
fluència de la Diagonal amb el carrer de Pere IV, són
de vital importància per a la renovació dels nous tei-
xits industrials i d’activitat econòmica i per a la trans-
formació urbanística de la zona, i permet la construc-
ció d’uns 181.000 metres quadrats de sostre, dels
quals una part important han d’ésser exclusivament
activitats 22@ i la resta compatibles, de 20.000 me-
tres quadrats de sostre de titularitat municipal per a
promocions d’habitatge públic i d’uns 13.500 metres
quadrats per a aparcaments, serveis tècnics i altres
usos vinculats a l’habitatge social; i que amb l’opera-
ció la Ciutat, a més de la possibilitat que es generi
activitat econòmica i nous llocs de treball i habitatges,
obté la cessió d’uns 25.000 metres quadrats de sòl,
dels quals uns 18.000 es destinaran a espais lliures i
equipaments i la resta a la construcció d’habitatges
de promoció municipal amb algun règim de protecció
pública.

Puntualitza que, recollint algunes qüestions plante-
jades en el període d’al·legacions, queden exclosos
del Pla en debat els fronts d’habitatges consolidats i
els terrenys ocupats per Industrias Frigoríficas, SA, i
per una altra petita instal·lació industrial.

S’aprova, per unanimitat, el dictamen.
23. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-

ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial per a la reutilització de l’edifici industrial situat
al carrer de Veneçuela, núms. 74-76, existent dins
l’àmbit de la Modificació del Pla General Metropolità
per a la renovació de les àrees industrials del
Poblenou districte d’activitats 22@bcn, promogut per
Estudios y Servicios de Empresa, SL; i resoldre les
al·legacions presentades en el tràmit de la informació
pública de l’aprovació inicial, de conformitat amb l’in-
forme de la Societat Municipal 22 Arroba BCN, SA,
que consta a l’expedient i es dóna per reproduït.

El Sr. Casas precisa que aquest Pla possibilita la
reutilització d’un edifici industrial consolidat que ocu-
pa una parcel·la d’uns 1.089 metres quadrats, en la
qual es podran construir uns 5.000 metres quadrats
de sostre per a activitats industrials sota les mateixes
condicions que en altres plans especials aprovats an-
teriorment, amb una reserva de 0,5 metres quadrats
de sostre per metre quadrat de sòl només destinable
a activitats 22@; en tot cas, l’ús quedarà determinat
en les corresponents llicències d’obres i activitats,
que han d’ésser sotmeses a la Comissió assessora,
la qual avaluarà si les activitats que s’hi proposen
mereixen realment la qualificació 22@.

El Sr. Álvarez anticipa l’abstenció del seu Grup,
perquè el Pla especial sotmès a aprovació no concre-
ta els usos @; i pregunta quants, del conjunt de plans
especials corresponents a l’àmbit del Projecte 22@
aprovats fins ara, són d’iniciativa privada i quants cor-
responen exclusivament a activitats 22@.

El Sr. Casas contesta que fins avui s’han aprovat
quatre plans especials d’iniciativa pública que afec-
ten unes 25 hectàrees, i set plans d’iniciativa priva-
da que n’afecten una superfície de tres o quatre
hectàrees, i habiliten per fer-hi activitats vinculades
al concepte 22@.
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El Sr. Álvarez entén que el motor del projecte 22@
és, segons aquestes xifres, aquest Ajuntament.

El Sr. Casas replica que aquesta conclusió és errò-
nia, perquè aquest mateix Plenari acordà que en sis
àmbits de la modificació del Pla General Metropolità
per a la renovació del les àrees industrials del
Poblenou, la iniciativa dels respectius plans especials
correspondria a l’Administració pública, però això no
vol dir que tals plans els hagi de desenvolupar
aquest Ajuntament, ni que el sòl afectat sigui munici-
pal, ja que l’Ajuntament només adquirirà la propietat
de les superfícies destinades a vials, zones verdes i
equipaments i la resta pertany a propietaris privats i
promotors que tenen gran interès a tirar endavant
els seus projectes, com podrà comprovar-se els pro-
pers mesos.

El Sr. Álvarez demana que el Sr. Casas presenti a
la propera Comissio d’Urbanisme i Infraestructures un
informe sobre això que acaba d’explicar verbalment.

El Sr. Casas li indica que si es formula un prec per
escrit en aquest sentit, procurarà atendre’l; i recalca
que el desenvolupament del Projecte 22@ requereix
efectivament altes dosis de treball de l’Administració
municipal, les quals no són pas degudes, sinó tot al
contrari, a la manca d’interès d’iniciativa privada com
quedarà ben palès en l’execució del Pla d’infraestruc-
tures per 30.000 milions de pessetes i en el concurs
públic per constituir una societat per a gestionar-lo.

S’aprova el dictamen amb l’abstenció dels Srs.
Miró, Puigdollers, Forn, Ciurana i Gascón, i les Sres.
Oranich, Ortega, Fandos, Recasens i Servitje, i tam-
bé dels Srs. Fisas, Ainoza, Álvarez i Cornet i la Sra.
Treserra.

24. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial d’ampliació d’usos i ordenació de volums de
l’equipament situat al carrer de Castella, núms. 6-16,
de la unitat d’actuació núm.6 del Pla especial de re-
forma interior de Diagonal-Poblenou, promogut pel
Servei de Prevenció i Extinció d’Incendis i Salvament
(SPEIS); i resoldre les al·legacions presentades per
l’Im. Sr. Joan Puigdollers i Fargas, president del Grup
Municipal de Convergència i Unió, i per la Sra. Cristi-
na Gómez, en representació de la Junta de Compen-
sació de la unitat d’actuació núm. 6 del Pla especial
de reforma interior de Diagonal-Poblenou, de confor-
mitat amb l’informe del Departament de Planejament
de Desenvolupament, que consta a l’expedient i es
dóna per reproduït.

S’aprova el dictamen amb l’abstenció dels Srs. Miró,
Puigdollers, Forn, Ciurana i Gascón, i les Sres. Ora-
nich, Ortega, Fandos, Recasens i Servitje.

c) Proposicions:

25.1. Adjudicar, com a resultat del concurs cele-
brat, el contracte de concessió administrativa del do-
mini públic per a la construcció i explotació d’un equi-
pament hoteler a l’edifici Miramar al Parc de Montjuïc
i d’un quiosc-cafeteria en el mirador situat enfront
d’aquest edifici, d’acord amb el plec de clàusules
aprovat definitivament pel Plenari del Consell Munici-
pal el 20 de juliol proppassat, a la societat Fincaflo-
rida, SL; requerir-la perquè, en el termini de quinze
dies des de la notificació del present acord, consti-
tueixi a la Tresoreria Municipal la garantia definitiva

de 191.600 euros, equivalents a 31.879.558 pesse-
tes, de conformitat amb la clàusula 13.2 del plec; i
formalitzar el contracte de concessió en els termes
que preveu la clàusula 23 del plec.

El Sr. Maragall manifesta que aquest expedient ha
estat àmpliament explicat i debatut amb anterioritat i
ara es tracta d’adjudicar el contracte de concessió
administrativa del domini públic per a la construcció i
explotació d’un equipament hoteler a l’Edifici de Mi-
ramar i d’un quiosc cafeteria en el mirador situat da-
vant seu a Fincaflorida, SA, d’acord amb la proposta
formulada per la mesa de contractació del concurs
celebrat, de manera que per tirar endavant l’operació
només resta acordar l’aprovació definitiva del corres-
ponent Pla especial a la llum del contingut de l’oferta
adjudicatària.

Subratlla el caràcter especial que ha tingut el con-
curs tant per la peça que n’és objecte, com per la
seva coincidència en el temps amb una situació inter-
nacional que en un determinat moment semblà que
podia posar en dificultats greus la materialització de
la intenció municipal de trobar un ús a l’edifici de Mi-
ramar, tanmateix s’ha demostrat que Barcelona està
en condicions d’ésser escenari de projectes de l’am-
bició, envergadura i qualitat dels que s’han presentat
al concurs, encara que algunes ofertes s’hagin fet en-
rere després de l’atemptat produït l’11 de setembre a
Nova York. Afegeix que l’incident del procediment
produït en el desenvolupament del concurs, segons
els informes jurídics ha quedat degudament subsanat
i, per tant, es pot acordar amb tota tranquil·litat l’ad-
judicació, la qual està plenament justificada en els
aspectes arquitectònics, econòmics, d’explotació, de
viabilitat i de finançament en què es recolza la pun-
tuació atorgada a les ofertes.

El Sr. Fisas lamenta que aquesta proposta no es
retiri tal com ha demanat repetidament, fins i tot en
una carta adreçada a l’Alcaldia, el seu Grup, el qual
sempre ha donat suport a totes les iniciatives que li
semblaven positives per a la Ciutat i ha criticat allò
que li semblava que es feia malament i això el legiti-
ma per denunciar la forma com s’ha dut a terme el
procés d’adjudicació.

Recorda que l’edifici de Miramar està esperant des
de 1983 que aquest Ajuntament li trobi un ús i en
aquest sentit s’han formulat una trentena d’alternati-
ves diferents que pretenien ubicar-hi uns salons per a
noces civils, una fundació d’art privada, un palau de
congressos, la Scala, la Facultat de Ciències de la
Comunicació de la Universitat Ramon Llull, la seu de
la Universitat de Chicago a Barcelona, un hotel esco-
la d’hoteleria, un club d’empresaris, el Registre de
Patents i Marques de la Unió Europea, un parc temà-
tic, la Casa de Rússia, la seu de Reial Automòbil Club
de Catalunya, la seu del Euroexèrcit, el Trade Mark,
l’Escola Superior de Jutges, un centre islàmic, una
llar residència de gent gran, el Casino de Barcelona,
la Warner Bross, Tele 5 i diversos projectes d’hotels; i
cap d’aquestes alternatives no s’ha pogut tirar enda-
vant i ara, després de tot aquest temps perdut, es for-
mula a corre-cuita un adjudicació que té greus defec-
tes de forma i de fons.

Explicita que el seu Grup no és pas contrari al pro-
jecte de fer-hi un hotel, encara que no sigui la solució
que més li agradi; però no pot acceptar que hi hagi
d’intervenir la Societat Municipal d’Aparcaments i
Serveis, SA, l’objecte de la qual han d’ésser les ac-
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tuacions que millorin la mobilitat i les necessitats
d’aparcament, camp en el qual, malauradament, en-
cara té molta feina a fer.

Parla, a continuació, dels aspectes procedimentals
i estima que s’ha actuat de manera poc respectuosa
amb els Grups de l’oposició i amb la normativa apro-
vada per aquest mateix plenari, ja que: s’han incom-
plert els terminis establerts en els articles 12 i 92 del
Reglament orgànic municipal; l’equip de govern con-
vocà una conferència de premsa abans d’informar la
Comissió d’Hisenda i Presidència i aquest Plenari; en
l’ordre del dia de tal Comissió aquesta proposta deci-
sòria figurava com un simple informe sobre l’obertura
de les proposicions dels diferents licitadors; aquest
tràmit el feu un òrgan tècnic consultiu, la mesa de va-
loració i no pas, com prescriu la Llei de contractes de
les Administracions públiques, la mesa de contracta-
ció, a la qual després es lliuraren les ofertes en sobre
tancat, com si no haguessin estat prèviament ober-
tes, capteniment que, com a mínim, ha de qualificar
de poc seriós i poc transparent. Afegeix que l’informe
jurídic que estima subsanable aquest defecte, està
reconeixent, si més no, que el procediment seguit no
és el correcte i que, per tant, es corre el risc que si-
guin els tribunals de justícia els que tinguin l’última
paraula.

Tracta, més endavant, dels aspectes de fons de
l’adjudicació, tot analitzant les propostes dels dos con-
cursants; i observa:

Que l’adjudicatària Fincaflorida, SL, procedent de
Segle, SL, domiciliada a Andorra, país considerat pa-
radís fiscal, té per administrador únic el Sr. David
Stein, el qual curiosament assumí tal càrrec just unes
setmanes abans de l’acord d’aprovació inicial del Pla
especial de Miramar, i el 100% del capital social d’a-
questa empresa pertany a la firma holandesa Ver-
maris BV;

Que mentre el capital social de Copisa és de 1.170
milions de pessetes, el de la seva matriu, Elige, 2.665
milions, i ambdues societats presenten unes bones
referències bancàries, la solvència econòmica de
Fincaflorida, SL, que té un capital social de 162,5 mi-
lions, és qüestionable i poc creïble fins al punt que el
Sr. Maragall ha indicat que l’adjudicatària haurà de
fer una ampliació de capital de 1.000 milions, altra-
ment se suspendrà l’adjudicació, malgrat que aques-
ta exigència no consta pas en el plec de clàusules;

Que tampoc veu clara l’experiència de Fincaflorida
en el sector hoteler, perquè només presenta com a
referència un hotel, Son Net, de vint-i-dues habita-
cions a Mallorca i encara a nom d’Stein Grup, i en
canvi l’altra concursant Copisa-Elige compta, junta-
ment amb Concorde Hotels, amb set hotels afiliats a
Espanya –tres d’ells a Barcelona, el Claris, el Gran
Derbi i el Derbi– i més de setanta a l’estranger, princi-
palment a Europa, i disposa d’una xarxa de comercia-
lització de reserves, amb molts anys d’experiència
que garanteixen les xifres d’ocupació del nou hotel,
mentre que l’adjudicatària no disposa de cap xarxa
d’aquesta mena;

Que hi ha diferències notables i difícilment justifica-
bles en els plans economicofinancers d’un i altre con-
cursant: Fincaflorida preveu uns resultats que tripli-
quen els calculats per Copisa-Elige, i tanmateix les
despeses d’explotació de la primera empresa dupli-
quen les de la segona; i per altra banda la ràtio de re-
sultats sobre ingressos bruts presentada per Fincaflori-

da, és del 41% i sobrepassa el del sector, que estan
entre el 30 i el 35, mentre que el de Copisa-Elige està
dintre d’aquesta banda i, per tant, són més realistes;

Que les projeccions temporals del compte d’explo-
tació de l’adjudicatària parteixen d’uns increments de
preu del 4%, quan les de l’altre licitador són només
del 2,5%;

Que no s’entén com Fincaflorida, SA, amb una in-
versió de 5.162 milions de pessetes, superior en un
42% a la de l’altra oferta, i unes despeses d’explota-
ció del doble, pot donar una taxa interna de retorn del
16,16%, que és més del doble de l’altra concursant,
el qual només ofereix una inversió de 3.640 milions
de pessetes.

Pensa, doncs, que en un paper s’hi pot escriure tot
allò que es vulgui, però es pregunta quina credibilitat
pot oferir Fincaflorida, quan el seu únic accionista
s’ha incorporat a l’empresa enguany i pràcticament
no té experiència en el sector hoteler i fins i tot Grups
integrats en l’equip de govern no veuen clar l’acord
en debat.

Diu, en conclusió, que el Grup del Partit Popular de
Catalunya demana que es retiri la proposició en de-
bat, es declari desert el concurs i se’n convoqui un de
nou per garantir la transparència en la gestió munici-
pal, ja que, si no es fa així, està disposat a interposar
un recurs contenciós administratiu, el qual s’afegirà
als altres dos que hi ha pendents i que han estat
amagats a les empreses licitadores.

El Sr. Puigdollers significa, d’antuvi, que l’assumpte
en debat té una llarga història en aquest Ajuntament i
afecta un edifici i una zona verda de propietat munici-
pal, la concessió dels quals s’adjudica ara per tercera
vegada, després d’haver-ho fet en va en dues oca-
sions anteriors:

La primera, al Baró Von Thyssen, precisament per
construir-hi també un hotel de luxe, en una operació
que estava lligada amb la instal·lació de la Col·lecció
Thyssen en el Monestir de Pedralbes –qüestió que
algun dia s’haurà d’explicar comparant-la amb altres
operacions fetes per aquest senyor en l’Estat espa-
nyol– i tanmateix tal hotel no es pogué construir,
perquè segons dictamen de la Comissió Jurídica As-
sessora afecta zones verdes, és a dir, no hi cabia
urbanísticament; això tingué per a l’Ajuntament la
conseqüència negativa d’haver d’indemnitzar l’adju-
dicatari amb 50 o 60 milions de pessetes.

La segona, el 1991, a Husa, que posteriorment
cedí la concessió a una segona empresa, la qual
tampoc ha pogut materialitzar el projecte, de manera
que la resolució d’aquesta segona concessió ha do-
nat lloc a dos recursos contenciosos administratius,
fet que no consta a l’expedient i que, per tant, no era
conegut pels membres del Consistori ni pels licita-
dors, cosa que li sembla greu.

Recorda que davant de tal assumpte hi ha hagut
tres Grups municipals que han mantingut sempre la
mateixa posició: el Grup Socialista, que sempre hi ha
votat a favor; el d’Iniciativa-Verds, que sempre ha op-
tat per abstenir-se, i el de Convergència i Unió, que
sempre hi ha votat en contra, perquè considera que
un hotel de luxe no és la destinació adequada per a
un edifici i unes zones de domini públic i, en canvi, el
govern municipal des de 1983 està obsessionat a ubi-
car en tal espai un hotel de luxe, en comptes de cer-
car altres alternatives que en permetin l’ús i gaudi per
tots els ciutadans i ciutadanes.
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Observa que l’informe dels Serveis de Patrimoni,
referint-se al sistema de gestió parlen d’un modalitat
peculiar i fórmula especial i atípica; que l’acord de 26
d’abril, pel qual encarregà a la Societat Municipal
d’Aparcaments i Serveis, SA, la construcció d’un ho-
tel de luxe –encàrrec que no veu quina relació pot te-
nir amb la finalitat estatutària d’aquesta empresa– de-
termina que el concurs per a la concessió del domini
públic i la seva adjudicació s’han de fer amb subjec-
ció a la normativa administrativa sobre la contractació
de les Administracions públiques i al planejament ur-
banístic vigent.

Opina que en el procés de contractació administra-
tiva s’ha incomplert la llei –cosa que no pot ésser
qualificada de simple incident, com ha fet el Sr. Ma-
ragall–, perquè qui ha obert les pliques no ha estat la
mesa de contractació i després s’han tornat a tancar
per portar-les a la mesa de contractació i s’ha adduït
que s’havia actuat així per evitar la pèrdua de papers
durant el transport.

Tocant, després, als aspectes polítics d’aquesta
proposició comenta que en l’aprovació definitiva, el
plec de clàusules es modificà, sense que cap al·lega-
ció ho proposés, d’acord amb el Pla especial aprovat
inicialment i ara l’informe de la mesa de valoració
considera que la documentació tècnica aportada pels
licitadors té la consideració d’avantprojecte preliminar
i és indicativa de propostes arquitectòniques que, en
tot cas, s’hauran d’adequar al planejament de la zona
que redactarà l’Ajuntament en funció de la proposta
guanyadora.

Fa notar que el Pla General Metropolità només ad-
met 4.000 i escaig metres quadrats en planta baixa i
dos pisos i tanmateix les propostes presentades –que
no contenen cap informació urbanística, i, per tant,
aquestes dades s’han d’endevinar mirant la maque-
ta– van més amunt.

Demana, doncs, que la proposta es retiri per no ha-
ver d’adoptar d’aquí a uns anys un acord de rescat de
la concessió, perquè l’hotel previst no es pot encabir
en el terreny concedit; i que l’edifici de Miramar s’in-
clogui en el concurs internacional d’idees convocat
sobre Montjuïc, i després es consulti la ciutadania so-
bre l’ús que se li ha de donar.

Mostra la seva preocupació per les presses amb
què s’ha tramitat l’expedient, ja que del 27 d’abril ençà
s’han modificat els Estatuts de la Societat Municipal
d’Aparcaments i Serveis, SA, s’ha aprovat el plec de
clàusules de la concessió, primer inicialment i després
definitivament, i ara s’adjudica la concessió: tot això li
fa la sensació que els poderosos tenen una capacitat
d’influència sobre el govern municipal que fa que els
assumptes que els convenen es tramitin amb una rapi-
desa inusual, mentre que la resta de ciutadans no veu
atesa les seves peticions amb la mateixa celeritat.

Intueix que el Grup Socialista es quedarà sol abans
d’aprovar la proposició en debat; i avança que el
Grup de Convergència i Unió hi votarà en contra i
pensa interposar-hi recurs contenciós administratiu i
demanar la suspensió de l’execució.

El Sr. Forradellas lamenta que bona part del debat
s’estigui centrant en la forma en detriment del fons
d’una proposició en la votació de la qual el seu Grup
optarà per abstenir-se, com feu també en la mesa de
contractació, per mantenir una equidistància:

Tant davant els que hi troben elements d’irregulari-
tat pel fet, que en cap moment s’amagà, d’haver-se

obert amb anterioritat les ofertes presentades i es
queixen de manca d’informació; però, alhora, tenen
prou elements de judici per estimar que la proposta
perdedora era millor que la guanyadora, i que criti-
quen l’encàrrec a la Societat Municipal d’Aparca-
ments i Serveis, SA, els Estatuts de la qual, per cert,
es modificaren en ocasió de l’anterior encàrrec que
se li féu en relació al Parc d’atraccions del Tibidabo.

Com davant el fet que cap de les dues ofertes que
hi havia damunt la taula satisfà les idees del seu
Grup, a juí del qual la utilització de sòl públic per una
activitat privada per instal·lar-hi un hotel de luxe no li
sembla adequada i, per això, anteriorment ja ha pre-
sentat un seguit d’al·legacions, bona part de les quals
han estat acceptades, encara que no pas l’objecció
principal que era, precisament, la instal·lació d’un ho-
tel de luxe, que no té sentit, més i quan avui ja no es
donen les circumstàncies que anys enrere feien
aconsellable estimular l’activitat hotelera facilitant la
instal·lació de nous hotels, mentre que ara, gràcies al
creixement del sector, de l’activitat hotelera té una
empenta empresarial que no fa necessari recórrer a
aquest tipus d’ajut.

Reitera, finalment, que per al seu Grup els usos
de Miramar han de quedar emmarcats en la fórmula
cultura, esport i natura plasmada en el Programa
d’actuació municipal.

El Sr. Portabella comença dient que si, segons
Octavio Paz, el poetes viuen en un laberint, perquè a
mesura que resolen incògnites se’ls en plantegen de
noves, en els polítics es produeix un problema similar
i trobar el fil d’Ariadna que els ajudi a resoldre proble-
mes que fa anys que duren no els resulta fàcil; així
concretament, en el cas de Miramar, la solució no
sempre ha consistit, com el Sr. Fisas ha recordat, a
instal·lar-hi un hotel de luxe i ara, quan semblava que
s’havia trobat la fórmula adequada, ha aparegut un
nou obstacle: el procediment seguit, davant el qual, i
no pas per raons de fons, el Grup d’Esquerra Repu-
blicana de Catalunya-Els Verds opta per abstenir-se,
perquè considera un error que s’hagi alterat l’ordre
prelatiu de la mesa de contractació i de la valoració.

Puntualitza que aquest capteniment no significa
que per al seu Grup hagi decaigut l’objectiu de tenir
un hotel de luxe a Miramar, perquè continua defen-
sant per a la Ciutat un turisme de qualitat i és difícil
fer-ho rebutjant alhora la possibilitat que hi hagi un
nou hotel de luxe quan a Barcelona el nombre d’ho-
tels d’aquesta categoria és molt petit, i si es vol que la
nostra Ciutat tingui més pes a l’entorn mediterrani,
europeu i mundial i tingui un turisme de qualitat al-
guns dels nous hotels han d’ésser de cinc estrelles
en la categoria de gran luxe per de poder atendre la
demanda del turisme que vingui a la Ciutat.

Insisteix, doncs, que el seu Grup no discrepa en
el fons, sinó en la forma: això explica la seva abs-
tenció, per la qual optà també en l’aprovació definiti-
va del plec de clàusules, igualment per raons de
procediment.

Precisa que tanmateix tampoc estaria d’acord que
es privés l’accés públic a una zona on ara n’hi ha,
però no creu que ningú pensi en cap d’aquestes pos-
sibilitats, de manera que la preservació de l’espai
públic no es posa pas en qüestió en la votació que
s’està proposant, la qual versa tan sols sobre una
adjudicació que es fa a aquella proposició que repor-
ta una major quantitat de diners a la Ciutat.
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El Sr. Maragall, després d’agrair el to en què s’ha
mantingut el debat, de subratllar la passió que suscita
el cas de Miramar i d’anunciar que la carta del Sr.
Fisas tindrà la pertinent resposta, considera perfecta-
ment legítimes les discrepàncies que el president del
Grup del Partit Popular de Catalunya ha expressat
sobre la valoració de les dues propostes, i referint-se
als aspectes formals, destaca l’absoluta transparèn-
cia del procés seguit atès que l’anunci publicat pel ju-
liol convocava l’acte d’obertura de pliques per al 28
de setembre en la seu de la Societat Municipal
d’Aparcaments i Serveis, SA.

Addueix que la previsió inicial de confiar a aquesta
Societat la gestió de tot el procés de licitació es can-
vià l’últim moment, per tal que l’adjudicació passés
novament per aquest Plenari i en això pot trobar-se
l’origen de la confusió que es produí, ja que la Socie-
tat portà l’expedient, com qualsevol altre dels que
gestiona, en els qual la mesa de valoració –que està
perfectament prevista en el plec de clàusules de la
concessió, el qual en determina la composició i les
funcions– sol coincidir amb la mesa de contractació i,
per tant, publica els anuncis, celebra l’acte públic
d’obertura de pliques en presència dels licitadors i
dels mitjans de comunicació amb absoluta normalitat.
Afegeix que les mínimes raons de prudència aconse-
llen tancar els sobres quan contenen documentació
delicada que es pot extraviar en traslladar-los d’un
edifici a un altre.

Admet que l’obertura de pliques havia de fer-la la
mesa de contractació, però significa, que segons l’in-
forme jurídic avalat en jurisprudència dels Tribunals
Superiors de Justícia i del mateix Tribunal Suprem,
considera subsanable tal actuació si la ratifica l’òrgan
competent, com es féu després de valorar els perjudi-
cis que s’irrogarien, tant a l’interès com al legítim inte-
rès dels liquidadors, tornant enrere l’expedient; i con-
fia que ningú pensi que es produí cap cosa estranya
entre el dia d’obertura de pliques i el dia en què es
reuní la mesa de contractació.

Referint-se a la valoració atorgada a cada oferta es
mostra disposat a repassar els cinc punts de l’informe
de valoració per veure si està justificada la diferència
de puntuació; però especifica:

Que, pel que fa al cànon, mentre un dels licitadors
s’ajusta al mínim, l’altre arriba als 1.000 milions de
pessetes;

Que en la valoració del projecte arquitectònic en-
tren factors subjectius, però un s’adapta més a l’en-
torn i no resulta tan espectacular, i a més l’edifici pro-
posat també justifica en sí mateix la major puntuació
atorgada a l’oferta guanyadora;

Que en el model de gestió poden influir-hi igual-
ment elements subjectius i, per tant, discutibles, però
l’adjudicatari proposa un hotel específic adaptat a un
tipus de clientela i a un tipus de serveis més exclusiu
que aporten valor a l’oferta turística de Barcelona, la
qual no té esgotada la seva capacitat d’oferta turísti-
ca, de manera que cal afavorir tot allò que en distin-
geixi d’altres ciutats competidores;

Que el termini d’execució de l’oferta de Fincaflorida
és, a més, menor;

Que pel que fa a la viabilitat i model d’explotació,
no es pot negar el pa i la sal a una oferta pel fet que
presenti uns càlculs massa bons, sobretot quan lli-
guen amb el model d’explotació hotelera, i això li
dóna expectatives de credibilitat.

Significa que la solvència econòmica no és un cri-
teri de puntuació, sinó un requisit de participació, de
manera que, un cop admesa una oferta, només es
pot jutjar si la viabilitat del projecte està ben justifica-
da; i que efectivament l’altre licitador té més hotels en
funcionament, però es tracta de hotels estàndard i,
per tant, això no resta atractiu a l’oferta guanyadora,
la qual té uns dels deu millors hotels del món en opi-
nió de les empreses especialitzades.

Recalca que no es pot menystenir el fet que des-
prés dels atemptats de l’11 de setembre als Es-
tats Units, dues empreses, com les que s’han pre-
sentat al concurs, continuen apostant per Barcelona,
una d’elles amb una inversió d’uns 5.000 milions de
pessetes que supera en molt l’altra, la qual cosa de-
mostra la capacitat de Barcelona per atreure aquest
tipus d’inversió.

Tocant als aspectes urbanístics plantejats pel Sr.
Puigdollers, indica que la forma com s’ha procedit
dóna solvència a l’expedient, perquè, un cop produï-
da l’aprovació inicial del Pla especial, s’han demanat
projectes per acabar-lo d’ajustar per tal que sigui res-
pectuós amb el Pla General Metropolità i faci possible
l’execució de l’hotel, la llicència del qual haurà de
complir les prescripcions del Pla especial i del plec de
clàusules.

Respecte als aspectes econòmics esmentats pel
Sr. Fisas, fa avinent que el plec de clàusules determi-
na perfectament les obligacions de l’adjudicatari pel
que fa a les garanties, al pagament del cànon, a l’am-
pliació de capital i a la constitució de la societat mixta;
i que l’ampliació de capital no és cap nova exigència
afegida en vista de la solvència de l’adjudicatària,
sinó que ve a complir les determinacions del plec es-
mentat.

El Sr. Casas, a indicació del Sr. Alcalde, comenta
les objeccions urbanístiques exposades pel Sr. Puig-
dollers dient que en l’aprovació inicial ja es preveié
que, amb anterioritat a l’aprovació definitiva del Pla,
s’incorporaria a la documentació el projecte d’ade-
quació de l’edifici de Miramar i de restauració dels jar-
dins, per tal de donar compliment al Pla de protecció
del patrimoni arquitectònic que determina la redacció
d’un pla especial integral, i que aquest Ajuntament a
partir de l’avantprojecte preliminar redactarà la pro-
posta que es porti a aprovació definitiva.

Recalca que, segons consta en l’expedient, les
dues propostes presentades poden ajustar-se sense
dificultats al planejament inicialment aprovat i s’adap-
ten a la zonificació aprovada, i l’ajust al sostre màxim
autoritzat no canvia la naturalesa ni l’objecte de tals
propostes, les quals, per tal raó, es valoren amb la
mateixa puntuació.

Assegura que ambdues propostes compleixen les
prescripcions recollides en el Pla especial de protec-
ció del patrimoni arquitectònic pel que fa al manteni-
ment de la façana de l’edifici de Miramar, cosa que
cada concursant planteja d’una manera diferent; que
atès el concurs internacional convocat per definir la
intervenció en les cotes altes de Montjuïc, no es con-
sidera convenient adoptar decisions que puguin con-
dicionar tal procés; i que l’oferta no guanyadora opta
per un volum de fort impacte, mentre que la guanya-
dora s’integra fàcilment en el context, aquesta última
es considera més adequada.

Aclareix que la modificació del Pla General Metro-
polità, que regula alçades i no pas plantes, es compli-
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rà escrupolosament, igual que allò que s’estableix en
el Pla especial aprovat inicialment; i que l’informe
dels tècnics urbanístics deixa ben clar que els ele-
ments de l’oferta guanyadora són perfectament incor-
porables al text del Pla especial que se sotmeti a
aprovació definitiva.

Puntualitza que el 1989 l’acord de revocació parcial
de l’acord de la Corporació Metropolitana pel que fa
al sector de Miramar en què es precisava que la nova
ordenació limita la qualificació amb clau 18 (hotels o
similars) als terrenys classificats amb la clau 7-c, és a
dir, l’antic restaurant de Miramar i, per tant, permet
fer-hi un hotel, s’aprovà per unanimitat, igual que la
decisió presa el 1986 d’encarregar a Iniciatives, SA,
la redacció d’un projecte per a la construcció i explo-
tació d’un hotel de luxe en l’espai de Miramar, i la ra-
tificació del decret de l’Alcaldia que adjudicava la
concessió per a la construcció i explotació d’un res-
taurant a l’edifici de Miramar a dues empreses con-
cretes, s’acordà només amb el vot en contra d’Iniciati-
va per Catalunya.

Afirma, en conclusió, que l’hotel es pot fer perquè
cap en l’espai previst i s’ajustarà al Pla especial de
Miramar que s’aprovi definitivament.

El Sr. Puigdollers reconeix que el seu Grup votà fa-
vorablement els acords dels anys 1986 i 1989; i mati-
sa que ell s’ha limitat a recordar que en el procés
obert a partir de l’abril d’enguany, només tres Grups
municipals, havien mantingut sempre el mateix capte-
niment: el Grup Socialista, votant-hi a favor; el de
Convergència i Unió, fent-ho en contra; i el d’Iniciati-
va-Verds, decantant-se sempre per l’abstenció. Afe-
geix que rectificar és de savis i, a parer del seu Grup,
fer ara un hotel de luxe a Miramar no té cap sentit.

Indica que el Pla de protecció del patrimoni arqui-
tectònic només obliga a mantenir la façana de l’edifi-
ci; i demana, reiterant la petició que feia en una carta
adreçada a l’Alcaldia i encara no contestada, que es
concreti l’edificabilitat de les dues ofertes presenta-
des, especialment la guanyadora.

Observa que en diverses intervencions s’han plan-
tejat qüestions de fons, com la del seu Grup que no
considera una bona opció, construir un hotel a Mira-
mar, qüestions de procediment, qüestions urbanísti-
ques, perquè, a juí seu, en tal espai no cal l’hotel pro-
jectat, i també s’ha qüestionat la valoració de les
ofertes.

Per tots aquests motius, li sembla que valdria la
pena reconsiderar la decisió que es proposa per no
haver-ho de fer més endavant; i puntualitza que apos-
tar per Barcelona és, efectivament, procurar portar-hi
les millors activitats, però també no posar-la en ridícul
com ha passat ja dues vegades anteriorment.

Reitera, doncs, la conveniència de retirar la propo-
sició en debat i no seguir forçant les coses.

El Sr. Fisas matisa que la passió que posa el seu
Grup en aquest expedient, respon a la seva preocu-
pació per defensar l’Estat de Dret i unes normes de
procediment que no s’han complert en haver obert la
mesa de valoració, que no era l’òrgan competent per
fer-ho, les pliques i posteriorment haver-les portat a la
mesa de contractació després d’haver-les tornat a
tancar amb l’excusa, que li sembla poc creïble, d’evi-
tar la pèrdua de papers. Afegeix que s’ha produït un
incompliment també del Reglament orgànic munici-
pal; que s’ha amagat als membres d’aquest Plenari –i
li sembla que també a les empreses licitadores– l’e-

xistència de dos recursos contenciosos administra-
tius; i que no es pot exigir a la ciutadania que com-
pleixi les normes quan aquest Ajuntament és el pri-
mer a no fer-ho.

Reitera les seves reserves a la valoració de les
ofertes i a la solvència de l’adjudicatària, i la impor-
tància que té l’experiència en el món de l’hoteleria,
més i quan s’han presentat unes ràtios que no són
les normals en el sector hoteler.

Diu, en conclusió, que veu en l’adjudicació massa
zones d’ombres: demana, doncs, la retirada de la
proposició en debat pel prestigi de la Ciutat i del seu
Ajuntament, en cas contrari els tribunals hauran de
decidir qui té la raó.

El Sr. Casas explicita que el Pla especial delimita
16.495 metres quadrats de zona lliure i 2.911 metres
quadrats de sòl amb clau 18, superfície, la qual, en
l’espai de l’edifici antic, podrà acollir construccions en
alçada, mentre que en la part posterior es podran ubi-
car, en el subsòl, usos complementaris a l’hotel i, en
superfície, usos que no comportin edificabilitat.

Aclareix que la edificabilitat reflectida en la fitxa i
que deriva de les previsions del Pla General Metropo-
lità, és de 4.838 metres quadrats de sostre sobre ra-
sant, i el projecte arquitectònic s’hi ajustarà.

El Sr. Puigdollers insisteix a preguntar quina
edificabilitat comporten les propostes.

El Sr. Casas contesta que les propostes havien de
presentar un avantprojecte i un estudi d’ocupacions,
volums i paisatgístic i en funció d’això es farà el text
definitiu del Pla especial, el qual en cap cas superarà
el sostre que correspon.

La Presidència dóna la paraula al Sr. Maragall per-
què clogui el debat; i el Sr. Puigdollers qüestiona
aquesta decisió, tot demanant que s’apliqui el Regla-
ment orgànic municipal.

El Sr. Alcalde indica que ha donat la paraula al Sr.
Casas, només perquè aclarís els aspectes urbanís-
tics plantejats pel Sr. Puigdollers, al qual, fins i tot,
ha permès una rèplica; i que ara correspon tancar el
debat.

El Sr. Maragall considera que el debat ha servit per
a aclarir les qüestions que s’han suscitat en el terreny
econòmic, procedimental i urbanístic, encara que no
s’hagi aconseguit canviar uns posicionaments prede-
terminats.

Destaca que la transparència, claredat i bona fe en
el procediment és evident; que ja ha explicat a basta-
ment per què, en l’obertura de pliques, es varen
produir els fets que s’han qüestionat: en tot cas, n’ha
ofert una valoració jurídica que ve avalada per una
sentència del Tribunal Suprem on s’adverteix de la
improcedència de declarar nul·litats quan el nou acte
que és dictés per subsanar els possibles defectes for-
mals, hagués d’ésser idèntic en el sentit material a
l’anterior, és a dir, quan la repetició no hagués d’apor-
tar, com en aquest cas, cap novetat. Hi afegeix que el
licitador que no ha resultat guanyador ha acceptat
formalment per escrit els resultats del procediment
d’adjudicació.

Creu, doncs, que els Grups de l’oposició s’aferren
a aquests aspectes formals per mantenir un pols amb
el govern municipal i aturar el projecte, però s’equivo-
quen i, per això, manté la seva proposició.

Precisa, en resposta a la carta tramesa pel Sr.
Fisas, que el Reglament orgànic municipal no és apli-
cable a les meses de contractació perquè no són òr-
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gans de govern; i demana als Grups de l’oposició que
reconsiderin la interposició dels recursos que han
anunciat, tot oferint-los la possibilitat de discutir amb
tranquil·litat els precedents i la jurisprudència que
avalen el criteri que ell defensa.

S’aprova la proposició en debat amb el vot en con-
tra dels Srs. Miró, Puigdollers, Forn, Ciurana i Gas-
cón, i les Sres. Oranich, Ortega, Fandos, Recasens i
Servitje, i també dels Srs. Fisas, Ainoza, Álvarez i
Cornet i la Sra. Treserra; i amb l’abstenció dels Srs.
Portabella i Maestro i la Sra. Veciana, i també de la
Sra. Mayol i el Sr. Forradellas.

Del Grup de Convergència i Unió
25.2. Demanar al Sr. Alcalde que aprovi, amb ca-

ràcter immediat, una suspensió de llicències dels es-
tabliments de concurrència pública de classe f), se-
gons l’Ordenança que regula aquests establiments,
pel període d’un any i en l’àmbit del Districte de l’Ei-
xample.

Demanar al govern municipal que presenti, amb la
màxima, urgència a la Comissió corresponent l’apro-
vació inicial de la Modificació de l’article 20.2.f) “usos”
de l’Ordenança per a la rehabilitació i millora de l’Ei-
xample en el sentit d’augmentar les distàncies míni-
mes entre establiments de la classe f) i d’aquests es-
tabliments respecte a recintes sanitaris, assistencials,
docents i centres de culte.

La Sra. Ortega defensa aquesta proposició dient
que la centralitat del Districte de l’Eixample hi ha faci-
litat la concentració de locals de concurrència pública,
i l’excessiva especialització d’alguns sectors d’activi-
tat pot anar en detriment de la convivència ciutadana,
com ha succeït en un local de tots prou conegut, que
ha provocat un conflicte veïnal, raó per la qual el seu
Grup demanà el gener de l’any passat una suspensió
temporal de llicències i la modificació, pel que fa als
usos, de l’Ordenança de rehabilitació i millora de l’Ei-
xample.

Continua dient que la modificació de l’Ordenança
aprovada inicialment el 28 d’abril de 2000, no complia
les finalitats demanades pels veïns i, per això, el seu
Grup hi formulà unes al·legacions en el sentit d’incre-
mentar fins als 500 metres la distància mínima entre
els establiments de la classe f) i fins als 300 metres la
distància mínima compresa entre els esmentats esta-
bliments i els centres assistencials, docents, sanitaris
i religiosos, i de només permetre aquesta mena d’es-
tabliments en carrers de més de 25 metres d’ampla-
da; que de tals al·legacions només fou estimada
aquesta darrera, quan el seu Grup pretenia que es
fes una aposta valenta perquè no es torni a repetir
una situació com la que estem vivint, donat que per
causa de la redacció aprovada, el Districte no pot de-
negar una petició de llicència d’establiment de classe
f): per això, el seu Grup formula aquesta proposició.

El Sr. Ainoza manifesta que la proposició brinda
l’oportunitat de sintonitzar amb una exigència social
compartida per molts ciutadans, d’ordenar la realitat
davant la insuficiència reguladora d’aquest tipus de
locals i d’evitar que l’acció administrativa resulti burla-
da amb determinades argúcies, com situar la porta
d’entrada en un altre costat per eludir les distàncies
mínimes, i que es produeixin conflictes com el que
s’ha produït recentment en el carrer de Bailén.

La Sra. San Miguel, en la seva condició de presi-
denta del Districte de l’Eixample, contesta que el 28
d’abril de 2000 en l’aprovació inicial de la modificació

de l’Ordenança de rehabilitació i millora de l’Eixample
per regular la distància mínima dels establiments de
concurrència pública de classe f), s’acordà una sus-
pensió de llicències pel termini d’un any, la qual que-
dà extingida amb l’aprovació definitiva de tal modifi-
cació acordada el 21 de setembre, i la legislació
urbanística vigent a Catalunya impedeix, un cop ex-
tingida una suspensió de llicències, acordar-ne de no-
ves, en el mateix àmbit i per a idèntica finalitat, en els
cinc anys següents: per aquesta raó, no es pot donar
suport a la proposició presentada.

Fa avinent que en el text refós de l’Ordenança es-
mentada que s’està redactant per recollir-hi la nova
qualificació 13-e, les determinacions previstes a l’Or-
denança del paisatge urbà i també la modificació es-
mentada, es concretarà també la manera d’amidar la
distància entre els locals de pública concurrència de
classe f) i entre aquests locals i els centres assis-
tencials i religiosos i s’especificarà a quin carrer s’han
d’adscriure els locals quan donin a dos carrers de di-
ferents amplades.

Creu que totes aquestes precisions evitaran la pi-
caresca en la interpretació de l’Ordenança, mentre
que l’ampliació de les distàncies mínimes que es pro-
posa, està subjecta a l’impediment legal abans es-
mentat i tindria escassos efectes pràctics; tanmateix
es mostra disposada a fer una reflexió conjunta sobre
la manera de compaginar la qualitat de vida a la Ciu-
tat i els diferents usos i d’evitar les especialitzacions
de zones en un districte que vol continuar essent cen-
tre de la Ciutat i protegir, alhora, el seu vessant resi-
dencial perquè els seus habitants s’hi sentin a gust.

La Sra. Ortega considera greu que ara no es pugui
acordar una nova suspensió de llicències quan el seu
Grup, en el seu moment, ja advertí que calia canviar
el contingut i les formes i posar de manifest una vo-
luntat política pel que fa a l’acceptació dels planeja-
ments i les aportacions dels altres Grups municipals.

Troba que hi ha una excessiva permissivitat i man-
ca de capacitat interventora, com s’ha fet palès en el
cas d’un local del carrer Aribau on, dos anys després,
s’ha demostrat que s’hi desenvolupa una activitat di-
ferent de l’autoritzada.

La Sra. San Miguel replica que es modificaren els
aspectes de l’Ordenança que semblaven més conve-
nient i tornar-ho a fer per guanyar 150 metres més no
servirà de res; per tant, val més mirar de compaginar
el dret al repòs i el dret al lleure.

La Sra. Ortega, atès el compromís, assumit per la
Sra. San Miguel, d’estudiar conjuntament la qüestió,
retira la proposició.

Queda retirada la proposició en debat.
Del Grup del Partit Popular de Catalunya
25.3. Abaratir el preu del 010 fins a situar-lo en el

preu normal d’una trucada metropolitana.
El Sr. Álvarez manifesta que el 010 és un servei

públic utilitzat per moltíssims ciutadans i ciutadanes i
per persones que vénen de fora, i tanmateix Barcelo-
na és l’única ciutat d’Espanya que cobra aquest ser-
vei com si fos un telèfon eròtic o astrològic, és a dir, a
106 pessetes la fracció, mentre que Madrid, Bilbao,
València o Sevilla la cobren a 15 pessetes.

Pensa que no té sentit que l’Ajuntament faci nego-
ci en un servei públic, amb el qual s’acosta als ciu-
tadans: per això, la proposició propugna l’aplicació
de les mateixes tarifes que cobren les ciutats es-
mentades.
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El Sr. Ciurana anticipa el vot favorable del seu
Grup.

El Sr. Maragall significa que l’equip de govern no
pot acceptar aquesta proposició sobre el 010, servei
públic, el qual no es pot comparar seriosament amb
un telèfon eròtic o astrològic, creat fa quinze anys,
des de la meitat dels quals té unes tarifes publicades
en el Butlletí Oficial de l’Estat després de les conver-
ses mantingudes amb Telefònica, aleshores encara
monopoli estatal.

Invita el Sr. Álvarez a visitar les instal·lacions tant
dels serveis directes que presta Barcelona Informació
com els call-centers, i a comparar-les amb les d’altres
ciutats per poder valorar preus i qualitats, ja que dar-
rera dels nostres serveis hi ha un esforç d’estructura
municipal, de desenvolupament informàtic i de bases
de dades, i uns criteris que sustenten les altres dues
potes de la relació amb els ciutadans: les oficines
d’atenció i la informació i tramitació a través d’In-
ternet.

Explica que el 010 quan començà rebia poques tru-
cades al dia però després arribà a un punt de satura-
ció amb d’unes 7000 trucades diàries i les inversions
necessàries per atendre aquesta demanda es varen
fer coincidir amb l’establiment d’un preu que no s’ha
mogut de llavors ençà i que representa la tercera part
del cost real del servei; malgrat això, la demanda su-
pera ara les 16.000 trucades diàries perquè el servei
és bo.

Li sembla, doncs, correcte que l’usuari en pagui
part del cost i la col·lectivitat assumeixi la part de cost
més general, de manera que en general la discussió
hauria d’ésser sobre si la distribució de costos està o
no en la proporció adequada i recorda que l’Adminis-
tració autonòmica aplica un preu similar.

El Sr. Álvarez insisteix que la diferència de preu és
important i la ciutadania no entén que un servei públic
no apliqui la tarifa telefònica normal; però, en tot cas
es mostra disposat a reformular la seva proposició si
el govern municipal assumeix el compromís d’abaratir
les tarifes del 010.

El Sr. Maragall precisa que es compromet a tenir
amb el Sr. Álvarez les entrevistes i contactes que cal-
gui per ampliar-li la informació necessària a fi que
l’esmentat regidor pugui decidir si reformula la propo-
sició en debat o la retira.

El Sr. Álvarez retira la proposició.
Queda retirada la proposició en debat.

d) Moció:

Única. 1) Fer nostra la resolució sobre serveis pú-
blics en transport local de passatgers (annex 1) sig-
nada pels alcaldes en defensa dels serveis de trans-
port públic col·lectiu i la seva gestió integral.

2) Demanar al Parlament Europeu i a les Institu-
cions Europees que també donin suport a les tesis de
la resolució i als acords de la Comissió de Transport
del Parlament Europeu que van en el mateix sentit.

3) Demanar al Govern de la Generalitat de Catalu-
nya i al Parlament de Catalunya que modifiquin la
proposta continguda a l’avantprojecte de Llei de crea-
ció de l’ens d’infraestructures ferroviàries de Catalu-
nya per tal que:

– Es mantingui l’actual participació dels Ajunta-
ments en el finançament del transport públic i s’eviti

la proposta que vol fer-los participar en el finança-
ment de les infraestructures via cànon.

– No es produeixi l’absorció de competències de
l’Entitat Metropolitana del Transport a favor de l’Admi-
nistració autonòmica.

– S’eviti la fragmentació de la gestió del sistema
ferroviari.

El Sr. Casas explica que en la primera part d’a-
questa moció es proposa que aquest Plenari doni su-
port a la resolució signada per l’Alcalde de Barcelona,
juntament amb els seus homòlegs de Viena, París,
Londres, Lisboa, Atenes, Berlín, Roma, Brussel·les,
Munic, Nüremberg i Luxemburg, en la qual, després
d’invocar la importància de les ciutats a Europa, el
principi de subsidarietat, l’elevada complexitat dels mo-
dels i les necessitats de les àrees urbanes, i l’existèn-
cia de sistemes integrats de trànsit i transport que
constitueixen l’única resposta viable a l’alta densitat de
trànsit de les conurbacions, expressen: la seriosa pre-
ocupació davant la tendència de la Comissió Europea
a una indiscriminada liberalització en l’àmbit dels ser-
veis públics de transports locals de viatgers, la qual pot
comportar una sèrie de perills com la divisió de la xar-
xa integrada d’autobusos, tren i metro, riscos tècnics
de seguretat, la destrucció de les estructures comple-
xes de transport construïdes al llarg del temps i la cre-
ació de oligopolis, i pot comprometre la seguretat del
transport; i per tot això, recomanen que la projectada
regulació del transport local de passatgers es focalitzi
menys en els interessos dels potencials inversors i
més en els interessos de les ciutats i regions, per tal
que s’asseguri el manteniment dels sistemes de xarxa
integrats existents, com també la competència i flexibi-
litat dels operadors actuals, i que es mantinguin, tam-
bé, la seguretat, la confiança, els intervals regulars i
l’elevada freqüència de tals servei.

Fa avinent que la Comissió de Transports del Par-
lament Europeu, recollint aquests suggeriments, ha
emès un dictamen on es preveu que l’autoritat com-
petent podrà proporcionar serveis de transports di-
rectament o per mitjà d’empreses pròpies i tenir o
concedir drets exclusius a tal fi; i que ara pertoca al
Parlament Europeu considerar aquesta proposta i
després la Comissió Europea haurà de decidir.

Comenta que en el tercer paràgraf es demana al
Govern de la Generalitat i al Parlament de Catalunya
que modifiquin l’avantprojecte de llei de creació de
l’ens Infraestructures Ferroviàries de Catalunya, per
tal que es mantingui l’actual participació dels Ajunta-
ments en el finançament del transport públic, s’eviti
fer-los participar en el finançament de les infraestruc-
tures per la via d’un cànon, no es produeixi l’absorció
de l’Entitat Metropolitana del Transport en favor de
l’Administració autonòmica, i s’eviti la fragmentació
del sistema ferroviari.

El Sr. Ciurana significa que la moció pretén fixar
una posició política i ideològica, respecte de la qual,
el seu Grup, deixant de banda les objeccions formals,
desitja formular les consideracions següents:

a) que el Sr. Alcalde quedaria en una situació poc
airosa si no s’arribés a ratificar el document que ell
signà;

b) que el Parlament Europeu i la Comissió Europea
diran allò que hagin de dir, però segons sembla la
qüestió ja ha entrat en vies de solució;

c) que la Llei a debatre en el Parlament de Cata-
lunya pretén regular tot el sistema ferroviari català,
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fins i tot, el metropolità, per tant, sembla lògic que faci
una determinada adequació de la Llei de creació de
l’Entitat Metropolitana del Transport;

i d) que sobre el cànon d’infraestructures s’han pro-
duït alguns equívocs, però ningú no pot arribar a pen-
sar que comporti que els Ajuntaments hagin d’arribar a
pagar la perforació dels túnels, perquè només fa
referència al manteniment i als costos socials i am-
bientals, ja que la millor manera d’objectivitzar els re-
cursos públics destinats al sistema ferroviari és comp-
tabilitzar els costos d’infraestructura en el balanç
d’explotació.

Continua dient que als operadors dels transports
públics se’ls exigeix que siguin eficients; que avui el
sistema ferroviari ja està fragmentat entre Transports
Metropolitans de Barcelona, Ferrocarrils de la Gene-
ralitat i Renfe; que la moció pretén que Transports
Metropolitans de Barcelona continuï gestionant el
transport públic de la Ciutat, però el seu Grup, com-
partint el criteri del Conseller Macias –en opinió del
qual qualsevol d’aquests tres operadors està capa-
citat per fer-ho– i en vista que sovint s’invoquen expe-
riències externes vol adduir:

a) Que si en el cas d’Estocolm guanyà el correspo-
nent concurs la societat equivalent a Transports Me-
tropolitans de Barcelona, perquè era més eficient i
excel·lia sobre els altres operadors privats, Trans-
ports Metropolitans de Barcelona hauria de procurar
seguir aquest exemple.

b) Que el Sr. Siurana, Alcalde de Lleida, està par-
lant obertament dels autobusos d’aquella ciutat i Bar-
celona i la seva Àrea metropolitana compten des de
fa anys amb línies d’autobusos gestionats per opera-
dors privats.

i c) Que la qüestió s’ha d’enfocar seriosament pon-
derant quins interessos convenen més als ciutadans i
al sistema públic.

Acaba anunciant que, per tot el que acaba expo-
sar, el seu Grup votarà negativament la moció.

El Sr. Cornet, coincidint amb el Sr. Ciurana, opina
que la moció presentada vol expressar un posiciona-
ment polític i no pas assolir un consens entre els
Grups Municipals. Afegeix que li hauria agradat que
el Sr. Alcalde hagués cercat el suport d’aquest Ple-
nari abans de signar la resolució, en comptes de sig-
nar-la i sotmetre-la ara a aquest Plenari perquè la
faci seva.

No li sembla encertat que aquest Ajuntament recla-
mi al Parlament Europeu una cosa que ja està fent, ni
que en el tercer punt el govern municipal s’entesti a
voler marcar el seu terreny, quan a vegades es po-
den aconseguir més coses per la via del consens.

Diu, en resum, que el seu Grup no pot convertir-se
en servidor de les iniciatives del govern municipal,
quan la majoria no n’accepta cap de les seves: per
tant votarà en contra.

El Sr. Forradellas manifesta que a la Junta de Por-
taveus ja es féu palès que els Grups de l’oposició no
podien estar d’acord amb la moció en debat, però si
no era així, podien haver-hi formulat un text alternatiu
per tal d’arribar a punts d’entesa; que la moció ex-
pressa la preocupació perquè no es fragmenti la ges-
tió del metro i per la possibilitat, que s’apunta, que els
Ajuntaments paguin més i la línia IX, la que previsi-
blement tindrà més viatgers, sigui gestionada d’una
manera diferent en la qual els Ajuntaments no tinguin
un paper tan important, és a dir, en definitiva que se

socialitzin les pèrdues i els guanys se’ls endugui una
empresa privada.

Creu, doncs, plenament justificada la moció en de-
bat, donat que la xarxa de metros és un element bà-
sic per al funcionament de la Ciutat; i puntualitza que
a l’Ajuntament de Lleida el Grup d’Iniciativa-Verds
votà en contra de la proposta del Sr. Siurana.

El Sr. Portabella indica que la liberalització del
transport públic en l’àmbit local no és un tema balder,
ja que té una gran incidència en la vida diària de les
persones: en conseqüència, la moció està plenament
justificada perquè aquest Ajuntament s’ha de preocu-
par per la quotidanitat i en la mateixa línia és mou
també la resolució signada pels Alcaldes de municipis
europeus molt representatius que tenen desenvolu-
pat determinat sistema de transport públic de passat-
gers, perquè la rendibilitat econòmica no ha de primar
davant aspectes com la seguretat, la fiabilitat, la qua-
litat i l’eficàcia dels serveis, criteris tots ells que han
de prevaler a l’hora de gestionar els transports pú-
blics.

Subratlla que quan tots els municipis esmentats
mostren la seva inquietud davant la possible aparició
d’oligopolis d’empreses privades que gestionin les
infraestructures ferroviàries, la qüestió no es pot tan-
car titllant-la de política o ideològica; i que també el
preocupen les repercussions que la tendència ex-
pressada pugui tenir a casa nostra –mitjançant la
creació de l’ens infraestructures ferroviàries a Cata-
lunya– ja que la complexitat del sistema de transport
públic poc quedar malmesa si una línia de metro, la
IX per exemple, arriba a tenir un règim diferent de les
altres i tanmateix la llei, en estudi, d’infraestructures
ferroviàries de Catalunya, posa l’accent en els aspec-
tes de caràcter municipal, però no aborda, en canvi,
la temàtica que plantegen els trens de rodalies de
Renfe que comencen i acaben a Catalunya, el port o
l’aeroport, el subministrament elèctric –en el qual
Catalunya ha perdut tota la seva autonomia–, és a
dir, està enfocada des d’una perspectiva que li sem-
bla més pròpia de la Catalunya en miniatura de Tor-
relles de Llobregat.

El Sr. Casas entén que els Grups de l’oposició pre-
tenguin minusvalorar una moció davant la quan se
senten incòmodes, però demana que preguntin als
ciutadans de Londres si, després de la privatització i
ulterior recuperació de la concessió del seus serveis
de transport públic, pensen que es tracta d’un tema
estrictament ideològic i polític, o d’una qüestió d’efi-
ciència, seguretat, i servei públic.

Significa que la Comissió del Transport del Parla-
ment Europeu ja ha fet un pas en la línia que defen-
sen els Alcaldes, i la moció demana al Parlament Eu-
ropeu que el validi i el confirmi; que l’avantprojecte de
Llei de creació de l’ens Infraestructures Ferroviàries
de Catalunya es carrega la competència de l’Entitat
Metropolitana del Transport, es reserva la gestió di-
recta i admet que, per aplicació de directius europees
sobre la política de transport per ferrocarril, la presta-
ció del servei pugui ésser assumida per altres empre-
ses ferroviàries.

Recalca que, en definitiva es tracta de defensar
que entitats, com el Big London, l’Ille de France, o
l’Entitat Metropolitana del Transport, tinguin, amb cri-
teris de subsidarietat, la competència i puguin gestio-
nar a través dels seus recursos propis i les seves em-
preses; i per això la moció pretén: a) que la directiva
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europea permeti diferents opcions; b) que siguin els
òrgans locals, en el nostre cas l’Entitat Metropolitana
del Transport, els que deicideixin lliurament tal opció,
i no pas que tal decisió l’adoptin o la imposin òrgans
superiors; i c) que en qualsevol cas, els costos de
construcció de les infraestructures ferroviàries no es
traspassin als Ajuntaments per la via d’un cànon ni
tampoc als ciutadans per la via de les tarifes.

Creu que tots els Grups haurien de donar suport a la
moció, ja que està en joc la manera com funcionen
més de 600 milions de viatges anuals fets en els diver-
sos sistemes de transport; i també l’activitat laboral
dels 5.000 treballadors de l’empresa que ell presideix,
la qual està molt ben gestionada i funciona molt bé.

El Sr. Ciurana observa que, en la Junta de Porta-
veus, la moció es presentà com una iniciativa del go-
vern municipal en la qual els altres Grups hi tenien
poca cosa a fer; que ell no ha parlat pas de privatitza-
ció, sinó que s’ha referit als tres operadors públics
actuals, Renfe, Ferrocarrils de la Generalitat i Trans-
ports Metropolitans de Barcelona, SA; i que el Sr.
Casas ha lloat l’eficiència i seguretat d’aquesta darre-
ra empresa i tanmateix ell ha de recordar: a) les qua-
tre hores que el metro romangué aturat per causa
d’un gos; b) l’incident que es produí en una estació
perquè una persona amb les facultats mentals pertor-
bades espantà el passatge i restà un quart tancat en
un vagó; i c) l’altra incident que es produí quan una
persona s’apoderà de l’arma d’un vigilant i es disparà
un tret.

Subratlla que res no plauria tant al seu Grup com
que Transports Metropolitans de Barcelona funcioni
bé i vagi incrementant el seu volum de negoci; i que
li sembla lògic que la Llei en estudi prevegi unes ac-
tuacions en funció d’allò que resulti de la normativa
europea.

El Sr. Cornet després de fer uns comentaris sobre
la redacció que es proposa per al article 7 de la nor-
mativa europea en estudi, significa que la moció en
debat no es podia plantejar com es féu a la Junta de
Portaveus i barreja els àmbits competencials del Par-
lament Europeu i de la Generalitat; i que el seu Grup
està disposat a parlar seriosament de la qüestió, ja
que quan es vol arribar a solucions, no tan sols a es-
cala de Catalunya sinó de tota Espanya, s’acaba arri-
bant-hi, però no es pot comptar amb ell quan es pre-
tén fer política demagògica davant els ciutadans.

El Sr. Casas replica que es donaria per satisfet si els
representants dels Partit del Sr. Cornet acaben donant
suport al dictamen de la Comissió de Transports; i la-
menta que el Sr. Ciurana hagi banalitzat frívolament la
seguretat dels transports públics de Barcelona, més i
quan l’esmentat regidor sap que després de fer diària-
ment 1.800.000 viatges, en el conjunt dels sistemes
dels sistemes de Transports Metropolitans de Barcelo-
na continuaran produint-se incidents com els que el re-
gidor indicat ha esmentat, que les actuacions que han
generat tots tres incidents han estat correctíssimes i
que els incidents en qüestió només es poden evitar
amb una inversió més potent. Afegeix que ell ha parlat
de la seguretat amb majúscules, de la possibilitat que
en algun moment, unes dificultats en el compte d’ex-
plotació acabin, com ha passat a Londres, en una
infraestructura completament obsoleta i incapaç de
garantir la inseguretat dels passatgers: això és el que
s’està debatent a nivell europeu i el que podria provo-
car també l’avantprojecte de llei que s’ha de debatre

en el Parlament de Catalunya i que planteja, a més,
l’absorció de competències de l’Entitat Metropolitana
del Transport.

Puntualitza que no està en desacord amb la crea-
ció d’un nou ens que gestioni un pla d’inversions de
més d’un bilió de pessetes, ni amb la implantació d’un
cànon, sinó amb la possibilitat que tal cànon el pa-
guin els Ajuntaments o els ciutadans i que l’Entitat
Metropolitana del Transport perdi les competències
que té actualment atribuïdes.

S’aprova, la moció amb el vot en contra dels Srs.
Miró, Puigdollers, Forn, Ciurana i Gascón, i les Sres.
Oranich, Ortega, Fandos, Recasens i Servitje, i tam-
bé dels Srs. Fisas, Ainoza, Álvarez i Cornet i la Sra.
Treserra, després de declarar-se’n la urgència amb
els mateixos vots.

PART DE CONTROL

a) Precs:

Del Grup de Convergència i Unió
1. Que el Sr. Alcalde informi a aquest Plenari del

Consell Municipal de quina és la destinació que es té
previst donar a l’Edifici Fòrum després de la celebra-
ció del Fòrum 2004, quin cost total tindrà la seva
construcció i quina part d’aquest cost haurà de finan-
çar directament l’Ajuntament de Barcelona.

El Sr. Puigdollers exposa, llegint-lo, l’abast d’a-
quest prec.

El Sr. Casas informa que la destinació de l’Edifici
Fòrum està molt clara, ja que l’auditori de 2.300 pla-
ces s’explotarà conjuntament amb el Centre de Con-
vencions per l’operador que sigui concessionari, amb
la reserva, però, d’uns determinats dies per a la Dipu-
tació i per a l’Ajuntament que financen l’obra, mentre
que la resta es dedicarà a activitats de tipus cultural i
social, d’iniciativa municipal, vinculades al llegat que
deixi el Fòrum Universal de les Cultures; que el cost
previst és d’uns 9.400 milions de pessetes de pressu-
post d’execució material i el cost final s’estima entre
12.500 i 13.000 milions de pessetes, dels quals 5.000
seran aportats per la Diputació, 4.300 s’ajusten al
Programa Feder –la qual cosa significa que 2.150 se-
ran finançats directament per aquest fons i els altres
seran aportats per l’Ajuntament–, i la resta serà assu-
mida per l’Ajuntament si no hi ha altres entitats que
estiguin disposades a fer-se’n càrrec.

El Sr. Puigdollers inquireix quin serà el cost total
que assumirà l’Ajuntament.

El Sr. Casas contesta que serà la diferència entre
els 5.000 milions finançats per la Diputació més els
2.150 subvencionats pel programa Feder i els 12.500
o 13.000 que importi el cost final del projecte.

2. Que el Sr. Alcalde informi a aquest Plenari del
Consell Municipal de quines són les causes que justi-
fiquen la simultaneïtat de les obres que s’estan duent
a terme a la Diagonal per a la construcció de la nova
línia de tramvia i la ronda del Mig, i dels motius pels
quals no s’han espaiat en el temps aquestes dues ac-
tuacions.

El Sr. Miró diu que molts ciutadans, entre els quals
es compta ell, es pregunten com es pot haver fet tan
malament la previsió de carrils de circulació en ocasió
de les obres que s’estan executant a la part alta de la
Diagonal per instal·lar-hi la nova línia del tramvia,



 a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA aa NÚM. 35 a 20-XII-20011966

més i quan coincideixen també amb les que s’estan
fent a la ronda del Mig, una altra de les grans vies
d’accés a la Ciutat per l’oest: per això, el seu Grup ha
formulat aquest prec.

El Sr. Casas contesta que les obres del Trambaix,
que estan previstes en el Pla Director d’Infraestruc-
tures, han estat adjudicades per l’Autoritat del Trans-
port Metropolità i tenen un calendari fixat en el procés
de concessió sense que s’hi formulés cap objecció
durant el període d’informació pública, mentre que les
obres de la ronda del Mig que estan previstes en el
Programa d’actuació municipal, s’iniciaren ja fa
temps: això explica la seva coincidència.

El Sr. Miró, en vista de les explicacions donades,
lamenta que el col·lapse circulatori es prevegi amb
tant de temps.

El Sr. Casas replica que l’actuació de la ronda del
Mig fou estudiada amb molta cura per la Comissió
d’Obres; que amb les rampes s’ha millorat el projecte
inicial i la circulació per aquesta via ha guanyat més
fluïdesa, de manera que, més enllà de les molèsties
que les obres hagin pogut ocasionar, la solució troba-
da ha estat molt positiva; que la problemàtica que
provoquen les obres de la Diagonal ja està resolta i,
per tant, no es pot acusar l’Administració municipal
d’haver actuat amb desídia, ja que ha requerit les
empreses constructores a posar al dia els set carrils
centrals i els tres laterals.

b) Preguntes:

Del Grup del Partit Popular de Catalunya
1. ¿Quines són les previsions d’aquest Ajuntament

en l’àmbit de l’atenció domiciliària a curt i a mitjà
termini?

La Sra. Treserra manifesta que l’increment de la
longevitat, que s’ha incrementat un 16% en deu anys,
comporta un sobre envelliment de la població, es-
pecialment la femenina, acompanyat d’un alt grau de
dependència i de solitud i això contribueix a incre-
mentar també la precarietat, com es posa de manifest
en l’Informe de salut de 1999, on s’indica que el 77%
dels ingressos en els serveis d’urgència corresponen
a persones més grans de 65 anys; en vista de tal si-
tuació i donat que tan sols manca un any i mig per
acabar el mandat, el seu Grup vol conèixer en quin
estat es troba el compliment de l’objectiu, inclòs en el
Programa d’actuació municipal, d’estendre a 6.000
famílies l’atenció domiciliària que aleshores només
arribava a 3.836, més i quan tampoc sap quan es
produirà l’entrada en servei de les noves places en
les deu residències programades i l’atenció domicilià-
ria es converteix en un mecanisme de contenció,
substitutiu de l’ingrés en residències.

Posa en relleu la doble incidència que aquesta pro-
blemàtica provoca en les dones, bé perquè necessi-
ten assistència bé perquè han de deixar les seves ac-
tivitats per poder assistir els seus familiars; i també el
buit legal existent que afavoreix xarxes de pseudo-
assistència; i suggereix d’un pla global relatiu a
aquestes necessitats que ordeni les responsabilitats
administratives, tant pel que fa a la prestació directa
del servei com a la tutela dels que estan prestant al-
tres entitats

La Sra. Carrera contesta que l’Ajuntament està
afrontant massa en solitari l’atenció domiciliària, per-

què el 1999, en ocasió del traspàs de les competèn-
cies de la Generalitat a l’Ajuntament en aquest ter-
reny se li fixà una transferència anual de 428 milions
de pessetes, però el 2001 els serveis s’han triplicat i
l’increment el finança exclusivament aquest Ajunta-
ment que hi esmerça 1.246 milions de pessetes; que
actualment el grau de compliment dels compromisos
del Programa d’actuació municipal respecte a l’aten-
ció domiciliària és del 84,4% pel que fa a les perso-
nes ateses, i del 69,2% pel que fa a les llars ateses;
que la mancança de places de residència, que en
aquest moment són encara competència de la Gene-
ralitat, gravita sobre l’atenció domiciliària, la qual es
veu obligada a suplir-la ajudant persones que real-
ment necessiten atenció les vint-i-quatre hores en
una residència; que enguany el govern local ja ha
gastat 700 milions en places de residències de gent
gran per cobrir les necessitats de persones en la xar-
xa de la Generalitat; i que, en conseqüència, cal efec-
tivament un sistema integral d’atenció a les persones
grans que englobi l’atenció domiciliària, els serveis de
dia i l’atenció durant les vint-i-quatre hores: per tant,
centra la seva esperança en la creació del Consorci
que permeti tirar-lo endavant.

2. ¿Quines són les raons per les quals l’equip de
govern municipal ha tolerat, durant dos mesos, l’in-
compliment dels acords relatius a l’ordenació del tràn-
sit en les obres del tramvia del Baix Llobregat a l’avin-
guda Diagonal i quines seran les solucions que
s’adoptaran per evitar les interferències en el trànsit
durant la resta de les obres i un cop finalitzades?

El Sr. Álvarez diu que durant dos mesos a l’avingu-
da Diagonal s’han patit embussos per causa de la
construcció de la línia del Trambaix i la gent no ente-
nia per què s’hi havien eliminat alguns carrils de cir-
culació, quan en les obres no es veia gairebé cap
moviment, ja que en alguns moments només s’hi ve-
ien treballant dues persones: per tal motiu ell demanà
en el Consell d’Administració de l’Institut Municipal
d’Urbanisme que instés de l’Autoritat del Transport
Metropolità el restabliment dels carrils suprimits, cosa
que finalment s’ha fet, encara que s’ha trigat massa
aconseguir-la.

El Sr. Casas rebutja que hi hagi hagut cap mena de
tolerància en l’execució de tals obres, ja que quan
semblà que el seu ritme s’alentia, es prengueren les
decisions pertinents per tal que a hores d’ara ja esti-
guin restablerts els set carril centrals i dintre la setma-
na vinent ho estiguin els tres laterals.

El Sr. Álvarez observa que tal decisió es prengué
arran d’una pregunta seva.

El Sr. Casas matisa que quan es féu tal pregunta,
ell ja indicà que problema era en vies de solució i
quedaria resolt, a tot estirar, a principis de novembre
i, efectivament, la setmana passada ja es podia circu-
lar pels set carrils centrals: creu, doncs, que s’ha po-
sat especial cura a garantir que la circulació resulti
mínimament afectada per tals obres que es fan en
benefici del transport públic.

DECLARACIÓ INSTITUCIONAL

1) El passat dia 12 d’octubre, Barcelona va ésser
escenari de comportaments violents i incívics en el
carrer. El bé comú –els béns materials, però també
els convivencials– en foren els grans perjudicats. La
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destrucció sistemàtica i injustificada del mobiliari
urbà, de comerços de la Ciutat –especialment als
barris de Font de la Guatlla, de la Bordeta i de Sants–
l’embrutiment de les parets en són un bon exemple.
No obstant això, l’atac més greu es féu als valors cí-
vics i democràtics: valors com el de la seguretat i el
respecte a les opinions dels uns i dels altres.

2) Davant d’aquests fets volem expressar la nostra
més ferma condemna davant de la violència urbana,
vingui d’on vingui.

3) Convidem els poders públics perquè, davant
dels nous fenòmens de violència urbana que aparei-
xen a Europa, estudiïn com pot millorar-se el siste-

ma de prevenció i de resolució d’aquest tipus de
conflictes.

4) Expressem la nostra confiança que l’Administra-
ció de justícia, davant la qual l’Ajuntament s’ha perso-
nat amb ple respecte a la presumpció d’innocència,
sabrà apreciar en les seves resolucions els greus
perjudicis que han sofert els veïns i veïnes.

5) Reafirmem el compromís de Barcelona com a
ciutat de diàleg, de solidaritat, de convivència i de
respecte a totes les persones.

S’aprova, per unanimitat, aquesta declaració.
No havent-hi altres assumptes per a tractar, la Presi-

dència aixeca la sessió a les setze hores i vint minuts.

Acords

Acords de la sessió celebrada el dia 23 de novem-
bre de 2001

Aprovació de l’acta de la sessió anterior.

PART DECISÒRIA

a) Ratificacions:

3. Ratificar el Conveni marc del col·laboració entre
aquest Ajuntament i el Departament de Política Terri-
torial i Obres Públiques de la Generalitat de Cata-
lunya, per al manteniment i, en el seu cas, la implan-
tació de l’oficina de gestió de la rehabilitació i per al
desenvolupament de les tasques d’informació i as-
sessorament durant 2001 (Oficina de Ciutat Vella).

4. Ratificar, en tots els seus termes, la resolució del
regidor del Districte de Sant Andreu, de 30 d’octubre
de 2001, que accepta les ajudes incloses en el Pro-
grama General 192 PG/2000 del Pla únic d’obres i
serveis de Catalunya per a finançar les obres de la
Biblioteca del Districte “Can Fabra”.

b) Propostes d’acord:

COMISSIÓ DE PRESIDÈNCIA I HISENDA

5. Aprovar, d’acord amb l’article 60.2 del Reial
Decret 500/1990, de 20 d’abril, reconeixements de
crèdit, que seran finançats amb càrrec al Pressu-
post de 2001, per un import de 17.578.498 pessetes
(105.648,90 euros). Aprovar inicialment modificacions
de crèdit del Pressupost de 2001, corresponents als
reconeixements de crèdit del present expedient, de
conformitat amb la documentació que s’adjunta, refe-
rència 01092090, i considerar-les definitivament apro-
vades en cas de no presentar-s’hi reclamacions en
contra en el termini d’exposició pública.

6. Aprovar la realització d’una o diverses opera-
cions financeres fins a un màxim de 200 milions

d’euros en les condiciones que s’adjunten, i autoritzar
l’Im. Sr. Ernest Maragall i Mira, president de la Co-
missió de Presidència i Hisenda, a atorgar tota la do-
cumentació necessària per a dur a terme la signatura
de les operacions.

COMISSIÓ D’INFRAESTRUCTURES I URBANISME

7. Aprovar inicialment la modificació dels Estatuts
del Consorci del Besòs, de conformitat amb el text
adjunt. Sotmetre aquest acord de modificació, així
com les modificacions introduïdes als Estatuts, a in-
formació pública pel termini de trenta dies hàbils; a tal
efecte, la publicació dels corresponents edictes al
Butlletí Oficial de la Província i al Diari Oficial de la
Generalitat de Catalunya es realitzarà de forma con-
junta pels Ajuntaments de Barcelona i de Sant Adrià,
tràmit que assumeix l’Ajuntament de Barcelona. Con-
siderar l’aprovació inicial com a definitiva, si durant
l’esmentat termini d’informació pública no es presenta
cap escrit d’al·legacions contra la modificació asse-
nyalada.

Districte de Ciutat Vella

8. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’arti-
cle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial de la nova bocana del Port de Barcelona, pro-
mogut per l’Autoritat Portuària de Barcelona, amb les
modificacions no substancials a què fa referència l’in-
forme de la Direcció Tècnica d’Urbanisme; i resoldre
les al·legacions presentades en el tràmit d’informació
pública de l’aprovació inicial, de conformitat amb l’in-
forme de la Direcció Tècnica d’Urbanisme de valora-
ció de les al·legacions esmentades, que consta a l’ex-
pedient i es dóna per reproduït.

9. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’arti-
cle 68 de la Carta municipal de Barcelona, la Modifi-
cació del Pla especial del Port Vell de Barcelona a
l’àmbit del Moll d’Espanya, promoguda per l’Autoritat
Portuària de Barcelona, i resoldre les al·legacions
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presentades pel Sr. José Batlle i Duró, en representa-
ció de Cinesa-Compañía de Iniciativas y Espectácu-
los, de conformitat amb l’informe del Departament de
Desenvolupament de Planejament de valoració de
les al·legacions esmentades, que consta a l’expe-
dient i es dóna per reproduït.

Districte de Sants-Montjuïc

10. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial d’ús i determinació del tipus d’equipament de
la parcel·la del carrer de Blesa, núm. 1, i del passeig
de Montjuïc, núms. 50-52, amb destinació a residèn-
cia geriàtrica, promogut per Mon-Llavaneras, SL.

11. Aprovar provisionalment, de conformitat amb
els articles 11.1.j i 66.3 de la Carta municipal de Bar-
celona, la Modificació puntual del Pla General Metro-
polità del sector Repsol, districte d’activitats avança-
des de Gran Via Sud, pel que fa als terrenys
compresos dins el termini municipal de Barcelona,
promoguda per l’Ajuntament de l’Hospitalet de Llo-
bregat, el Consorci de la Zona Franca i la Societat
Fira 2000, SA, en el benentès que s’hi incorporen les
determinacions necessàries per tal de fer possible la
connexió mitjançant el pas elevat per sobre la ronda
Litoral i el sistema ferroviari de Can Tunis, que per-
meti la connexió del carrer de Pedrosa al polígon de
Gran Via sud amb el carrer 2 del polígon de la Zona
Franca prevista en el Pla General Metropolità; i tra-
metre l’expedient a la Subcomissió d’Urbanisme del
municipi de Barcelona per a la seva aprovació defi-
nitiva.

Districte de les Corts

12. Aprovar definitivament, de conformitat amb
l’article 68 de la Carta municipal de Barcelona, la
Modificació puntual del Pla especial de reforma inte-
rior del sector Bacardí, per a l’ampliació d’usos i
concreció de les condicions d’edificació de l’equipa-
ment i de la dotació d’habitatges per a joves, situada
a la travessera de les Corts, cantonada amb el car-
rer de Benavent, d’iniciativa municipal, amb les mo-
dificacions a què fa referència l’informe del Departa-
ment de Planejament de Desenvolupament de 26
d’octubre de 2001; i resoldre les al·legacions pre-
sentades per l’Im. Sr. Josep Miró i Ardèvol, en la
seva qualitat de regidor del Grup Municipal de Con-
vergència i Unió, per l’Im. Sr. Jordi Cornet i Serra,
en la seva qualitat de regidor del Grup Municipal Po-
pular, i pel Sr. Lleonard Ramírez Viadé, com a presi-
dent de l’Associació de Veïns i Comerciants del
Racó de les Corts i Secretari de la Coordinadora de
la Zona Oest de les Corts, de conformitat amb l’in-
forme del Departament de Planejament de Desenvo-
lupament de 23 d’octubre de 2001, de valoració de
les al·legacions esmentades; tots dos informes
consten a l’expedient i es donen per reproduïts.

13. Aprovar definitivament, de conformitat amb
l’article 68 de la Carta municipal de Barcelona, el
Pla especial de nous tipus d’equipament per a
l’IESE, situats a l’avinguda de Pearson, núms. 14-16
i 18 (Illa II), promogut per Fundació Privada Cultu-
ral Catalana.

Districte de Sarrià-Sant Gervasi

14. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, l’Estudi
de detall d’ordenació volumètrica de la finca del car-
rer del Parc de la Budellera, núms. 15-17, promogut
pel Sr. Fausto Serra Dalmases; i resoldre les al·le-
gacions presentades per l’Im. Sr. Jaume Ciurana i
Llevadot, en la seva qualitat de portaveu del Grup
Municipal de Convergència i Unió, de conformitat
amb l’informe del Departament de Planejament de
Desenvolupament de 26 d’octubre de 2001, de valo-
ració de les al·legacions esmentades, que consta a
l’expedient i es dóna per reproduït.

Districte de Sant Martí

15. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial integral de l’illa “Laboratoris Uriach”, delimitada
pels carrers del Degà Bahí, de la Nació, del Ripollès i
de la Muntanya, promogut per Inmobiliaria Colonial,
SA, que s’ajusta a la precisió de l’aprovació inicial; i
desestimar les al·legacions presentades pel Sr. Mi-
quel Catasús i Lacruz, com a president de l’Associa-
ció de Veïns El Clot-Camp de l’Arpa, i pel Sr. José
Rocamora Martínez, en nom propi i de tots els veïns
de la comunitat de propietaris de la finca núm. 62 del
carrer del Degà Bahí, de conformitat amb l’informe
del Departament de Planejament de Desenvolupa-
ment de 26 d’octubre de 2001, que consta a l’expe-
dient i es dóna per reproduït.

16. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’arti-
cle 68 de la Carta municipal de Barcelona, la Modifica-
ció del Pla especial de reforma interior de Diagonal-
Poblenou a les illes delimitades per l’avinguda Diagonal
i els carrers de Bac de Roda i del Pallars, promoguda
per l’Associació Administrativa de Cooperació de la uni-
tat d’actuació núm. 10 del Pla especial de reforma inte-
rior de Diagonal-Poblenou; i resoldre les al·legacions
presentades per l’Im. Sr. Joan Puigdollers i Fargas, en
la seva qualitat de president del Grup Municipal de Con-
vergència i Unió, de conformitat amb l’informe del De-
partament de Planejament de Desenvolupament, de va-
loració de les al·legacions esmentades, que consta a
l’expedient i es dóna per reproduït.

17. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial per a la reutilització de l’edifici industrial situat
entre els carrers de Pere IV, núms. 69-73, i de Pa-
llars, núm. 128-130, existent dins l’àmbit de la Modifi-
cació del Pla General Metropolità per a la renovació
de les àrees industrials del Poblenou districte d’activi-
tats 22@bcn, promogut per Industrial Jaume Baule-
nas, SL, amb els ajustos de superfícies que figuren a
l’informe emès pels serveis tècnics de la Societat mu-
nicipal 22 Arroba BCN, SA, el 25 d’octubre de 2001; i
resoldre les al·legacions, presentades en el tràmit de
l’aprovació inicial pel Sr. Carlos Ferrán Calderó, en el
sentit que figura a l’esmentat informe, que consta a
l’expedient i es dóna per reproduït.

COMISSIÓ DE BENESTAR SOCIAL

18. Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Barcelona
al Protocol General “Xarxa Barcelona: Municipis de
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Qualitat” d’acord amb el document adjunt, aprovat pel
Ple de la Diputació de Barcelona el 27 d’abril de
2000; i autoritzar l’adhesió dels ens de dret públic i
societats mercantils d’aquest Ajuntament que mitjan-
çant acord del seu òrgan competent aprovin formar
part de l’esmentat Protocol general.

COMISSIÓ D’EDUCACIÓ I CULTURA

19. Acordar la presentació de la candidatura de
Barcelona com a seu del VIII Congrés de l’Associació
Internacional de Ciutats Educadores, que s’haurà de
celebrar el 2004; i comprometre’s en la seva organit-
zació; comunicar aquest acord al Secretariat de l’As-
sociació Internacional de Ciutats Educadores.

PONÈNCIA DE CULTURA

20. Atorgar la Medalla d’Or al Mèrit Artístic al Sr.
Joan Perucho i Gutiérrez per la seva reconeguda tra-
jectòria en el camp de la creació literària i en el de la
creació poètica; per la seva innegable ciutadania
barcelonina; i per la seva defensa de la cultura i la
llengua catalanes al llarg d’una vida creativa summa-
ment prolífica.

21. Atorgar la Medalla d’Or al Mèrit Cultural al Sr.
Joan Grijalbo i Serres per la seva tasca emprenedora
i divulgadora de la cultura en l’àmbit editorial, feta
inicialment des de la dificultat de l’exili; per la inequí-
voca voluntat de vincular la seva feina editorial amb
la ciutat de Barcelona; per la seva arrelada convicció
de fomentar la difusió de la literatura i la cultura cata-
lana i espanyola arreu d’Amèrica Llatina; i per la seva
actitud cívica, sempre en defensa dels drets de les
persones.

22. Atorgar la Medalla d’Or al Mèrit Científic al Sr.
Joan Oró i Florensa pel seu treball, reconegut inter-
nacionalment, d’investigació en el camp de la bioquí-
mica i de la biofísica aplicades a projectes d’explora-
ció espacial; per la seva col·laboració en els plans de
desenvolupament energètic i en l’estudi de fons alter-
natives d’energia a Catalunya; i per la seva important
activitat com a promotor de la cultura científica en el
nostre país.

c) Moció:

Única. Desenvolupar, de forma compartida amb to-
tes les institucions implicades, una estratègia global
que potenciï l’Aeroport de Barcelona, garanteixi la
seva integració en el territori metropolità i permeti
promoure la presència de vols i enllaços interconti-
nentals a l’Aeroport de Barcelona.

Avançar en el debat sobre el model de gestió aero-
portuària, participant-hi activament amb la voluntat de
trobar els consensos i acords necessaris per a millo-
rar-lo en benefici de les potencialitats de l’Aeroport de
Barcelona i de tota la xarxa estatal d’aeroports. En
aquest sentit, sense perjudici de les negociacions que
en els diferents nivells es duguin a terme, el Plenari
del Consell Municipal de l’Ajuntament de Barcelona
es pronuncia per:

Un model bipolar amb dues grans plataformes,
Barcelona i Madrid, que esdevinguin sistemes aero-

portuaris igualment potents que es complementin, de
forma equilibrada, en el trànsit aeri estatal d’abast in-
ternacional.

La descentralització de la gestió dels aeroports, la
coparticipació entre els tres nivells d’Administració
pública i el sector privat, i la garantia de l’autonomia
estratègica i del partenariat amb el territori i les insti-
tucions que el representen. En aquest sentit, es pro-
posa constituir un consorci per a la planificació i di-
recció de l’Aeroport de Barcelona, que en garanteixi
la titularitat pública i la vocació de servei públic. En
aquest consorci, hi hauran d’estar presents els Go-
verns de l’Estat i de la Generalitat juntament amb
l’Administració local (municipal i metropolitana) i les
entitats privades. Mitjançant els mecanismes que
s’acordin, es promourà la creació d’una societat per
a la gestió de l’Aeroport, amb participació del sector
privat.

L’Aeroport de Barcelona ha d’esdevenir la instal·la-
ció aeroportuària de referència per a l’àmbit del sud
d’Europa, privilegiant especialment la seva situació
central en l’arc mediterrani.

Instar les institucions responsables i, concreta-
ment, els Ministeris de Foment i de Medi Ambient del
Govern de l’Estat, a garantir els terminis per a l’am-
pliació i millora de les instal·lacions de l’Aeroport de
Barcelona, d’acord amb les previsions establertes, i a
crear el mecanisme d’informació necessari, per tal
que l’Ajuntament de Barcelona i el conjunt d’Adminis-
tracions locals implicades puguin fer, amb els instru-
ments que siguin més escaients, el seguiment del
desenvolupament del Pla Barcelona de l’Aeroport, te-
nint present el respecte i protecció de les zones pro-
tegides confrontants.

Potenciar el treball conjunt de les diverses Admi-
nistracions per assegurar que la dotació de transport
públic a l’Aeroport tingui la dimensió, l’eficàcia i la
intermodalitat adequades, incloent-hi especialment
les garanties necessàries sobre l’accés del tren d’alta
velocitat, així com el compliment de les previsions so-
bre l’arribada del metro i dels trens de rodalies.

Oferir la plena col·laboració amb les companyies
aèries en tot allò que pugui afavorir la seva activitat i
redundar en benefici de l’Aeroport de Barcelona i les
seves potencialitats; i fer alhora, una crida a renovar
la confiança en el transport aeri.

DECLARACIÓ INSTITUCIONAL

1. 1) Enfrontar-se a una mobilitat creixent i diversa
sense hipotecar la qualitat de vida, el medi ambient i
la fluïdesa del trànsit és un dels reptes de la Ciutat.

2) Durant la dècada de 1990, un bon nombre d’ini-
ciatives locals donaren a molts ciutadans d’Europa
l’oportunitat de reflexionar sobre una nova forma de
mobilitat urbana més respectuosa amb el medi am-
bient. Va ésser amb aquest esperit que el 1998 l’A-
juntament va impulsar la signatura, amb diferents
entitats i associacions ciutadanes i professionals,
del Pacte de Mobilitat, el qual se sustenta en el prin-
cipi fonamental de recuperar l’espai públic com a es-
pai de relació i convivència, a través d’un ús racional
del vehicle privat i del foment de modes alternatius
de transport.

3) L’Ajuntament de Barcelona s’ha adherit també,
des del començament, a les iniciatives europees de
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celebrar anyalment un dia sense cotxes. El primer va
ésser el 29 d’abril de 1999 i es va anomenar “dia de
l’autoreflexió”. L’any 2000, la Unió Europea va fixar
el 22 de setembre com a data en què, sota el lema
“A ciutat sense el meu cotxe”, cada any se celebri
aquesta diada, que té com a objectiu que els ciuta-
dans i ciutadanes descobreixin que poden moure’s
sense haver de recórrer a l’automòbil privat.

4) La Comissió Institucional organitzadora del dia
sense cotxes a Catalunya ha valorat, però, que tot i la
importància i el bon seguiment que hi ha hagut al
nostre país de la celebració del Dia sense cotxes,
aquest dia ha de ser complementat amb d’altres ac-
cions que promoguin la utilització del transport públic,
la bicicleta, els desplaçaments a peu o compartir el
cotxe, i ha proposat a tots els municipis catalans que
s’adhereixin a l’organització de la Setmana de la mo-
bilitat i del transport públic que tindrà lloc del 26 de
novembre al 2 de desembre de 2001.

5) L’Ajuntament de Barcelona dóna suport a l’orga-
nització de la Setmana de la mobilitat sostenible, Set-
mana del transport públic, que tindrà lloc del 26 de
novembre al 2 de desembre de 2001, amb l’objectiu
principal de conscienciar els ciutadans dels avantat-
ges de la utilització del transport públic, així com del
desplaçament a peu i en bicicleta, i de compartir el
cotxe, com a mesures per aconseguir una mobilitat
més sostenible i una millor qualitat de vida ciutadana.

2. Adherir-se al dia 1 de desembre com a Dia mun-
dial de lluita contra la SIDA, instaurat per l’Organitza-
ció Mundial de la Salut, en solidaritat amb les perso-
nes afectades per l’esmentada síndrome: enguany el
lema és: “VIH/SIDA, un nou camí cap a la vida” i fa
especial menció a un canvi d’actitud que garanteixi el
dret de viure amb dignitat.

L’Ajuntament de Barcelona donarà suport als actes
que per aquesta diada promou la societat civil i que
van encaminats a la sensibilització social i a la lluita
contra qualsevol tipus de discriminació o exclusió de
les persones afectades pel VIH (virus d’immunodefi-
ciència humana), de respecte envers els qui han mort
i es compromet a fer divulgació dels recursos i ser-
veis existents.

Durant els darrers anys, els esforços de prevenció
de les Administracions i ONGs i els progressos en els
nous tractaments antivirals oferts pel sistema sanitari
de finançament públic, han donat com a resultat una
important davallada del nombre de casos nous de
SIDA, i una millor qualitat i esperança de vida per als
malalts. El diagnòstic ja no comporta la mort a curt
termini. Per això, en aquests moments el nombre de
persones afectades residents a la Ciutat és més gran
que mai. Tot i que moltes poden fer una vida quasi
normal, n’hi ha que pateixen greus problemes d’ex-
clusió social i noves formes de marginació, que fan
que necessitin un suport molt més intens dels serveis
social i sanitari.

Barcelona, com a signatària de la Carta de salva-
guarda dels drets humans a la ciutat, ha de garantir els

drets d’aquestes persones i desenvolupar polítiques
de prevenció de la marginació, rebuig i estigmatització
pel fet de patir una malaltia, en el món laboral i en
qualsevol altre àmbit, així com ha de lluitar contra la
discriminació en determinades prestacions sanitàries.

Per tot això, l’Ajuntament farà un seguit d’actes ins-
titucionals que mostrin a la Ciutat la necessitat de se-
guir treballant per a aquests ciutadans i ciutadanes.

3. 1r) Reiterar el nostre rebuig i la nostra condemna
de les accions terroristes del dia 11 de setembre con-
tra objectius civils, econòmics i militars dels Estats
Units d’Amèrica.

2n) Expressar la nostra condemna de qualsevol
vulneració dels drets humans i, en concret, de la que
pateix la població civil a l’Afganistan, especialment
pel que fa referència a la situació de les dones.

3r) Expressar el nostre desig que la pau sigui es-
tablerta a tot el territori de l’Afganistan i que puguin
aplicar-s’hi les mesures encaminades a acomplir els
objectius enunciats en les diverses resolucions de
Nacions Unides, en especial la 1378/2001: establi-
ment d’un govern democràtic de base àmplia i mul-
tiètnica, prestació urgent d’assistència humanitària a
refugiats i població desplaçada, ajuda econòmica a
llarg termini per a la reconstrucció i rehabilitació so-
cial i econòmica del país, normalització de les obli-
gacions internacionals de l’Afganistan.

4t) Expressar el nostre suport al paper central que
les Nacions Unides han de jugar en aquesta nova
fase de reconstrucció de l’Afganistan.

5è) Instar el Govern de l’Estat Espanyol que, amb
el necessari control del Parlament, cooperi amb els
mitjans més adequats al compliment de les resolu-
cions de les Nacions Unides.

6è) Demanar que se cerquin els mecanismes inter-
nacionals perquè els responsables d’aquests i altres
crims contra la humanitat responguin davant la justí-
cia, mitjançant la creació d’un Tribunal Penal Interna-
cional.

7è) Donar trasllat d’aquest acord a tots els Grups
Polítics al Parlament de Catalunya, al Congrés dels
Diputats i al Govern de l’Estat.

4. Demanar al Govern de l’Estat espanyol que faci,
en el marc de les seves atribucions, les actuacions
necessàries davant les entitats financeres, per tal que
prenguin l’acord de reduir en un 50% les comissions
de les targetes de pagament que són carregades als
comerciants per la seva utilització durant el període
inicial d’implantació de l’euro, a fi d’evitar l’increment
de les seves despeses i el possible repunt de l’índex
de preus al consum que això pot provocar.

Demanar al Govern de la Generalitat de Catalunya
que, en base a les atribucions que li són pròpies res-
pecte d’aquest tema, actuï en la mateixa direcció.

L’Ajuntament de Barcelona instarà, també, aque-
lles institucions financeres en les quals té represen-
tants, així com a la Diputació de Barcelona, a fi que
actuïn en el mateix sentit, per tal d’influir positivament
en la consecució d’aquest objectiu.
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DISPOSICIONS GENERALS

Decrets de l’Alcaldia

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2001
(Transferències)

(Aprovades per decret de l’Alcaldia de data 7 de no vembre de 2001)

Expedient núm. 3-95/2001

Partida Tipus Descripció Altes Baixes
22714 0301 44120 MC7 Manteniment xarxa eliminació aigües residuals 19.270.981
21900 0301 44250 MC7 Reparació altres immobilitzat material 64.729.019
47002 0301 44120 MC8 Transferència corrent. Aportació a Clabsa 84.000.000

84.000.000 84.000.000

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2001
(Transferències)

(Aprovades per decret de l’Alcaldia de data 7 de no vembre de 2001)

Expedient núm. 3-131/2001

Partida Tipus Descripció Altes Baixes
22109 0604 22210 MC7 Altre material de consum 47.569
22610 0401 22210 MC8 Despeses diverses 47.569
22706 0101 32530 MC7 Estudis i treballs tècnics 12.100.000
48903 0101 32530 MC8 Famílies i institucions sense afany de lucre 12.100.000

12.147.569 12.147.569

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2001
(Transferències)

(Aprovades per decret de l’Alcaldia de data 7 de no vembre de 2001)

Expedient núm. 3-137/2001

Partida Tipus Descripció Altes Baixes
22706 0101 15110 MC7 Estudis i treballs tècnics 500.000
84100 0101 15110 MC8 Fiances a llarg termini 500.000

500.000 500.000
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MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2001
(Transferències)

(Aprovades per decret de l’Alcaldia de data 7 de no vembre de 2001)

Expedient núm. 3-138/2001

Partida Tipus Descripció Altes Baixes
22706 0101 46320 MC7 Estudis i treballs tècnics 326.827
43003 0101 43240 MC8 Transferència corrent a Parcs i Jardins 326.827

326.827 326.827

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2001
(Transferències)

(Aprovades per decret de l’Alcaldia de data 7 de no vembre de 2001)

Expedient núm. 3-140/2001

Partida Tipus Descripció Altes Baixes
22609 0501 43250 MC7 Altres despeses compra materials 6.164.763
22706 0608 43230 MC8 Estudis i treballs tècnics 1.000.000
48100 0501 43250 MC8 Transferència corrent. Ajuts estudis i investigació 5.164.763

6.164.763 6.164.763

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2001
(Transferències)

(Aprovades per decret de l’Alcaldia de data 7 de no vembre de 2001)

Expedient núm. 3-144/2001

Partida Tipus Descripció Altes Baixes
74912 9901 43230 MC7 Transferència capital a Foment Ciutat Vella 60.000.000
74902 9901 43230 MC7 Transferència capital a Proeixample, SA 90.000.000
74903 9901 43230 MC7 Transferència capital a Pronoubarris, SA 137.300.000
74918 9901 43230 MC7 Transferència capital a Bagursa 149.600.000
74033 9901 43230 MC7 Transferència capital a Infrastructures 2004 83.256.000
44015 9901 43230 MC8 Transferència corrent a Foment Ciutat Vella 60.000.000
44006 9901 43230 MC8 Transferència corrent a Proeixample, SA 90.000.000
44012 9901 43230 MC8 Transferència corrent a Pronoubarris, SA 137.300.000
44017 9901 43230 MC8 Transferència corrent a Bagursa 149.600.000
44016 9901 43230 MC8 Transferència corrent a Infrastructures 2004 83.256.000

520.156.000 520.156.000

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2001
(Transferències)

(Aprovades per decret de l’Alcaldia de data 7 de no vembre de 2001)

Expedient núm. 3-145/2001

Partida Tipus Descripció Altes Baixes
74903 9901 43230 MC7 Transferència capital a Pronoubarris 15.700.000
74918 9901 43230 MC7 Transferència capital a Bagursa 30.400.000
74033 9901 43230 MC7 Transferència capital a Infrastructures 2004 147.744.000
44012 9901 43230 MC8 Transferència corrent a Pronoubarris, SA 15.700.000



NÚM. 35 a 20-XII-2001 a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 1973

44017 9901 43230 MC8 Transferència corrent a Bagursa 30.400.000
44016 9901 43230 MC8 Transferència corrent a Infrastructures 2004 147.744.000

193.844.000 193.844.000

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2001
(Transferències)

(Aprovades per decret de l’Alcaldia de data 7 de no vembre de 2001)

Expedient núm. 3-146/2001

Partida Tipus Descripció Altes Baixes
48900 0101 46380 MC7 Transferència corrent. Altres transferències 3.000.000
22706 0101 46310 MC8 Estudis i treballs tècnics 3.000.000

3.000.000 3.000.000
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CARTIPÀS

Decret.  En ús de les atribucions que em conferei-
xen els articles 21 de la Llei reguladora de les bases
de règim local i 13 de la Carta de Barcelona, disposo:

Designar el Sr. Ricard Barrera i Viladot, gerent de
l’Institut Municipal del Paisatge Urbà i Qualitat de
Vida, vocal del Consell Assessor d’Escultures.

Barcelona, 26 de novembre de 2001. L’alcalde,
Joan Clos i Matheu.

(Ref. 4805)

* * *

Decret. En ús de les facultats que em confereix
l’article 13 de la Carta municipal de Barcelona, i
d’acord amb el què proposen les normes constitutives
del Centre Gestor del Parc de Montjuïc, disposo:

Primer. Delegar la presidència del Centre Gestor
del Parc de Montjuïc en l’Im. Sr. Xavier Casas i Mas-
joan, regidor president de la Comissió d’Infraestructu-
res i Urbanisme,

Segon. Designar gerent del Centre Gestor del Parc
de Montjuïc el Sr. Antoni Falcón i Vernis, mantenint la
seva designació com a gerent del Pla Director del
Parc de Montjuïc.

Tercer. Designar membres de les comissions as-
sessores les persones següents:

Comissió assessora de la natura:

President:
Im. Sr. Xavier Casas i Masjoan.

Vicepresidenta
Ima. Sra. Imma Mayol i Beltrán.

Membres:
Sr. Jordi Sargatal.
Sr. Jaume Terradas.
Sr. Martí Boada.
Sra. Carmen Añón.
Sr. Francesc Navés.
Sr. Jordi Bellmunt.
Sr. Joan Subirats.
Sr. Santi Vilanova.
Sr. Estanislau Roca.

Coordinadora:
Sra. Montse Rivero.

Comissió assessora de l’esport:

President:
Im. Sr. Albert Batlle i Bastardas.

Vicepresident:
Im. Sr. Pere Alcober i Solanas.

Membres:
Sr. Daniel Sánchez Llibre.
Sr. Juan Antonio San Epifanio.
Sr. Sito Pons.
Sr. Pito Abril.
Sra. Arantxa Sánchez Vicario.
Sra. M. Paz Corominas.
Sr. Joan Anton Camuñas Feijoo.
Sr. Xavier Andreu.
Sr. Lluís Bestit.
Sr. Ramon Pallejà.
Sr. Joan Carles Burriel.
Sr. Miquel Torres.
Sra. Roser Torrentó.

Coordinadora:
Sra. Rosamon Pàmies.

Comissió assessora de cultura:

President:
Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda.

Vicepresident:
Im. Sr. Pere Alcober i Solanas.

Membres:
Sr. Lluís Monreal.
Sra. Rosa M. Malet.
Sr. Eduard Carbonell.
Sr. Lluís Bassat.
Sr. Tom Maddock.
Sr. Josep Joan Bigas Luna.
Sr. Ramon Torrente.
Sra. Carme Riera.
Sr. Joan Font.

Coordinadora:
Sra. Mercè López.

Barcelona, 3 de desembre de 2001. L’alcalde, Joan
Clos i Matheu.

(Ref. 4957)
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PERSONAL

Concursos

BASES GENERALS QUE HAN DE REGIR LA CON-
VOCATÒRIA D’1 CONCURS PER A LA PROVISIÓ
D’1 LLOC DE TREBALL, MÉS VACANTS
(Aprovades per decret de l’Alcaldia de data 17 de
desembre de 2001)

BASES GENERALS

De conformitat amb les Bases Marc aprovades pel
Consell Plenari del dia 22 de juliol de 1988, es convo-
quen per a la seva provisió pel personal de plantilla
d’aquest Ajuntament els llocs de treball que consten a
l’annex, d’acord amb les condicions específiques que
s’indiquen en aquest mateix annex per a cadascun
d’ells i amb els requisits comuns que es fixen a conti-
nuació:

REQUISITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS

A part dels requisits addicionals de cada concurs,
per a optar a qualsevol convocatòria és necessari:
– Trobar-se en servei actiu a l’Ajuntament o a un

Institut Municipal, i no pertànyer a les classes de
Guàrdia Urbana ni Servei de Prevenció i Extinció
d’Incendis i Salvament (SPEIS).

– Tractar-se de personal funcionari o contractat la-
boral fix de l’Ajuntament de Barcelona. El perso-
nal funcionari de l’Ajuntament adscrit a un Institut
Municipal i el personal laboral fix de l’Ajuntament
posteriorment subrogat a un Institut podrà partici-
par igualment en els concursos. També hi podran
participar els contractats laborals fixos d’Instituts
Municipals que hagin efectuat la corresponent ad-
hesió a l’Acord Marc de Condicions de Treball,
d’acord amb la clàusula preliminar cinquena de
l’esmentat Acord.

– Haver prestat un mínim d’un any de serveis com a
funcionari de carrera o amb contracte laboral in-
definit a l’Ajuntament o Institut Municipal.

– Haver transcorregut un mínim de dos anys des de
l’última destinació obtinguda per concurs.

MÈRITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS

1. Antiguitat. Es valorarà per anys complets de
serveis, inclosos els serveis anteriors en altres Ad-
ministracions Públiques que hagin estat formalment
reconeguts, a raó de 0,10 punts i fins a un màxim
d’1 punt.

2. Grau personal consolidat. S’avaluarà fins a un
màxim d’1 punt segons el barem següent:

– Per posseir com a grau un nivell su-
perior al del lloc de treball convocat.... 1 punt

– Per posseir com a grau el mateix ni-
vell del lloc de treball convocat ........... 0,75 punts

– Per posseir com a grau un nivell infe-
rior en dos al del lloc de treball con-
vocat .................................................... 0,50 punts

– Per posseir com a grau un nivell infe-
rior en quatre al del lloc de treball
convocat .............................................. 0,25 punts

3. Nivell del lloc de treball actualment ocupat o, si
és el cas, l’últim ocupat, fins a un màxim d’1 punt se-
gons el barem següent:
– Pel desenvolupament d’un lloc d’igual

nivell al del lloc de treball convocat..... 1 punt
– Pel desenvolupament d’un lloc de tre-

ball inferior en dos nivells al del lloc de
treball convocat ................................... 0,50 punts

– Pel desenvolupament d’un lloc de tre-
ball de nivell superior al nivell del lloc
de treball base de la categoria del
concursant ........................................... 0,25 punts

A aquests efectes s’ha d’entendre per nivell del lloc
de treball desenvolupat, el nivell de complement de
destinació efectivament acreditat en la nòmina cor-
responent, quan es tracti d’un nivell superior al del
grau personal consolidat de cada aspirant, i el nivell
del lloc de treball ocupat per adscripció o trasllat quan
aquest sigui inferior al grau personal que hagi pogut
consolidar a la carrera administrativa.

4. Cursos de formació i perfeccionament. Es valo-
raran fins a 2 punts, sempre que tinguin relació direc-
ta amb el lloc de treball a cobrir, i es puntuaran, si
s’escau, en funció de les matèries, la durada i l’ava-
luació.

JUNTA DE VALORACIÓ

Estarà formada pels membres següents:

Presidència:

El director de Recursos Humans, com a titular.

Vocalies:

El/la gerent o director/a de Serveis que per a cada
concurs s’indiqui expressament a l’annex, que en cas
d’absència del president titular, exercirà la presidèn-
cia de la Junta.

Un cap de Personal de sector d’actuació o districte.
Un/a tècnic/a especialista en la matèria objecte del

concurs.
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Un/a tècnic/a de la Direcció de Recursos Humans,
qui també tindrà la condició de secretari/ària de la
Junta de Valoració.

A més, a tots els concursos hi podran assistir, en
els termes previstos a les Bases Marc, els represen-
tants designats conjuntament per la Junta de Perso-
nal i el Comitè d’Empresa.

PROCEDIMENT I NORMES GENERALS

Les persones que compleixin les condicions exigi-
des hauran de presentar la sol·licitud, a la qual ad-
juntaran la relació de mèrits al·legats classificats se-
gons l’ordre d’aquesta convocatòria, i els documents
acreditatius corresponents, al Registre General o a
qualsevol dels registres municipals, en el termini de
quinze dies hàbils a comptar de l’endemà de la pu-
blicació d’aquesta convocatòria en la Gaseta Muni-
cipal.

Els requisits i mèrits al·legats s’han d’entendre
sempre referits a la data d’acabament de l’esmentat
termini.

Per a cada concurs s’ha de presentar una instància
i la documentació separada, per a la qual cosa, es 
odrà utilitzar l’imprès normalitzat de què es disposa 
 l’Oficina d’Informació de Personal i a les seus dels 
istrictes.

n cas d’empat en la puntuació, per dirimir-lo 
’atendrà a l’antiguitat de serveis prestats a la Corpor-
ació des de la data d’incorporació en la plantilla, amb 
aràcter indefinit.

n els casos en què entre els mèrits complementar-
is s’estableixi la redacció d’un informe o memòria, 
quest no podrà excedir de cinc pàgines, excepte en 
quells casos en què les bases específiques del conc-
urs determinin un nombre superior de pàgines, don-
ades les característiques del lloc de treball a cobrir. 
’informe s’haurà de presentar conjuntament amb la 
ol·licitud i el currículum vitae.

ls llocs de treball objecte de la present convocatòr-
ia tenen com a règim horari el de 37 hores i 30 min-
uts setmanals.

er a la valoració dels mèrits, la Junta podrà dispos-
ar dels sistemes d’acreditació i de comprovació que 
onsideri més escaients en cada cas i per a cada tip-
us de mèrits, i podrà convocar les persones que opt-
in a les places per precisar o ampliar aspectes conc-
rets en relació als mèrits al·legats.

es destinacions adjudicades són irrenunciables un 
op s’ha pres possessió del lloc. Malgrat això, quan 
na persona hagi obtingut una plaça en diferents conc-
ursos convocats, haurà d’optar per una d’elles, dins 
el termini dels tres dies hàbils següents al de l’exposic-
ió en el tauler d’anuncis del departament de Personal 
e la proposta de la Junta de Valoració de l’últim conc-
urs en què hagi obtingut la plaça.

er a tot allò no estipulat expressament en aquest-
a convocatòria, s’estarà a allò que disposen les Bas-
es Marc aprovades pel Consell Plenari el dia 22 de 
uliol de 1988 i la normativa legal i reglamentària 
orresponent.

n ne x
oncurs 921. Secretari/ària tècnic/a de Prevenció 

nivell 22)

Secretari/ària tècnic/a de Prevenció
Concurs 921

Lloc de treball adscrit a la Gerència del Districte de
Ciutat Vella.

Nivell 22 i específic de responsabilitat mensual de
35.156 pessetes, segons catàleg vigent (2213Z).

El lloc de treball objecte de la present convocatòria
té com a règim horari el de 37 hores i 30 minuts.

Funcions principals
– Assegurar el funcionament i l’execució de les re-

solucions del Consell de Seguretat i Prevenció,
com instàncies participatives i consultives en què
estan representats el veïns, la policia, institucions,
comerciants, etc.

– La convocatòria i execució d’acords de les taules
de Coordinació i dels Consells de Seguretat del
Districte.

– L’assessorament a la Direcció del Districte en ma-
tèria de Seguretat Ciutadana.

– L’aplicació i seguiment de les actuacions previs-
tes en el Pla Municipal en els aspectes que fa re-
ferència a Prevenció i Seguretat Ciutadana.

– Col·laboració en plans preventius: educació per a
la salut en les escoles, pla contra l’absentisme es-
colar, seguretat per a la tercera edat, drogodepen-
dència, prostitució, etc.

– Coordinar actuacions en locals de pública concur-
rència que tenen problemes d’ordre públic (hora-
ris, sorolls, aldarulls, etc.).

– Coordinació dels serveis del Districte per a la re-
solució dels conflictes en la via pública.

Requisits addicionals
Personal dels grups A o B.

Mèrits complementaris
1. Experiència professional, fins a 6 punts, segons

el barem següent:
– Organització de reunions, secretaria

d’actes, conducció i dinamització de
Consells Consultius municipals fins a . 0,5 punts

– Experiència i coneixements en pre-
venció de conductes poc adaptades:
absentisme escolar, molèsties per
ocupació d’espais públics, conduc-
tes vandàliques, tractament dels
menors delinqüents, drogodepència,
prostitució fins a .................................. 2 punts

– Coneixement dels circuits administra-
tius i les actuacions en locals de con-
currrència pública relacionats amb
Serveis Tècnics i Forces de Segure-
tat Ciutadana fins a ............................. 1 punt

– Coneixement i/o experiència en la
coordinació dels diferents serveis mu-
nicipals i/o entitats en tot allò que es
refereix a la resolució de conflictes so-
cials en espais urbans fins a ............... 1,5 punts

– Experiència en treball amb associa-
cions, ciutadans i entitats relacionades
en temes d’immigració fins a ............... 1 punt

2. Altres mèrits, que tinguin relació amb el lloc de
treball, fins a 1 punt.

3. Informe Tècnic: Presentar un informe (5 pàgines
com a màxim) que d’acord amb les funcions del lloc,
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proposi quins són els principals objectius del lloc de
treball i quines actuacions caldria fer per portar-los a
terme, fins a 3 punts.

4. Característiques personals requerides per a
l’òptim desenvolupament de les funcions del lloc de
treball.

La Junta de Valoració podrà convocar els/les can-
didats/tes per a l’avaluació de les seves característi-
ques personals.

En el cas de realitzar-se aquesta convocatòria la
Junta de Valoració utilitzarà els sistemes d’apreciació
que consideri més adequats i valorarà fins a un mà-
xim de 4 punts.

Puntuació mínima
10 punts
Si no s’avaluen tots els apartats opcionals, la

puntuació mínima serà en tots els casos la meitat

de la puntuació total (mèrits comuns més mèrits
complementaris) que poden obtenir els/les candi-
dats/es.

Junta de Valoració
Sr. Josep M. Lucchetti i Piu, gerent del Districte de

Ciutat Vella, o persona en qui delegui.
Sra. Montserrat Pina i Martínez, directora de Ser-

veis de Prevenció, o persona en qui delegui.
Sra. M. Dolors Font i Bardia, cap del Departament

d’Administració del Districte de Ciutat vella, o persona
en qui delegui.

Sr. José M. Martínez de Eulate, assessor tècnic de
la Direcció de Recursos Humans, o persona en qui
delegui.

Representants de la Junta de Personal i del Comitè
d´Empresa.
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ANUNCIS

Concursos
Per delegació de l’Alcaldia de data 25 d’octubre de

1999, en data 27 de novembre de 2001, el gerent del
Sector de Via Pública va aprovar el plec de clàusules
administratives particulars i plec de prescripcions tècni-
ques que ha de regir el concurs per a l’adjudicació del
contracte de serveis que té per objecte el manteniment
preventiu i correctiu dels vehicles Iveco-Pegaso i els
carrossats dels vehicles Mercedes adscrits al Servei
de Prevenció, Extinció d’Incendis i Salvament, durant
l’any 2002, d’acord amb les condicions següents:

1. Entitat adjudicadora
a) Organisme: Sector de la Via Pública.
b) Dependència que tramita l’expedient: Servei d’Ad-

ministració i Personal.
c) Núm. d’expedient: 20020513.

Núm. de contracte: 01004164.

2. Objecte del contracte
a) Descripció de l’objecte: Manteniment preventiu i

correctiu dels vehicles Iveco-Pegaso i els carros-
sats dels vehicles Mercedes adscrits al Servei de
Prevenció, Extinció d’Incendis i Salvament.

b) Lloc d’execució: Barcelona.
c) Termini d’execució: L’execució del contracte s’ini-

ciarà l’1 de gener de 2002 i la durada de les pres-
tacions serà, com a màxim, fins el 31 de desem-
bre de 2002.

3. Tramitació, procediment i forma d’adjudicació
a) Tramitació: Ordinària.
b) Procediment: Obert.
c) Forma: Concurs.

4. Pressupost base de licitació
Import total: 11.147.862 pessetes (67.000,00 euros)

IVA inclòs.
A càrrec del Pressupost Municipal de 2002:

11.147.862 pessetes (67.000,00 euros) IVA inclòs.

5. Garanties
Provisional: Atesa la quantia del present contracte,

no s’exigeix la constitució de garantia provisional.
Definitiva: 4 per 100 de l’import d’adjudicació.

6. Informació
a) Entitat: Servei d’Administració i Personal del Sec-

tor de la Via Pública.
b) Domicili: Plaça de Carles Pi i Sunyer, núms. 8-10,

2a planta.
c) Localitat i codi postal: Barcelona 08002.
d) Telèfon: 93 402 35 04 i 93 402 34 48.
e) Telefax: 93 402 33 90.
f) Horari: De dilluns a divendres de 9 a 14 hores.

7. Obtenció de documentació (plec de clàusules
economicoadministratives particulars i tècniques)
a) Lloc: Copisteria Miracle.

b) Domicili: Carrer de Joaquim Pou, núm. 2.
c) Localitat i codi postal: Barcelona 08002.
d) Telèfon: 93 317 12 26 i 93 265 52 94.
e) Data límit d’obtenció de documents: Fins al dia de

la presentació de pliques.

8. Requisits específics del contractista
Els que s’especifiquen en els plecs de condicions.

9. Presentació d’ofertes
a) Data límit de presentació: Fins al dia en què es

compleixin quinze dies naturals a comptar des del
següent al de publicació de l’anunci en el BOP.

b) Documentació que cal presentar: La que s’indica
en la clàusula 24 del plec de clàusules particulars
administratives.

c) Lloc de presentació: Registre situat al Servei
d’Administració del Sector de la Via Pública (plaça
de Carles Pi i Sunyer, s/n, 2a planta de Barcelo-
na) o en qualsevol altra oficina del Registre Gene-
ral. Si l’últim dia és festiu a la localitat de l’òrgan
de contractació, s’entendrà prorrogat el termini
fins al primer dia hàbil següent.

10. Obertura de les ofertes
a) Entitat: Sector de la Via Pública.
b) Domicili: Plaça de Carles Pi i Sunyer, núms. 8-10,

3a planta.
c) Localitat i codi postal: Barcelona 08002.
d) Data: El segon dia hàbil després del termini de

presentació d’ofertes.
e) Hora: A determinar.

11. Despeses d’anuncis:
A càrrec de l’adjudicatari.

Barcelona, 30 de novembre de 2001. La secretària
delegada, Montserrat Oriol i Bellot.

* * *

Expedient núm.: 70/02

Objecte
Contracte del desenvolupament creatiu de la cam-

panya de comunicació que precisa Parcs i Jardins de
Barcelona, Institut Municipal, per a l’any 2002.

El lliurament es farà en els termes regulats en l’arti-
cle 6 del plec de clàusules administratives.

Import
60.101,21 €  (IVA inclòs) (10.000.000 de pessetes).

Finançament
Amb càrrec a les previsions pressupostàries per a
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l’exercici 2002 per a Parcs i Jardins de Barcelona,
Institut Municipal.

Presentació de les pliques
Els licitadors hauran de presentar les proposicions

en sobres tancats i signats. En el dors, hi haurà de fi-
gurar la inscripció:

“Proposta per a prendre part al concurs convocat
per Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Municipal
per a l’adjudicació del contracte del desenvolupament
creatiu de la campanya de comunicació que precisa
Parcs i Jardins de Barcelona Institut Municipal, per a
l’exercici del 2002”.

Garantia provisional
D’acord amb els articles 35.1 i 177.2 del text refós

de la LCAP, es dispensa de l’obligació de constituir
garantia provisional.

Garantia definitiva
Consistent en el 4 per 100 de l’import de l’adjudica-

ció, d’acord amb la clàusula 25.2 del plec de clàusu-
les administratives particulars.

Procediment i forma d’adjudicació
Tramitació ordinària, procediment obert, forma d’ad-

judicació per concurs.

Els plecs de condicions es poden passar a recollir
a partir del mateix dia de la publicació d’aquest anun-

ci al Departament de Contractació de Parcs i Jardins
(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona),
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores.

Model de proposta
Es redactarà d’acord amb el model que figura en el

plec de clàusules.

Presentació de les proposicions
Des de l’endemà de la data de publicació fins al dia

24 de desembre de 2001, tots dos inclosos.

Lloc de presentació
Departament de Contractació de Parcs i Jardins

(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona),
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores.

Les proposicions es poden redactar en
Català o castellà.

Data de celebració de la licitació
A les 9,30 hores del dia 31 de desembre de 2001,

en la seu de l’Institut Municipal Parcs i Jardins de
Barcelona, carrer de Tarragona, núm. 173 de Bar-
celona.

El preu d’aquest anunci anirà a càrrec de l’adjudi-
catari.

Barcelona, 3 de desembre del 2001. La secretària
delegada, PD, J. I. Martínez i Legaz.

Notificacions

En compliment del que disposa l’article 59 de la
Llei 4/1999, de modificació de la Llei 30/92, de 26 de
novembre, de règim jurídic de les Administracions pú-
bliques i procediment administratiu comú, en relació
amb l’expedient seguit sota el número 1443/01 pel
Servei de Mercats de l’Institut Municipal de Mercats
de Barcelona, sobre amortització de titularitat de la
parada núm. 11 del mercat municipal de Trinitat, es
notifica a la titular de l’autorització d’ús de la parada
esmentada, Sra. Natalia Barcia i Manzano, a l’últim
domicili conegut de la qual han estat rebutjades les
notificacions que li han estat dirigides, que el presi-
dent de l’IMMB, per delegació expressa de l’Alcaldia
en data 13 de setembre de 1999, ha disposat en data
11 d’octubre de 2001:

“Declarar extingida per raó d’interès general, l’auto-
rització que empara l’ús de la parada núm. 011-1
(peix fresc) del mercat municipal de Trinitat, abonar
per aquest concepte a la persona titular, indicada
amunt, la quantitat total de pessetes 1.000.000
(6010,12 euros) de pessetes mitjançant transferència
bancària al compte corrent núm. 0001080218 (Comp-
te) - 0081 (Entitat) - 0040 (Sucursal) - 41 (DC) que ha
estat acceptada en forma expressa i escrita, amb càr-
rec de la partida del Pressupost de l’Institut Municipal
de Mercats de Barcelona: partida 622.23 any 2001, i
declarar vacant la parada esmentada.”

Contra aquesta resolució es pot interposar recurs
d’alçada davant l’Alcaldia en el termini d’un mes,
comptat des de l’endemà de la present notificació.
L’esmentat recurs s’entendrà desestimat si transcor-

ren tres mesos des de la seva interposició sense que
se’n notifiqui la resolució.

Contra la desestimació tàcita del recurs d’alçada es
pot interposar recurs contenciós administratiu davant
del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, en el
termini de sis mesos a comptar de l’endemà de la
data en què es produeix l’acte presumpte. També es
pot utilitzar qualsevol altre recurs que es cregui con-
venient.

Barcelona, 21 de novembre de 2001. El secretari
general, Francesc Lliset i Borrell.

* * *

En compliment del que disposa l’article 59 de la
Llei 4/1999, de modificació de la Llei 30/92, de 26 de
novembre, de règim jurídic de les Administracions pú-
bliques i procediment administratiu comú, en relació
amb l’expedient seguit sota el número 1444-45/01 pel
Servei de Mercats de l’Institut Municipal de Mercats
de Barcelona, sobre amortització de titularitat de les
parades núms. 21 i 22 del mercat municipal de la Tri-
nitat, es notifica al titular de l’autorització d’ús de les
parades esmentades, Sr. Francisco Lemos i Correa,
a l’últim domicili conegut del qual han estat rebutja-
des les notificacions que li han estat dirigides, que el
president de l’IMMB, per delegació expressa de l’Al-
caldia en data 13 de setembre de 1999, ha disposat
en data 11 d’octubre de 2001:

“Declarar extingida per raó d’interès general, l’auto-
rització que empara l’ús de les parades núms. 021-1 i
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022-1 (menjar i begudes) del mercat municipal de la
Trinitat, a nom de Francisco Lemos i Correa, des del
dia següent al que l’Institut Municipal de Mercats faci
efectiva la indemnització, abonar per aquest concep-
te a la persona titular ressenyada la quantitat total de
pessetes 4.000.000 (24040,48 euros) de pessetes
mitjançant transferència bancària al compte corrent
núm. 0200045664 (Compte) - 2013 (Entitat) - 0298
(Sucursal) - 03 (DC) que ha estat acceptada en forma
expressa i escrita, amb càrrec de la partida del Pres-
supost de l’Institut Municipal de Mercats de Barcelo-
na: partida 622.23 any 2001, i declarar vacants les
parades esmentades.”

Contra aquesta resolució es pot interposar recurs
d’alçada davant l’Alcaldia en el termini d’un mes,
comptat des de l’endemà de la present notificació.
L’esmentat recurs s’entendrà desestimat si transcor-
ren tres mesos des de la seva interposició sense que
se’n notifiqui la resolució.

Contra la desestimació tàcita del recurs d’alçada es
pot interposar recurs contenciós administratiu davant
del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, en el
termini de sis mesos a comptar de l’endemà de la
data en què es produeix l’acte presumpte. També es
pot utilitzar qualsevol altre recurs que es cregui con-
venient.

Barcelona, 21 de novembre de 2001. El secretari
general, Francesc Lliset i Borrell.

* * *

En compliment del que disposa l’article 59 de la
Llei 4/1999, de modificació de la Llei 30/92, de 26 de
novembre, de règim jurídic de les Administracions pú-
bliques i procediment administratiu comú, i en relació
amb l’expedient seguit sota el núm. 1706/01 pel De-
partament Jurídic de l’Institut Municipal de Mercats de
Barcelona, per haver tingut coneixement en aquest
Departament de la defunció del titular de l’autorització
d’ús de la parada núm. 30 del mercat municipal del
Guinardó, Sr. Juan Oliveras i Rodon, es comunica als
seus ignorats hereus que, conforme al que disposa
l’article 32 de l’Ordenança municipal de mercats, els
qui en resultin hereus hauran de determinar i mani-
festar a aquest Departament, en el termini de sis me-
sos comptats de la data de la recepció d’aquesta noti-
ficació, la persona que hagi de succeir al causant en
la titularitat del lloc esmentat, amb l’advertiment que
de no fer-ho en el termini indicat, serà declarada ca-
ducada l’esmentada autorització d’ús.

Barcelona, 21 de novembre de 2001. El secretari
general, Francesc Lliset i Borrell.


